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W  imieniu pracowników Urzędu Miejskiego w  Turku, Radnych Rady Miejskiej Turku, 
a takie swoim udasnym skjadamy wszystkim mieszkańcom miasta i powiatu serdeczne 
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ECHO TURKI

Czy musi dojść do 
traged ii ?

Znów z niepokojem patrzymy na kilkuletnie dzieci, 
bezmyślnie bawiące się petardami. Zgrozę wywołuje 
fakt, że handlowcy bezkarnie sprzedają młodym lu
dziom artykuły pirotechniczne.

W naszym rejonie obowiązuje roz
porządzenie porządkowe wojewody  
poznańskiego, które w  tym roku zna
lazło się w  zbiorze przepisów porząd
kowych wojewody wielkopolskiego. 
Jeden z zapisów rozporządzenia mówi, 
że obrót artykułami pirotechnicznymi 
powinien odbywać się z  zachowaniem 
wymogów bezpieczeństwa i wymogów  
przeciw pożarowych. Paragraf kolej
ny określa, że sprzedaż powinna od
bywać się w  stałych punktach sprze
daży, a więc z pewnością łamaniem 
prawa jest handel petardami na przy
kład ze stolika turystycznego.

N a terenie W ielkopolski można 
używać materiały i artykuły pirotech
niczne w yłącznie w  dniu 31 grudnia 
i 1 stycznia każdego roku. Jednocze
śnie wydany został wyraźny zakaz 
sprzedaży środków pirotechnicznych 
osobom poniżej 18 roku życia.

Aby zapobiec ewentualnym skut
kom nieostrożnego posługiwania się pe

tardami z okresie świątecznym i zabaw 
sylwestrowych, policjanci z Komendy 
Powiatowej Policji przeprowadzili kon
trole handlujących tymi artykułami na 
targowisku miejskim. Wielu handlują
cych musiało opuścić teren targowiska, 
ze względu na łamanie przepisów roz
porządzenia wojewody, za co grozi na
wet kara grzywny, nakładana na pod
stawie kodeksie wykroczeń.

Niestety, wygnanie handlujących 
nie załatwia sprawy, gdyż po pewnym 
czasie powracają na targ, by sprzeda
wać towar dzieciakom. Dlatego, aby za
pobiec tragediom (w ubiegłym roku w  
Turku i okolicach zdarzały się nawet 
ciężkie poparzenia, a na terenie Polski 
takie wypadki nieraz kończyły się ka
lectwem) w  okresie świąteczno-nowo- 
rocznym rodzice powinni bardziej kon
trolować swoje dzieci i zabraniać im po
sługiwania się artykułami pirotechnicz
nymi. Kiedy dojdzie do tragedii, będzie 
już na to za późno. MT

Stawki opłaty targowej w Turku
Przy sprzedaży obnośnej z ręki, kosza, skrzyni, wiadra itp.
-jagód i runa leśnego

- drobiu i art. nabiałowo-drobiarskich

1 . 7 0  z ł

1 . 7 0  z ł

Przy zajęciu 1 m b ieżącego  ławy w celu  sprzedaży:
- artykułów przemysłowych 3 , 3 0  z ł

- artykułów spożywczych 3 , 3 0  z ł

- warzyw i owoców 2 , 6 0  z ł

- kwiatów 3 , 3 0  z ł

Przy zajęciu placu pod stoiska lub towar przeznaczony do sprzedaży:

- dla art. przemysłowych za i m.kw. placu 3 , 3 0  z ł

- dla art. Spożywczych za 1 m.kw. placu 2 , 6 0  z ł

- dla warzyw i owoców za 1 m.kw. placu 1 , 7 0  z ł

- dla rozsad o kwiatów za 1 m.kw. placu 2 , 6 0  z ł

( S t a w k i  o b o w i ą z u j ą  o d  1 s t y c z n i a  2 0 0 0  r .)

W poniedziałek, 13 grudnia 
około godz. 18.15 na skrzyżowaniu 
ulic 3 Maja i Milewskiego kierują
ca sam ochodem  osobow ym  marki 
Suzuki Swift nie ustąpiła pierwszeń
stwa przejazdu i doprowadziła do 
zderzenia z samochodem osobowym  
marki Fiat 127. Pasażerkę fiata z z 
obrażeniami ciała od w iezion o  do 
szpitala w Turku.

W nocy z 13 na 14 grudnia na 
ul. 650-lecia uszkodzono m ienie, 
poprzez uderzenie w  szybę antyw- 
łamaniową zakładu fotograficznego, 
która została porysowana. Straty w y
niosły 800 złotych.

We wtorek, 14 grudnia około 
godz. 17.50 na ul. Kolska Szosa 18-
letni kierowca samochodu osobow e
go marki Fiat Croma nie dostosował 
prędkości do panujących warunków  
drogowych i potrącił 32-letniąpieszą. 
Kobietę z obrażeniami ciała odwie
ziono do szpitala w Turku.

Tego samego dnia między godz. 
18.00 a 18.15 na ul. Łąkowej po 
w ybiciu  szyby trójkątnej włamano 
się do sam ochodu osobow ego Fiat 
126p, z którego skradziono radioma
gnetofon „Pionier”, sym bol KEX- 
2100. W łaściciel pojazdu straty oce
nił na 430  złotych.

REJON

W poniedziałek, 13 grudnia 
około godz. 13.00 w Tuliszkowie, na 
ul. Poznańskiej kierujący samocho
dem osobowym  marki Volkswagen 
Polo na prostym odcinku drogi w  te-

Tradycją stały się co
roczne wieczerze wigilij
ne przygotowane przez 
wychowanków Specjal
nego Ośrodka Szkolno- 
Wychowawczego w Tur
ku.

Kolejna
wieczerza

T eg o ro czn a  w ie c z e r z a  z o s ta 
ła p r z y g o to w a n a  w  in te r n a c ie  

L .O .,  u c z e s t n i c z y l i  w  n ie j  

u c z n io w ie  i n a u c z y c ie le  sz k o ły  

sp ec ja ln e j, pani d yrek tor H e le 
na P a b ia ń sk a , p r z e d s ta w ic ie le  

P o w ia to w e g o  C entrum  P o m o cy  

R od zin ie , starostw a oraz zaprzy
ja ź n io n y  ze  s z k o łą  k sią d z  G rze

gorz.
W  a tm o sferze  k o lęd  i in s c e 

n iz a c j i ś w ią te c z n y c h  d z ie lo n o  

s ię  o p ła tk ie m . K a żd e  d z ie c k o  

m ieszk a ją ce  w  in tern acie  o trzy 
m ało paczkę ze  s ło d y cza m i i m a

sk otk ę.
Sponsoram i p aczek  byli: Hur

tow n ia  S p o ży w cza  p. P a w lick ie 
g o ,  H u r t o w n ia  j o g u r t ó w  p. 
K rzy sz to fa  S tasiak a , H urtow nia  

„ M a n d a r y n k a ” i P o w ia t o w e  

C e n tr u m  P o m o c y  R o d z in ie .  
W sz y sc y  sp o n so rzy  z a s łu ż y li na 
„ u śm iech  d z ie c i” .

K O M U N I K A T
S Z A N O W N I  T U R K O W I A N I E

Za kilkanaście dni powitamy nowy rok 2000. To szczególne 
wydarzenie pragniemy uczcić razem z państwem na rynku na
szego miasta, proponując dobrą zabawę oraz liczne atrakcje. 
Dziś już zapraszamy serdecznie, wszystkich chętnych. Jedno
cześnie pragniemy poinformować państwa, że w dniu 31.12. 
od godz. 21.00 do 13.00 nastąpi wyłączenie z ruchu ulic: 3 
maja (od ul. Browarnej do pl. Wojska polskiego) ul. Kolskiej 
(cala) oraz zamknięcie wjazdu na pl. Wojska Polskiego z pl* 
Sienkiewicza. Jednocześnie zwracamy się z prośbą o nie par
kowanie samochodów w tym dniu i w wymienionych godzi
nach na całym terenie pl. Wojska Polskiego. Za związane z 
realizacją tego przedsięwzięcia niedogodności przepraszani) 
mając nadzieję, że spotkamy się ze zrozumieniem i akceptacją 
dla naszych planów. Szczególnie gorąco prosimy mieszkań
ców pl. Wojska Polskiego i okolicznych ulic o wyrozumiałość 
dla uczestników noworocznego zgromadzenia oraz współ
udział we wspólnej zabawie.
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UWAGA MATURZYŚCI 1 9 8 0  ROKU i i i

W XX ROCZNICĘ MATURY W TU R K O W S K IM  LIC EU M  OGÓ LNOKSZTAŁCĄCYM  IM . TADEUSZA KO
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UL. KOŚCIUSZKI A

W PŁATY NALEŻY DOKONYW AĆ NA KONTO: 6 2 - 7 0 0  TURĘ*'
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DANUTA SZCZEPANIK-SARNOW SKA. T E L . ( 0 - 6 3 )  2 7 8 -3 1 -0 9  
A D A M  B A R TC ZA K , T E L . ( 0 - 6 3 )  2 8 9 - 4 0 - 0 7
M ACIEJ FRET T E L . ( 0 - 6 3 )  2 7 8 - 2 3 - 8 4  /

^ ..................................................................... .................. .... ..................................-  ■ --------------- -------" ....

renie zabudowanym uderzył w  bok 
skręcającego w lew o Fiata 126p. 
Obrażeń ciała doznał kierujący fia
tem, którego odw ieziono do szpitala 
w Turku.

We wtorek, 14 grudnia we 
wczesnych godzinach rannych we 
wsi Linne (gmina Dobra) w w yni
ku działań operacyjnych policjantów  
z Komendy Powiatowej Policji usta
lono w yłu d zen ie z ubojni trzody 
chlewnej i w ołow ej pięciu  ton pół
tusz w ieprzow ych, wartości 23.000  
złotych, na podstawie sfałszowanych 
dokumentów bankowych. W w yni
ku bezpośrednich działań trzy tony 
półtusz wartości 18.000 złotych od
zyskano i ustalono sprawców, któ
rymi byli dwaj mieszkańcy Bydgosz
czy.

W okresie od 10 do 15 grudnia 
w Brudzewie po odcięciu kłódek za
bezpieczających włamano się do ma
gazynu piekarni, z  którego skradzio

no komplet kół od poloneza, akumu
lator, cztery opony zim owe, piecyk 
gazowy z butlą. Łączne straty osza
cowano na kwotę 2.000 złotych.

W nocy z 17 na 18 grudnia w 
Dobrej, na ul. Dekerta skradziono 
fiata 126p z numerem rejestracyjnym 
KMS 7197 , koloru n ieb iesk iego , 
wartości 3.900 złotych.

W sobotę, 18 grudnia około 
godz. 5.30 w Imiełkowie (gmina 
Tuliszków) kierująca volksw age- 
nem jetta nie dostosow ała prędko
ści do panujących warunków  na 
drodze, wpadła w poślizg , w jecha
ła na przeciwny pas ruchu i zderzy
ła się z jadącym  z przeciwka p o lo 
nezem . W wyniku zderzenia obra
żeń ciała doznali kierowca polone
za oraz kierująca i pasażer volks- 
w agena, których o d w iez io n o  do 
szpitala w Turku.

Tego samego dnia około godz. 
9.00 we wsi Leśnictwo (gmina Ka

węczyn) kierujący miniwanem m3r
istra:ki Dodge Voyager na luku drogi - 

cii panowanie nad pojazdem, ^P3 
do rowu dachując. Dwoje pasażC 
i kierowca Dodga z obrażeniami 
ła zostali odw iezieni do szpi 
Turku. .j

W  poniedziałek, 20 grud'11 
około godz. 4.45 w Imiełk0" 
(gmina Tuliszków) kierujący 5 
mochodcm ciężarowym marki N1̂  
cedes najechał na tył stojąceg0̂  
m ochodu ciężarow ego Lublin- 
rażeń ciała doznał pasażer McfC 
desa.

ci3' 
tal3 "

W okresie od 13 do 20 grl‘ 'j£. 
zanotow ano siedem  kolizji drt,c’ 
w ych. W tym czasie  zatrzy11' 
siedem  praw jazdy. Promil0 ^  
rekordzistą był kierowca sam0 ^  
du marki A udi, zatrzym anyvV ■, 
skach (gm ina Turek), który 
w e krwi 1,85 prom ila alkoh0' '

26 grudnia l ^ 9 '2
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niem u (150  kg) im ię matki E m i
lii, a najm niejszem u (90  kg) c io t
ki H eleny. To on wraz z biskupem  
A ndrzejew skim  jako p ierw szy po
ciągnął za sznury dzw onów . Ich 
dźw ięk  oznajm ił ten doniosły  m o
ment całej okolicy. W dalszej c zę 
śc i m szy  ks. b isk u p  p o ś w ię c i ł  
chrzcielnicę oraz przyjął przysięgę  
i dopuścił do pełn ien ia  służby m i
nistrantów: M ichała M ikołajczy
ka, Dam iana R ybickiego i Karola 
Sylwestrzaka.

Z apytany p rzez  nas o sw o je  
zw iązki z Kunami Tadeusz D elong  
p ow iedzia ł, że urodził się  tutaj i 
spędził w ie le  szczęś liw ych  chw il 
sw o jeg o  dziec iń stw a . K iedy  d o 
w ied zia ł się , jak m iejscow a sp o 
łeczność doceniła działalność jego  
ojca, w sp ó łtw órcy  tutejszej je d 
nostki strażackiej i Szkoły  Podsta
w ow ej (ob ecn ie nosi jeg o  im ię), 
postanow ił częściej tutaj byw ać i 
pom agać. Spotkał tutaj w ielu  sw o 
ich k o legów  z lat dzieciństw a, od 
now ił stare przyjaźnie. N ie  zam ie
rza osied lać się  w Kunach, p on ie
w aż jest nadal aktywny zaw odow o, 
a tym  sam ym  byłoby to sprzeczne

Biskup Andrzejewski i Tadeusz Delong jako pierwsi rozbujali
dzwony
G łó w n ą  c z ę śc ią  u ro czy sto śc i 

b y ło  p o ś w ię c e n ie  d z w o n n ic y  i 

trzech dzw onów . Ich fundator Ta

deusz D elong najw iększem u z nich 

(300  kg) nadał im ię sw ojego  ojca  

A lfreda (b u d ow n iczego  m iejsco 

wej S zk o ły  P od staw ow ej), śred-

z jeg o  dalszym i planam i ż y c io w y 

m i. O biecał sob ie  jednak, że  ju ż  

najbliższego lata przyjedzie na dłu

żej do Kun by pospacerow ać sta

rymi, zapamiętanymi z dzieciństw a  

ścieżkam i.

(art)

Władysławów

M a ła  a k ty w n a  w s p ó ln o ta
U ro czy sto ść  w  K unach rozp o- Ksiądz biskup Roman Andrzejewski poświęcił w ist- 

c z ę ła  p r o c e s ja  na  p o w s ta ją c y  nięjącej nieco ponad rok parafii w Kunach (gm. Wła- 
cm entarz, w  której u cze stn iczy ło  dysławów) dzwonnicę z trzema dzwonami, chrzcielni-
w ieiu  duchow nych , orkiestra dęta cę oraz nowo budowany cmentarz.

Robotnika. Proboszcz ks. K rzysz
t o f  H y b lew sk i i p rzed sta w ic ie l 
Rady Parafialanej powitali w szyst
kich zgrom adzonych ze szczeg ó l
nym  u w zg lęd n ien iem  z a sz c z y t
nych  g ośc i w  osobach ks. bp. R o
mana A ndrzejew skiego i Tadeusz 
D elonga  - fundatora dzw onnicy i 
dzw onów .

W kazaniu podczas celebrow a
nej przez sieb ie  m szy, bp. A ndrze
jew sk i m ów ił o końcu w ieku , w  
którym  dw a w ro g ie  Panu B ogu  
system y faszyzm  i kom unizm , do
p u śc iły  s ię  m a so w eg o  lu d o b ó j
stwa. M ów iąc o utw orzeniu para
fii w  Kunach przypom niał, że  pod
czas II w ojny św iatow ej ukrywał 
się  tutaj ks. Jan Zaręba, w n ie s io 
ny później na urząd biskupi. To on 
w ła śn ie  ob serw u ją c  tu te jszy ch  
m ieszkańców , którzy pokonyw ali 
w ie le  kilom etrów  by m óc u czest
niczyć w m szach św iętych, doszedł 
do w niosku , że  zasługują na w ła 
sną  parafię. Jednak dopiero ponad

Dzwony poświęcił ks. biskup Roman Andrzejewski

pół w ieku później spełn iło  się jego  
marzenie.

- D z is ie j s z y  d z ie ń  - m ó w ił  
ksiądz biskup - będący roczn icą  
urodzin  p o le g łe g o  w  b itw ie  na 
Bzurą A lfreda D elonga, je s t w ie l
kim  w krótk iej h is to r ii w a sze j  
m alej, aktywnej w spólnoty.

Biskup p ow ied zia ł, że  z rado- 

śc iąprzyjechał do tej parafii z n ie

zw y k le  d yn am iczn ym  p ro b o sz 

czem , który p o św ięc ił jej sw oje  

-młode ży c ie  i siły. W yjaw ił jed n o 

cześn ie , że  ks. proboszcz H yb lew 

ski przygotow ał n iespodziankę dla 

sw oich  parafian. Chodząc po ko- 

lendzie, podaruje każdej rodzinie  

list Ojca Ś w iętego , kierow any do 

osób w  p odeszłym  w ieku.

O chotn iczej Straży Pożarnej w e  
W ła d y s ła w o w ie  oraz d z ies ią tk i 
m iejscow ych  i przyjezdnych w ier
nych. O grodzenie cmentarza ufun
dow ał w yw od zący  się  z Kun dar
czyńca, a parafianie doprow adzili 
do n iego  w od ę , u staw ili krzyż i 
w ykonali szerg prac ziem nych .

Po pośw ięcen iu  przez księdza  
biskupa cmentarza i krzyża, proce
sja pow róciła  do k ościo ła  parafial
nego pod w ezw an iem  św. Józefa

Nowa dzwonnica

Dobra
Pomimo, że podjęto aż 

piętnaście uchwał, dwu
nasta w tej kadencji se
sja Rady Miejskiej Dobrej 
trwała zaledwie dwie go
dziny.

Radni uchwalili nowe statuty dla 
szkół podstawowych w  Piekarach, 
Dąbrowicy, Rzymsku, Strachocicach 
i Żeronicach oraz dla Zespołu Szkół 
w Dobrej. N a tym samym poziom ie 
postanowili pozostawić dotychczaso
w ą wysokość swoich diet. Zdecydo
wali jedynie o zwrocie kosztów pod
róży służbowych. Przewodniczącemu 
Rady przyznano miesięczny, 300 ki
lometrowy limit na przejazdy służbo
w e w obrębie gminy. Podobny limit

Po ciemku 
do GS-u

nie został przyznany zastępcy burmi
strza, ponieważ zgodnie ze Statutem 
Gminy, powinien on być pracowni
kiem etatowym, a niejak to jest obec
nie, społecznym.

Rada ustaliła tryb postępowania w  
przypadku udzielania dotacji ce lo 
wych, podmiotom nie zaliczanym do 
sektora finansów publicznych (np. 
klubów sportowych) oraz sposobu  
ich rozliczania. Podjęto także uchwa
łę ustanawiającą 27 maja, „Dniem  
Samorządowca” na terenie gm iny i 
miasta Dobra. W yznaczono górne 
stawki opłat za usuwanie n ieczysto
ści komunalnych. Za 1 m3 nieczysto
ści płynnych, w ywożonych w ozem  
asenizacyjnym można będzie zapła
cić maksymalnie 5,60 zł, a za 1 m3 
nieczystości stałych 21,50 zł.

Trzy uchwały dotyczyły alkoholu. 
Z 45 do 40 zmniejszono limit ilości 
punktów jego sprzedaży (poza piwem) 
oraz sprecyzow ano w ym ogi jakie  
muszą spełniać podmioty gospodar
cze zajmujące się tym. Przyjęto zapro
ponowany przez Gminną K om isję  
program profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych. Kończące 
sesję interpelacje i zapytania dotyczy
ły głównie dróg i problemów z nimi 
związanym i. W iceprzewodniczący  
Rady, Jan Tomczyk zwrócił uwagę na 
kałuże zalewające jezdnię w  pobliżu 
Szkoły Podstawowej w  Dobrej oraz 
na brak oświetlenia pomiędzy tą szko
łą, a Gminną Spółdzielnią. (art)

W I E Ś C I  Z  G M I N  *  W I E Ś C I  Z  G M I N  *  W I E Ś C I  2  G M I N  ")

B R U D Z E W
N a ukończen iu  są  najw ięk sze  

ośw iatow e inw estycje  gm iny Bru
dzew. O becnie trwa w ykańczanie  
n ow ej sa li g im n a sty czn e j przy  
Szkole Podstaw ow ej w  G alew ie, 
która w  styczn iu  p rzyszłego  roku 
zostan ie  oddana do użytku. K oń
czą  się  rów nież prace przy rozbu
d o w ie  S z k o ły  P o d sta w o w e j w  
Chrząblicach.

★  *  *

W zw iązku z Problem em  Roku 
2000, który po zm ianie daty m ógł

zaszkodzić komputerom, w U rzę
dzie Gminy w  Brudzewie przetesto
wano w szystkie komputery. Okaza
ło  się, że  kilka z nich nie będzie  
m ogło pracować po now ym  roku. 
D latego Zarząd Gminy zdecydow ał 
zakupić na potrzeby Urzędu G m i
ny cztery now e komputery i serwer. 
Ten nieprzew idziany, ale kon iecz
ny zakup to w ydatek około 30.000  

złotych.

T U L IS Z K Ó W

W środę, 15 grudnia w  M iejsko- 
Gm innym  Ośrodku Kultury odbył

się trzeci konkurs o tem atyce anty
alkoholowej dla uczniów  szkół pod
staw ow ych i gim nazjów . Spośród  
24 uczestników  konkursu najw ięk
szą  w ied zę  wykazali: Adriana Fa- 
biańska z T uliszkow a -  1 m iejsce, 
Ewa W łodarczyk z G rzym iszew a -  
II m iejsce, Karolina Przybylska z 
T uliszkow a -  III m iejsce, A rieta  
N ow aczyk  z Tam owej -  IV m iej
sce , Ewa Frasunkiew icz z W róbli- 
ny -  V m ie jsce . O rganizatorem  

konkursu była Gminna Kom isja do 

spraw R ozw iązyw ania Problem ów  
A lkoholow ych.

AZ

U W A G A  K O N K U R S ! U W A G A  K O N K U R S !
R e d a k c j a  “ E c h o  T u r k u ”  r a z e m  z  R a d i o  T a x i  T u r

Ś W I A  T E C Z N Y  K O N K U R S

w  k t ó r y m  d o  w y g r a n i a  s ą  b a r d z o  a t r a k c y j n e  n a g r o d y .
Z a s a d y  k o n k u r s u  s ą  p r o s t e  

1. N a g r o d ę  d o s t a n i e  c o  2 0  o s o b a , k t ó r a  o d  2 0 . X I I  
d o  3 1 . X I I  z a m ó w i  t a k s ó w k ę  R a d i a  T a x i  T u r  

t e l e f o n i c z n i e  i  o k a ż e  n a s z  k u p o n  z  M i k o ł a j e m  
u m i e s z c z o n y  p o n i ż e j
. O s o b a  ta ,  o t r z y m a  p o d c z a s  k u r s u  t a l o n  z  
k t ó r y m  z g ł o s i  s i ę  p o  o d b i ó r  n a g r o d y  n i e s p o 
d z i a n k i  d o  R e d a k c j i  “E c h a  T u r k u " ,  u l .  3  M a j a  9 , 
c o d z i e n n i e  w  g o d z i n a c h  o d  8 . 0 0  d o  1 6 . 0 0 .

1

W  d n i a c h  o d  1 5 . X I I .  d o  2 2 . X I I .  

p o d  n u m e r e m  9 6 - 6 1  z a m ó w i ć  

m o ż n a  M I K O Ł A J A
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ECHO TUKKI

XIV sesia Rady Miejskiej Turku
Sesja Rady Miejskiej, która odbyła się we wtorek, 14 grudnia przebiegła 

szybko i sprawnie mimom, że w programie obrad było aż 31 punktów. Najważ
niejszymi sprawami, jakimi zajmowali się radni to uchwalenie podatków i opłat 
lokalnych na rok 2000.

0  p o d a tk a c h  i  n ie  ty lk o

Interpelacje, zapytania i wnioski 
dotyczyły miedzy innymi: pozw ole
nia na handel turystów zza wschod
niej granicy oraz otwarcie obiektów  
OSiR-u w weekendy (Tadeusz Ra- 
biega), w pływ ów  pieniędzy z Woje
wódzkiego Funduszu Ochrony Śro
dowiska w  Poznaniu i oficjalnego  
stanowiska Zarządu Miasta w  spra
w ie przyciągnięcia do Turku kapita
łu z zewnątrz (Lech Andrzejewski), 
kontroli stanu oświetlenia w  m ieście 
oraz wzmożenia kontroli policyjnych 
w okresie przedświątecznym (Jerzy 
Bartosik).

Burmistrz Marian Marczewski za
poznał radnych z pracami Zarządu 
Miasta w  okresie międzysesyjnym, a 
przewodniczący Rady, Jan Pakuła z 
działalnością Rady w tym samym  
czasie. Po raz dziesiąty wprowadzo
no zmiany do tegorocznego budżetu 
miasta.

Cenę skupu żyta, przyjmowaną 
jako podstawa do obliczania podat
ku rolnego na rok 2000 obniżono w  
stosunku do obecnie obowiązującej 
i ustalono na 25 złotych za 1 ąuintal.

Tradycyjnie Janusz Stryczniewicz 
skrytykował podw yższenie stawek  
podatków od nieruchomości, które w  
przyszłym roku będą w yższe od 12,7 
do 50 procent. Zdzisław Borowski 
pytał, jaka była ściągalność podatku 
w tym roku. Pani skarbnik odpow ie
działa, że podatek od osób fizycznych 
wpłynął w  100 procentach i trochę 
mniejsza była ściągalność podatku od 
osób prawnych czyli firm i instytu

cji. Radny zaproponował, aby zwięk
szyć ściągalność, co burmistrz Ma
rian Marczewski skomentował:

-  Oczyw iście, że  robimy w szyst
ko, aby zw iększyć ściągalność. Nie 
zaw sze jednam można coś zdziałać. 
Bo co mamy zrobić, jeśli przyjdzie 
do nas dyrektor szpitala i prosi o umo
rzenie podatku. Co mamy zrobić w  
sprawie „Mirandy”, która nie ma pie
niędzy na zapłacenie podatku, albo 
firma „Sollo”, znajdująca się na skra
ju upadku.

Burmistrz wym ienił jeszcze kilka 
innych zakładów, które nie są w sta
nie zapłacić do kasy miejskiej podat
ku od nieruchomości z powodu kło
potów finansowych.

Ostatecznie przewagą 17 głosów  
nowe stawki podatków zostały przy
jęte. Zatwierdzono również nowe po
datki od środków transportowych  
(wzrost średnio o 7 proc. w  stosunku 
do tego roku) oraz od posiadania 
psów. W  roku 2000  w łaściciel za 
swojego czworonożnego towarzysza 
zapłaci tyle samo, co w  roku bieżą
cym , czyli 25 złotych. Radni uchwa
lili również nowe stawki opłat targo

wych, większe od obecnych o 14 pro
cent. Radni z AWS sugerowali, aby 
nie zwiększać opłat, ale powierzch
nię targową, a wtedy w pływ y do bu
dżetu również będą większe.

N astęp n ie  podjęto  uch w ały  o 
zmianie organizacyjnej wszystkich  
turkowskich przedszkoli. Od 1 stycz
nia będą obowiązywały nowe m ie
sięczne opłaty za pobyt dziecka w  
przedszkolu. Rodzice dziecka prze
bywającego w przedszkolu ponad 5 
godzin zapłacą czesne w  wysokości 
40 złotych (dotychczas czesne wyno
siło 35 złotych), a za drugie i każde 
następne dziecko 20 złotych. Wpro
wadzono now e czesne za dziecko, 
przebywające w  przedszkolu do pię
ciu godzin dziennie, które wyniesie 
15 złotych i pokryje koszt przygoto
wania posiłku dla tych dzieci. Rad
ny Tadeusz Rabiega wnioskow ał o 
wyłączenie z obowiązku płacenia cze
snego za dzieci chodzące do „zerów
ki”, motywując to tym, że:

-  Gdyby klasy zerowe nadal były 
w szkołach, wówczas rodzice nie mu
sieliby za nic płacić, a nauka jest obo
wiązkowa i bezpłatna.

W niosek został odrzucony prze
wagą 15 głosów. W następnym gło
sow aniu ustalono, że  m iesięczna  
opłata za pobyt dziecka w Żłobku 
wyniesie 35 złotych (dotychczas obo
wiązywała stawka 25 złotych).

Następnie zdecydowano o nieod
płatnym przekazaniu 49,5 m gazocią
gu średniego ciśnienia na ul. Z ielo
nej (Osiedle Muchlin) na rzecz Za
kładu Gazowniczego w Kaliszu (łącz- 
ny k o sz t b u d ow y  g a zo c ią g u  to 
11 .159 ,50  z ło tych ). Z w ięk szon o  
udziały gm iny miejskiej Turek w  
spółce PGK iM , poprzez oddanie 
zmodernizowanej sieci w odociągo
wej na ul. Browarnej o długości 125 
m, co kosztowało 33.163 złote. Po
dobnie jak inne gminy z powiatu tu
reckiego również miasto Turek przy
stąpi do spółki „Oświetlenie uliczne 
i drogowe” w Kaliszu.

Tadeusz Rabiega sprzeciwił się 
propozycji uzupełnienia składu Miej
skiej Komisji Rozwiązywania Pro
blem ów  A lkoholow ych o Danutę 
Marczuk, członka Turkowskiego Sto
warzyszenia Pracodawców i Przed
siębiorców, w łaścicielkę restauracji 
„M axwell”. Radny tłumaczył:

-  Osoba, którą komisja kontrolu
je  nie powinna być członkiem tej ko
misji.

Przewagą 11 głosów  przeciwko 9 
uchwałę tę odrzucono. W odpowie
dzi na interpelację radnego Rabiegi 
bunnistrz Marian Marczewski wyja
śniał:

-  N ik t z h an d lu jących  zza  
wschodniej granicy nie płaci podat
ków ani placowego. Policja kazała im 
się zw ijać, ale w tedy przyszła do 
mnie do domu delegacja emerytów i 
rencistów z prośbą, aby m ogli przed 
świętami zrobić tam tanie zakupy. W 
porozumieniu ze starostą zapadła de
cyzja, że do świąt handlujący zza 
wschodniej granicy będą mogą han
dlować, a nasi mieszkańcy, którzy 
mało zarabiają, m ogą się tam zaopa
trzyć.

Pod koniec obrad prezes PGKiM, 
Tadeusz Herman om ów ił problem  
ściągalności należności od firm za od
prowadzanie ścieków. Mówił:

-  Największym  dłużnikiem jest 
„Miranda”, która zalega z zapłatą 
258.792 złotych, Mleczarnia zalega 
100.000 złotych i ZOZ 79.000 zło- t  
tych. Szczególne jest zagrożenie nie
zapłacenia należności przez „Miran
dę”, której byt jest pod znakiem za
pytania.

Prezes Herman zw rócił się do 
Rady Miejskiej o opinię w  tej spra
wie. Z kolei burmistrz Marczewski 
podziękował opozycji z 1981 roku za 
to, że pomimo tragicznych wydarzeń 
i stanu wojennego teraz może żyć w 
wolnym kraju.

Anna Zawadka

Z a p o w ie d z  c ie k a w y c h  w y d a rz e ń

IIX Sesja Rady Powiatu
Zapowiadająca się dość rutynowo kolejna sesja Rady Powiatu okazała się może 

nie tyle dramatyczna, czy wyjątkowa w swym przebiegu (trwała raptem półtora 
godziny), ale zarysowany w trakcie tego posiedzenia ewentualny rozwój wyda
rzeń może być brzemienny w rozwiązania o trudnej dzisiaj do przewidzenia skali. 
Część obserwatorów w miejscu obrad upatrywała zerwania z dotychczasową nudą 
wiejącą z dotychczasowych obrad.

Tym razem bow iem  radni obra
dowali w  budynku „ośw iaty” przy 
ulicy Browarnej, gdyż obawiali się, 
żre rozpoczęta tego sam ego dnia 
(w torek, 14 grudnia) sesja  Rady 
Miasta nie zakończy się  do godzi
ny 15. Jednak to dynamika rozw o
ju sytuacji politycznej jest odpow ie
dzialna za zainicjowane na sesji w y
darzenia, a nie jakiś tajemny genius 
locci.

D ość gruntownie om ów ione zo 
stały dw ie kw estie -  p ierw szą była 
sprawa kreowania środków specjal
nych przyjednostkach budżetowych  
i m ożliw ośc i korzystania z  nich.
Sprawę tę podniósł w iceprzew odni
czący Rady, Andrzej Piątkowski. W 
trakcie dyskusji okazało się, że w ła
ściw ą decyzją będzie przew idyw a
na przez ustawodawcę na rok 2001, 
likwidacja instytucji tych funduszy.
Jest to bow iem  nie poddające się  
kontroli źródło m ożliw ej korupcji i 
nadużyć. Dyskusja dow iodła kla
rownie, że za ideą funduszy specjal
nych kryjąsię ogromne m ożliw ości 
robienia lok a ln ych  b u d żetów  w  
przysłowiowego „konia”.

Radni korzystając z faktu, iż w  
samorządzie zasiada z nimi Krysty
na Baranowska -  szefow a koniń
sk ieg o  oddzia łu  W ie lk op o lsk ie j

się być przekonane jeg o  w ładze, 
w spom agane przez łudzi z P oddę
bic, których „pow iatow ość” stanę
łaby w przypadku „utraty” U n ie
jow a  pod dużym  znakiem  zapyta
nia.

Druga ponadpowiatow a sprawa 
podniesiona przez starostę to kw e
stia decyzji Rady WKCh dotyczą
ca lokalizacji siedziby regionalnej

pow ied zieć  rów nież pisem nie na 
najbliższej sesji. O czyw iście  obie 
w yp ow ied zi przytoczym y na na
szych łamach.

I na koniec ju ż  sprawa ze sfery 
czystej polityki, czyli kolejna kwe
stia, która m oże (choć nie musi) 
w płynąć znacząco na pow iatow e  
życie polityczne. Oto bow iem  prze
w odn iczący  Ryszard Storożyński

K asy Chorych, postaw ili problem  
instytucji szkolnych stomatologów. 
Odpowiadając na to zapytanie, rad
na B aranow ska szerzej om ów iła  
sprawy leczenia stom atologiczne
go, przyznając na w stępie, że do tej 
pory usługi rozłożone n ierów no
m iernie. Od now ego roku, na każ
de 5 ty s ię c y  m ieszk ań có  będzie  
przyp[adał jeden  kontrakt stomato
lo g ic z n y  w y c e n io n y  na 60 tys. 
punktów. N atom iast istotną now o- 
śc ią je s t  przypadający na 20 tysię
cy  m ieszkańców , kontrakt na pro
filaktykę stom atologiczną. Przewi
dyw ane są  rów nież kontrakty dla 
wad zgryzu (jeden na sto tys.) oraz 
kontrakty na chirurgię szczękow ą. 
D odatkow o, tam gdzie pozostaną  
na stom atologicznej mapie „białe 
plam y” będą og łoszone now e kon
kursy dla stomatologów. Radna Ba
ranowska zw róciła rów nież uwagę 
na fakt, że  n igdzie poza stom atolo
gam i n ie pojaw iła  się  w  służb ie  
zdrowia tak ostra konkurencja. Po
w yższą  w ypow iedź uzupełnił staro
sta B roniszew ski, ubolew ając, że

p ow iat n ie w ie le  m oże zrob ić w  
sprawie szkolnych stom atologów , 
zaznaczając, iż kw estia ta jest jed 
nak w  gestii w ładz gm innych.

Starosta podniósł rów nież dw ie 
sprawy o znaczeniu jakby ponadpo- 
wiatow ym .

Pierw sza to tzw. „sprawa U nie
jo w a ”, która przypom niana zosta
ła  m. in. z tytułu roczn icy przyję
cia pozytyw nej opinii o przyłącze
niu U niejow a do pow iatu tureckie
go oraz za przyczyną przyjęcia po
dobnej opinii przez Sejm ik W iel
kopolski. 1 pom im o braku opinii 
ze strony Sejm iku Ł ódzk iego , sta
rostw o m usi je sz c z e  w  tym  roku 
w ystąp ić  z odpow iedn im i doku
m en tam i do M S W iA , tak  aby  
w niosek  w  spraw ie U niejow a był 
w W arszawie rozpatrzony. Jak się  
jednak dow iadujem y tylko coraz 
bardziej „sk łon ien i” do m ilczen ia  
obyw atele  U niejow a i sam i turko- 
w ian ie są  skłonni zd ecyd ow an ie  
optow ać za w ielkoplską przynależ
n o ś c ią  n a d w a r c ia ń sk ie g o  m ia 
steczka. Coraz mniej do tego stają

Kasy, która jak dotychczas umiej
scow iona jest w  Turku. A le  i tutaj 
(jak wynika z zakulisow ych pogło
sek) szanse naszego miasta na obro
nę status quo są raczej mizerne. Czy  
znow u o so b iste  urazy ok ażą  się  
w ażniejsze niż interes miasta?

A teraz wracając do wydarzeń  
n iosących  w zarodku m ożliw ość  
zw iększenia dynamiki pow iatow e
g o  ż y c ia  p o lity c z n e g o . Spraw a  
pierw sza to pisem ne zapytanie ze 
strony szefa klubu radnych SLD, 
Juliana Siwka dotyczące zadłużenia 
szpitala, jego  w ielkości, struktury 
i źródeł, a skierowane w form ie pi
semnej na ręce starosty. K ończy on 
sw oją interpelację prosząc o w ska
za n ie  w  ja k i  sposób  i o dnośn ie  k tó 
re j w ie rzy te ln o śc i p r z y c z y n ił  s ię  
P an osob  iście  ja k o  P rzew o d n iczą 
cy  Z arządu  P ow ia tu  do zm in im a li
zo w a n ia  tego  zad łu żen ia , a  także  
ja k ie  są  rea lne, ko n kre tn e  p la n y  
sp ła ty  za d łu żen ia  i czy  m a P an na  
to  wpływ.

Starosta w yzw anie podjął (a czy  
m iał w yjście?) i zobow iązał się od-

zakom unikow ał radnym fakt po- 
w ołan ia  w R adzie trzeciego klubu 
radnych. D o dotychczas istnieją' 
cych klubów  SLD i AW S/UW , do
łączy ł 18 listopada klub PSL. ^  
jego  skład w chodzi pięciu  radnych 
z PSL i fakt ten m oże zm odyfiko
w ać lub naw et zburzyć dość fine
zyjnie skonstruow aną arytmetyk?
ob ow iązu jącą  dotychczas w Ra" 
dzie.

A  w szystko to za sprawą poe
tycznej w olty  w w ykonaniu S te g 
na Biskupa, który zm ienił barwy z 
dotych czasow ych , eseldowskich> 
na „zieloną  koniczynkę” PSL.

Tak w ięc dla absolutnie zrówno
w ażonego układu prawica -  lcwica 
i leg ity m u ją c e g o  s ię  proporcji 
15:15, p ięcioosobow y klub P S f 1 
p rzew od n iczącym  B iskupem  n‘ 
czele , będzie z pew nością  przys'0 
w iow ym  języczk iem  u wagi. AJa 
ta sytuacja zostan ie  przez lu^° 
w ców  wykorzystana, przekona111̂  
się w  przyszłości.

Andrzej
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ECHO TUKKI

Pod presją czasu i braku kapitałów
Prezes ZPJ„Miranda” Jerzy Haniszewski o swojej misji
Przed pięcioma miesiącami Jerzy Haniszewski zastąpił na funkcji prezesa „Mi

randy” swego poprzednika, Pawła Gawrona. Koniec roku jest okazją to do pod
sumowań, a w imieniu naszej redakcji poprosiliśmy prezesa Haniszewskiego o 
podzielenie się swoimi dotychczasowymi doświadczeniami i planami na najbliż
szą przyszłość.

„Echo Turku”: Po objęciu p rzez  
Pana stanowiska p re ze sa ,, M irandy ” 

| poprosiłem  pa n a  współpracowników  
z ,,D o lw isu "  o o cen ę  te j zm iany.

| Wszyscy zgodnie byli zaniepokojeni,
| zwłaszcza, że  wysoko oceniali Pana  
| osiągnięcia w  zakładzie  w Leśnej.
| Obawiano się, że  prze jm ie  Pan dla  
\ nowej firm y  kontakty i klientów.

Jerzy Haniszewski: M iło słuchać
0 sobie takich opinii, ale zaraz spie- 

| szę wyjaśnić, że zadania w  „Dolw i- 
; sie” i w  „Mirandzie” przyszło w ypeł
niać mi w  odmiennych okoliczno-

j ściach. Przede wszystkim, w  Leśnej 
j z sytuacją kryzysową zderzyłem się 
‘i już w  1991 roku. I oczyw iście były 

tam momenty bardzo trudne dla zało
gi, była bankowa procedura upadło- 

J ściowa, konieczność ogromnych re-
1 dukcji wśród załogi -  a to zawsze jest 
bolesne. Tam przecież liczba zatrud
nionych spadła z  1200 do 380. Było  
jednak łatwiej niż tu, w  Turku, gdzie 
jestem pod przemożną presją czasu. 
W Leśnej miałem go znacznie w ię
cej.

„ET”: N a czym  ten ,,n iedoczas” 
polega?

J.H.: W eźm y chociażby proces 
redukcji zbędnego majątku firmy. W  
Leśnej rozpoczęliśm y ten proces już

1991 roku, a zakończył się do
kładnie przed kilkoma m iesiącam i. 
Trwał w ięc ok. 8 lat, m iałem  w ięc  

' c2as na przem yślenia i przekonywa

nie załogi do sw oich racji. Tu, w  
„M irandzie” proces redukcji mająt
ku musi być bez porównania szyb
szy , bo o k o lic z n o śc i naciskają . 
Pierw szy przetarg na nieruchom o
ści obejm ujące łącznie 8,5 ha, czyli 
45 proc. pow ierzchni zakładu, za
p lanow aliśm y już na 21 grudnia. 
Sprzedanie tych nieruchomości zre
dukowałoby koszty, a po wtóre po
zw oliłoby uzyskać oddech kapitało
wy.

„ E T ”: A p res ja  u tra ty  rynków  
„wschodnich”? J.H.: Konieczność po
zyskiwania rynków to oczywistość, a 
poza tym, czas już chyba przestać tłu
maczyć sytuację „Mirandy” kryzysem 
rosyjskim . B y ło , m inęło . D zisiaj 
wchodzim y na rynki niemieckie, an
gielskie i francuskie. A le najważniej
sze to sięganie po rynki z „wysokich 
półek”.

„ET”: To znaczy?
J.H.: Mam na myśli segment tka

nin w ysoko przetworzonych. I tak 
udało nam się wygrać rywalizację o 
kontrakt na tapicerkę samochodową 
dla Daewoo. Równie obiecujący oka
zuje się segment tkanin reklamowych, 
gdzie uzyskaliśmy wspólnie ze spół
ką „Miranda-Druk” poważne zlece
nia z Polskiego Koncernu N aftow e
go. I wreszcie trzeci segment dobrze 
rokujący, to wyroby do produkcję 
odzieży sportowej i kostiumów kąpie
lowych.

„ET”: Czyli portfe l zam ów ień m a
cie wypełniony?

J.H.: W ostatni weekend tkalnia 
pracowała „na okrągło”. I tak m ogło
by być, gdyby nie bariery natury fi
nansowej.

„ET”: No właśnie, kierownictwo  
, .P róchnika" zlecając Panu m isję w  
,, M irandzie ”, postaw iło  jednocześnie  
zadanie zam knięcia tegorocznego bi
lansu ,,na ze ro ”.

J.H .: Przy 6 min zł strat za pierw
sze półrocze było to nierealne i do 
tej opinii udało mi się przekonać 
moich szefów. W roku bieżącym stra
ta będzie z pew nością większa. D o
piero przyszły rok uda się zamknąć 
bez strat.

„ET”: I teraz sprawa najbardziej 
bulwersująca -  dalsze zwolnienia?

J.H.: N ie ukrywam, że redukcje 
jeszcze  nastąpią, ale będzie to skala 
liczona raczej w  dziesiątkach, a nie 
w  setkach. C hociaż i tak bardzo bo
leję nad tym zw łaszcza, że w idzę za
angażowanie i profesjonalizm tej za
łogi. D ocenili to audytorzy dokonu
jący 1 1 - 1 2  grudnia kontroli pro
cedur ISO 9000 , którzy przedłużyli 
certyfikat. To jest prawdziwy kapi
tał, którego nie pow inno się zmar
nować.

„ET”: Dziękując za rozmowę, ży
czę realizacji zamierzonych celów.

Rozmawiał: 
Andrzej Jarek

W ypow iedź, którą państwo w y

rw aliśc ie  z kontekstu, d otyczy ła  

sytuacji trwałej n iew yp łacalności 

zakładu, a taka sytuacja, w  m oim  

przekonaniu, n ie  zaistn iała  w  M i-

m ieszkańcy naszego  m iasta. D la 

tego należy  doprow adzić do sytu

a cji p ła c e n ia  n a le ż n o ś c i p rzez  

przedsiębiorstw a i tu należy  dzia

łać szybko.

K to  d o b i ja  „ M ir a n d ę ” ?
W zw iązku z artykułem zatytu- 

i C w anym  „ D o b ić  M iran d ę” za-  
• M ieszczonym  w  Państw a p iśm ie  
' [Składam k a te g o r y c z n y  p ro te s t  
'■ [Przeciwko p rze in a cz en iu  m ojej 

[Wypowiedzi i całkow item u w ypa
le n i u  jej treści oraz proszę o za 
m ieszczenie m ojego sprostow ania  

e ^godnie z Prawem  Prasow ym .
I N igdy i n igdzie  n ie  w yp ow ia 
dałem się  za doprow adzeniem  do 

- Upadłości Mirandy, ani żadnego in- 
3 Pego zakładu w  Turku. M yślę , że  
1 Me ma w naszym  m ieście  cz łow ie-  
1 •'ta, który m yśla łby  w  ten sposób . 
1 H dzę, że  rów nież pan prezes T. 
, 'łerman nie chcia łby  tego , p on ie

waż Miranda jes t jednym  z pow aż- 
 ̂ ^iejszych odbiorców  w od y  i do- 

staw ców  śc iek ó w  i je j upadłość  
^ n ie jsz y ła b y  dochody PGK iM  i 

m em o ż liw iła b y  od zysk an ie  na- 
eżności.

^6 grudnia 1999 r.

randzie ani żadnym  z zak ładów  

w ym ien ionych  przez prezesa Her
mana i mam nadzieje, że n igdy do 
tego n ie dojdzie. Potrzeba tu do
brej w o li  nas w sz y s tk ic h , a w  
szczególności naszych banków aby 
pom óc M irandzie w przezw ycięże
niu trudności.

W m ojej w y p o w ied zi na sesji 
d w u k r o tn ie  p o d k r e ś la łe m  k o 
n ie c z n o ść  sz c z e g ó ło w e g o  p rze
a n a lizow an ia  sytuacji zak ładów  
n ie  p ła cą cy ch  za w o d ę  i śc iek i 
przed p o d jęc iem  ja k ich k o lw iek  
d ecyzji z tym  zw iązan ych , czego  
P aństw o nie za m ie śc iliśc ie  w  ar
tykule.

W ypow iedź moja podyktowana  
była troskąo dochody PGKiM , po
n iew aż straty spow odow ane przez 
niep łacenfe należności przekłada
ją  się  na ceny w od y  i śc iek ów  i 
k o s z ty  te g o  p o n o s z ą  w s z y s c y

Przykro m i, że  P aństw o jako  
n ow e p ism o podejm ujące proble
m atykę lo k a ln ą  za p ew n e  ch cąc  
zdobyć popularność i czytelników , 
zaczynacie działalność od przeina
czania faktów  i przekręcania sen
su w y p o w ied z i. N ie  m niej m am  

nadzieję, że  taka sytuacja w ięcej 
się  n ie pow tórzy i ży czę  Państwu  

zd o b y w a n ia  c z y te ln ik ó w  a le  w  
inny sposób.

N a kon iec chciałbym  zw rócić  
uw agę na braki w  stopce redakcyj
nej. Brak tam adresu redakcji (jest 
to w ym agane Prawem  Prasow ym ) 
i dlatego w ysy łam  to p ism o na po
dany adres biura og ło szeń

Z poważaniem 
Janusz Stryczniewicz 

Radny Rady Miejskiej 
w Turku

l a n d a  w  T u r k u
We wtorek, 14 grudnia w M iejskim  Domu K ultury odbył się 

recital Krystyny Jandy pt. „Piosenki z teatru”. Pełna sala pu
bliczności oklaskiwała artystkę, która tego wieczoru „dała z sie
bie wszystko”.

► ZMIENNA STOPA PROCENTOWA

i' BANK
PRZEMYSŁOWY

Kalisz
ul. Śródmiejska 27 
tel. (0-62) 765-99-00

Konin
Al. 1 Maja 15 
tel. (0-63) 245-64-23

T u re k
pl. Sienkiewicza 1 
tel. (0-63) 289-19-55

Krotoszyn
Rynek 32
tel. (0-62) 725-28-41

Luboń
ul. S ikorsk iego 44 
tel. (0-61) 813-14-11

1736/DK
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Pozapowiatowa ekspansja PSS
-To j e s t  trzeci sk lep  oddany przez nas w ciągu osta tn ich  pięciu m iesięcy. W  lipcu otworzy

liśm y sk lep  w  Tuliszkowie, we wrześniu w  Uniejowie, a dziś w Rychwale. Na przełom ie  
stycznia  i lu tego otw orzym y kolejny sklep , ale je szc ze  nie zdradzę gdzie -  zapowiedział Ma
rian Dybus, prezes „Społem” Powszechnej Spółdzielni Spożywców w Turku podczas uroczy
stego otwarcia nowego sklepu przy ul. Grabowskiej w Rychwale, w czwartek, 16 grudnia.

Powstanie kolejnego sklepu poza 
powiatem tureckim to efekt dobrej 
współpracy z Gminną Spółdzielnią w  
Rychwale, której prezesem jest Jacek 
Szymański. Na m ocy porozumienia 
o współpracy PSS w yrem ontow ał 
obiekt, w  którym dotychczas znajdo
wał się sklep GS. Dokładnie 19 dni 
od momentu podpisania porozumie
nia trwały prace remontowe, które 
prowadziła firma budowlana „Ja
niak” Mariana Janiaka.

-L ikw idacja okien, drzwi, ścian, 
ocieplenie, m alow anie z  zew ną trz i 
w ew nątrz -  w szystko  to  kosztow ało  
100.000 złotych. N astępne 100.000  
z ło tych  u lo ko w a liśm y  w  tow arze. Pracownice sklepu z prezesami PSS

Podczas zwiedzania obiektu handlowego

B a rd zo  nam  za leża ło , że b y  sk lep  
o tw o rzyć  j a k  n a jszyb c ie j, je s z c z e  
p rze d  św iętam i -  powiedział Marian 
Dybus.

W otwarciu sklepu w zięli udział 
bunnistrzowie Rychwała: Jan Bart
czak i Tadeusz Rymarski, którzy pod
kreślali duże znaczenie współpracy 
rychwalskiej GS z turkowskim PSS.

W  interesie gm iny  je s t  w spółpra
ca P SS  z  GS, bo w łaśnie o d  G S otrzy
m ujem y najw iększe p ien iądze  z  p o 
datków  -  pow iedział wiceburmistrz 
Rymarski.

N ow y sklep turkow skiego PSS- 
u ma pow ierzchnię 260  m2 i jest 
zaopatrzony w  artykuły spożyw cze, 
ow oce, w arzywa, alkohole, artyku
ły chem iczne i gospodarstwa dom o
w ego. K lientów  obsługuje pięć pra
cownic: Jadwiga Bukowiecka z  Tu
liszk o w a  (k iero w n iczk a ), Z o fia  
D rążek (zastęp ca  k ierow n iczk i), 
K ry sty n a  K a łu ż n a , Z d z is ła w a  
Szw at i Urszula M akarowska oraz 
sześć uczennic odbywających prak
tyczną naukę zawodu.

AZ

Za sprawą działaczy turkowskiej 
organizacji Towarzystwo Przy
jaciół Grodna, kilkaset świątecznych 

paczek otrzymają dzieci z obwodu 
grodzieńskiego. Oto bowiem, sukce-

polonii opowiedział Franciszek Wi- 
tow icz słuchaczom „Radia Konin”, 
występując przed jego mikrofona
mi. Po rozmowach z szefostwem  
„Mirandy”, delegacja ZPB spotka-

Turkowski św. M ik o ła j: 
pojedzie do Grodna

sem zakończyła się kwesta członków  
TPG po największych zakładach pra
cy regionu konińskiego, w  której 
uczestniczyła również, goszcząca w  
Turku, delegacja rejonowego oddzia
łu Związku Polaków na Białorusi, z 
jej prezezesem -  Franciszkiem Wi- 
towiczem  na czele. N a swój cztero
dniowy pobyt, w  dniach 8 - 1 2  grud
nia, zostali zaproszeni właśnie przez 
działaczy wspomnianego wcześniej 
TPG. W programie w izyty goście z 
Białorusi spotkali się m. in. z kierow
nictwami ZE PAK SA KWB „Ada
m ów” SA  oraz ze związkowcami z 
NSZZ „Solidarność” z  tych przedsię
biorstw. O problemach białoruskiej

ła się wójtami kilku gmin regionu 
konińsk iego  oraz z dyrektorem  
BGŻ w Koninie. Właśnie efektem ® 
tych wszystkich rozmów i spotkań 
była deklaracja ze strony partnerów b
turkowskich i konińskich przygo- Z
towania i wysłania na grodzieńsz- 
czyznę ok. tysiąca świątecznych pa
czek dla dzieci z rodzin kultywują
cych swoje polskie korzenie. Pacz
ki te będą dostarczane w  dwóch ter
m inach -  teraz, czyli w  okresie 
przedświątecznym oraz w styczniu. 
Ponadto należy jeszcze zaznaczyć, 
że wzorem roku ubiegłego, wśród J 
załogi KWB „Adamów” SA zosta- } 
nie przeprowadzona zbiórka kon

serw, które także 
zostaną jako po
m oc przekazane  
do pow iatu gro
dzieńskiego.

Organizatorzy 
pobytu przedsta
w ic ie l i  ZPB w 
Turku, pragną po
d z i ę k o w a ć  
w szy stk im  tym, 
którzy pomogli w 
zb ió rce  paczek  
oraz przyczynili 
się do sprawnego 
przebiegu wizyty.
Na osobne słowa 
podzięki zasługuje 
H alin a  N agler, 
która wielkodusz
n ie udzieliła  go- L 
ściny, przybyszom  
z Białorusi.

Józef 
Wróblewski

O pomoc dla dzieci z Grodzieńszczyzny zabie
gali: Franciszek Witowicz, Halina Nagler, Józef 
Wróblewski i Konstanty Kuryłowicz

T u rk o w ian ie  n ieu fn i,
a le  h o jn i

Od piątku, 17 grudnia do niedzieli, 19 grudnia w sklepach i na ulicach Turku 
prowadzona była przedświąteczna akcja „Pogotowie św. Mikołaja”. Wolontariu
sze zbierali żywność, zabawki i pieniądze na rzecz ludzi najbiedniejszych, zwłasz
cza dzieci.

A kcję „P ogotow ie św. M ikoła
ja” kilka lat tem u zain icjow ał K o
niński Bank Ż yw ności. Jej celem  
jest obdarowanie paczkam i dzieci 
z najbiedniejszych rodzin. W okre
s ie  p rzed św ią teczn ych  zakupów  
w o lo n ta r iu sz e  zw ra ca ją  s ię  do  
klientów różnych placów ek handlo
w ych, aby kupując dla sieb ie , z e 
chcieli także kupić coś dla dziec
ka, o którym św. M ikołaj z różnych  
pow odów  zapom niał i zostaw ić u 
wolontariuszy.

W Liceum  O gólnokształcącym  
koordynatorem akcji był nauczyciel 
wychowania fizycznego, Zbigniew

Ryczyński. N a jego apel o pom oc w  
zbieraniu żyw ności i innych artyku
łów  dla ludzi ubogich zgłosiło  się 
kilkudziesięciu uczniów.

W sobotę, 18 grudnia na ul. 3 
Maja kwestowały uczennice klasy II 
b LO: Ewelina Jankowska, Marta 
Karbowa i Małgorzata Raszewska. 
D ziew czyny powiedziały nam, że: 

-Zagadnięci na ulicy ludzie są nie
ufni, pytają o pozw olenie na kwesto
wanie, podejrzewają że ich oszuku
jemy. A le mimo to wspierają akcję, 
zostawiają drobne zabawki i słody
cze.

AZ

PS
W  niedzie lę , 19 g ru d n ia  akc ja  

„P ogotow ie św. M iko ła ja "  p ro w a 
dzona była rów nież w  Tuliszkowie, 
a w  p o n ied z ia łek  i w torek (20, 21 
grudnia) w e W ładysławowie.

W ramach akcji „Pogo
towie św. Mikołaja” w Tur
ku zebrano: 4.200 zł, 852 cze
kolady, 1067 batonów, 401 
dużych paczek ciastek i wie
le innych produktów.

W akcji uczestniczyło 100 
wolontariuszy

V_______________ ________________ nu rzecz najuboższych
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u p rzedn im  

podpisan iu  

k o n tr a k tu  
z W ie lk o 
p o lsk ą  R e 
g i o n a l n ą  
K a są  C h o
r y c h . Z 

pracy w  SP  

Z O Z  o d e 
s z ł y  2 8 3  

osoby.
Z p o 

w o d u  tra- 

g i c z n e j  

sytuacji fi-

SKAR<;I ’ Waw.wmosk,
dotycząc* leczenia h  s/piulu  

do Dyrekcji SP ZOZ n Turku

Każdy, kto jest niezadowolony z opieki medycznej w szpi
talu może napisać skargę i wrzucić ją do wiszącej w holu 
głównym skrzynki. Każdą skargą osobiście zajmuje się dy
rektor szpitala

Dopasowanie
organizacyjne

Miesiąc temu szpitalna administracja przeprowadzała się z oddziału 
zakaźnego w stare, ale wyremontowane miejsce

d obn ie część  p ie lęgn iarek  n ie  z o 
stan ie  przez  n ich  zatrudn iona. Z 

ilu  p ie lęgn iarek  zrezygn u ją  lek a

rze na p ew n o  w ia d o m o  b ęd z ie , 

kiedy  podpisane zostaną  kontrak

ty  z K a są  C horych . Spraw a ro z

strzy g n ie  s ię  w ię c  do 5 grudnia.
-  B e z  w zg lą d u  n a  to , ile  p i e 

lę g n ia r e k  z o s ta n ie ,  p o s ta r a m y  
s ię  ta k  d o p a s o w a ć  o r g a n iz a c ję  
p ra c y , ż e b y  ża d n a  z  n ic h  n ie  z o 

s ta ła  z w o ln io n a .  P o  2 0  la ta c h  
p r a c y  n ie  m o żn a  ty c h  p ie lę g n ia 
re k  z o s ta w ić  n a  lo d z ie  — z a p e w 
n ia  dyrektor szp ita la .

Dopasowanie 
funkcjonalne j

Kilka tygodni temu Sam odziel
ny P ubliczny Z espół O pieki Zdro
w otnej w  Turku z ło ż y ł w  W ielko
polsk iej R egionalnej K asie C ho
rych ofertę, obejm ującą św iad cze
n ie  w szystk ich  dostępnych  w  tur- 
kow sk im  szpitalu  św iadczeń  m e-

dłużenia o kilkaset tysięcy złotych , 
co  b y ło  efektem  negocjacji z  w ie 
rzycielam i oraz ich rezygnacji z 
odsetek.

-  O d  n o w e g o  ro ku , k ie d y  w  
k o ń c u  z a c z n ie m y  fu n k c jo n o w a ć  
bez d ługów , b ę d z ie m y  m o g li w ię 
ce j c za su  i en erg ii p o św ię c ić  na  
d o ko ń czen ie  re s tru k tu ry za c ji o ra z  
na  p o le p s ze n ie  ja k o ś c i  ś w ia d c z o 
n ych  u s łu g  m e d y c zn y c h  -  m ów i 
dyrektor szpitala, który zap ow ia 
da, że na początku przyszłego roku 
w yp łacon e zostaną  pod w yżk i dla 
pracow ników . N iew ie lk ie , a le  za 
w sze  to coś. Teraz dyrektor W a
cław  B ednarek dziękuje:

-  W yjście z  d łu g ó w  n ie s te ty  o d 
b y ło  s ię  ró w n ie ż  ko sz tem  p r a c o w 
n ik ó w  i n a jw ię k s zy  k o s z t o d d łu 
ż e n ia  p o n io s ła  w ła ś n ie  z a ło g a  
s zp ita la . Z a  to  n a le ż ą  s ię  j e j  p o 
d z ię k o w a n ia  i s ło w a  u z n a n ia .  
D z ię k i te m u  te r a z  m o ż e m y  s p o 
k o jn ie  p ra c o w a ć , w ied zą c , ż e  ten  
s z p i ta l  j e s t  i b ęd zie .

Anna Zawadka

[Porządku i c z y s to ś c i . N ie s te ty ,  
pikt n ie  z ło ż y ł sw ojej oferty .
| -  To, ż e  n ik t  n ie  z ło ż y ł  o fe r ty  

y| z w i ą z a n e  z  tym , ż e  k o n d y 

cja f in a n s o w a  s z p i ta la  b y ła  b a r-  

fz o  z la  -  w y ja śn ia  dyrektor W a- 
cław  B ednarek. -L o s  szp ita la  b y ł 
M e p e w n y  i ż a d e n  p r y w a tn y  

P rzedsiębiorca n ie  c h c ia ł in w e 
stować w  n iep ew n y  in teres.
' T eraz sy tu a cja  s ię  z m ie n iła .  
Niedługo, dzięk i kredytow i porę
czonem u przez  S tarostw o , szp i-  
al n ie  b ęd z ie  m ia ł d łu gu , a za -  

em stan ie się  rów nym  partnerem  
Pla p od ejm u jących  z  n im  w s p ó ł
pracę. D la teg o  ju ż  teraż p o n o w 
i e  p rzy g o to w y w a n e są  oferty  na 

pzetargi d o tyczące  pryw atyzacj i 
,'bsługi t e c h n ic z n o -g o s p o d a r -  
:Zej. O s ta te c z n ie  sp ra w a  r o z 
strzygnięta zostan ie  w  p ierw szym  

ttyartale p rzy sz łeg o  roku.

Dopasowanie
ludzkie

W  końcu  u b ie g łe g o  roku (d o 
padnie 31 grudnia) S a m o d z ie l-  
V P u b li  c z n y  Z e s p ó ł  O p ie k i

D o p a so w a n ie  o rg a n iz a c y jn e  
SP Z O Z w  Turku p o leg a  g łó w 
nie na sp ry w a ty zo w a n iu  o b słu g i  

J tech n iczn o -g o sp o d a rcze j, c z y li  
! pralni, kuchn i, sprzątan ia  (w  bu- 
jdynku sz p ita la  i na ze w n ą tr z )  
[oraz ca łeg o  p ionu  tech n iczn eg o . 
Próby ta k ie  m ia ły  m ie js c e  ju ż  
w iosna  tego  roku. W ó w cza s  d y 
rekcja szp ita la  o g ło s iła  przetar
gi na p rzy jęc ie  pralni i kuchn i. 
Z ain teresow an ie  o fer tą  szp ita la  
Ibyło duże, z w ła sz c z a  w śród  firm  
[za jm u jących  s ię  u trzy m a n iem

Dyrektor Wacław Bednarek nie 
du zmniejszenia długów szpitala

ukrywa swego zadowolenia z powo-

Jakiś czas temu opracowany został plan restrukturyzacji Samodzielnego Pu
blicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Turku. Plan ten firmowany jest przez 
dyrektora szpitala, Wacława Bednarka. Główne założenia tego kilkunasto stroni
cowego dokumentu to dopasowanie organizacyjne, ludzkie i funkcjonalne do po
trzeb, jakie wynikają z funkcjonowania szpitala. -Wszystko to po to, aby zapew
nić pacjentom prawidłową opiekę -  mówi dyrektor Bednarek.

N i e m o ż  l i w e  s t a ł o  

s i ę  m o ż  l i w e
nansow ej szp ita la  m u sia ły  nastą
p ić  zw o ln ie n ia . O bjęto  n im i 96  
osó b . Z dan ych  szp ita la  w y n ik a , 
że  30  w rześn ia  zak ład  zatrudniał 
61 6  p racow n ik ów .

-  W ięce j o só b  n ie  m o g ło  b yć  
z w o ln io n y c h .  O b e c n y  s ta n  l i 

c z e b n y  ta k  z w a n e g o  p e r s o n e lu  
b ia łe g o , to  j e s t  le k a r z y  i p ie l ę 

g n ia r e k  j e s t  ta k i, ż e  p r z y  o p ie c e  
m e d y c zn e j, j a k ą  o b e c n ie  p r o w a 

d z im y  n ie  m o że  b y ć  m o w y  o  d a l
s z y c h  z w o ln ie n ia c h  -  m ów i d y 
rektor W acław  B ednarek .

W io sn ą  teg o  roku dok on an a  
zo sta ła  o c e n a  i lo ś c i  p ra c o w n i
k ó w  p o trzeb n ych  w  o d d zia łach  i 
k om órkach  szp ita la . O b ecn ie , w  
zw ią zk u  z tym , że  c z ę ść  lek arzy  
o d e jd z ie  na k o n tra k ty  z K a są  
C horych , b ęd ą  m u sia ły  nastąp ić  
p r z e s u n ię c ia  na s ta n o w isk a c h  
pracy.

K ontrakty z K asą  C horych p o 
w in n o  p od p isać: trzech  g in e k o 

lo g ó w , cz te r e c h  la r y n g o lo g ó w , 
d w ó ch  n eu ro lo g ó w , d erm ato log , 

ch irurg , ortop ed a  i p sy ch ia tra .

Ł ączn ie  13 lekarzy. Ponadto z SP 

ZO Z od ejd ą  sto m a to lo d zy  i pra
co w n ia  p rotetyczn a . P raw d op o-

dy czny eh w  przyszłym  roku. Kasa  
C horych je sz c z e  n ie podpisała n o 
w y ch  kontraktów  i na razie n ie  
w iadom o, które z tych usług zosta
ną zakontraktow ane, a które n ie, 
za jak ą  kw otę i dla ilu  pacjentów .

N a razie pew ne je s t  tylko to, że  
od 1 styczn ia  2 0 0 0  roku szpital 
rozpoczn ie pracę bez długu. D la  
przypom nienia dodajmy, że  w łącz
n ie  z  p ien iędzm i, które w y p ła co 
no pracow nikom  w  ramach „trzy
n a ste k ” , a k tórych  n ie  ch c ia ła  
zw rócić  K asa Chorych, d ług szp i
tala w y n o sił około  6 .7 0 0 .0 0 0  z ło 
tych. Od początku roku zarów no  
starosta M irosław  B ron iszew sk i, 
jak  i dyrekcja szpitala p ośw ięca ła  
w ie le  czasu  na w alce  z d ługam i, 
w ierzycielam i i grożącym  kom or
nikiem , zm niejszając w ie lk ość  za

6̂ grudnia 1999 r. 7



ECHO TURKI

Konkurs plastyczny 
„Papież w licheniu”

W sobotę, 18 grudnia rozstrzy
gnięty został na poziomie po

wiatowym, diecezjalny konkurs pla
styczny zorganizowany pod hasłem „Pa
pież w Licheniu”. Finał tej rywalizacji 
będzie miał miejsce w Licheniu, w  
czerwcu przyszłego roku. Na etap po
wiatowy napłynęły 584 prace w  czte
rech kategoriach wiekowych. Na uro
czystość wręczenia nagród zaproszono 
młodych plastyków do restauracji Ko
losem. Sobotni finał przyniósł wielki 
triumf młodym artystom z Przykony, 
którzy wygrali w  trzech kategoriach 
wiekowych. I tak w grupie najmłodszej 
triumfowała Dorota Brus (SP Przyko

na), wśród dziesięciolatków najwyżej 
oceniona została Agata Misiak z tej 
samej szkoły, a w  grupie 11-13-latków 
najwyżej ocenona została praca Marze
ny Kończak, również z Przykony. Na
tomiast w grupie najstarszej najwyżej 
oceniona została Kamila Walczak (SP 
Tokary). Specjalną nagrodę dziennika
rzy (Gazety Poznańskiej, Głosu Wiel
kopolskiego i Echa Turku) otrzymał 
Sylwester Misiek, a jakże z Przykony. 
Organizatorem konkursu był Maciej 
Konieczny, z którym współpracowali 
pracownicy Muzeum i MDK. Od stro
ny plastycznej kuratelę sprawowała 
Hanna Choinka. aj

Laureaci w wieku 8 -1 0  lat

R e f o r m a  „ b i d u l a ”
Ustalony został charmonogram przekształceń, jakie czekają w przyszłym roku 

turecki Dom Dziecka. Wiąże się to między innymi z włączeniem go w powiatowe 
struktury opieki społecznej.

K oncepcja n ow ego wizerunku  
Dom u D ziecka im. J. Cz. Babickie- 
go w  Turku to w spólny pom ysł jego  
dyrektora Zbigniewa K roczewskie- 
go, Teresy M ichalskiej - dyrektor
ki Pow iatow ego Centrum Pom ocy  
R odzinie oraz M irosław a Mękar- 
sk ie g o  - n a c z e ln ik a  W y d z ia łu  
O światy, Kultury i Sportu Staro
stwa Pow iatow ego. N aczeln ik  M ę- 
karski p ow iedzia ł nam, że w  no
w ych warunkach klasyczne dom y  
dziecka m ogą utrzymać się tylko w  
dużych aglom eracjach m iejskich. 
W przypadku tureckiego, należało  
znaleźć dodatkow e formy jeg o  fi
nansowania.

D latego jedno z pięter przezna
czone zostanie na O środek Inter
w encji K ryzysow ej. Tam znajdą  
pom oc i opiekę nie mające gdzie  
m ieszkać matki z dziećm i, odrzu
cone przez m ężów  i rodziny. D om  
D ziecka spełniał będzie dodatkowe 
funkcje. Zajm ie się n iesien iem  po
m ocy rodzinom  zagrożonym  oraz 
w y sz u k iw a n ie m  rod zin  z a stę p 
czych. N aczeln ik  Mękarski pow ie
dział nam, że  z n iec ierp liw ośc ią  
o c z e k iw a n a  j e s t  n o w a  u staw a ,

wprowadzająca instytucję „rodzin  
kontraktowych” . W ów czas zatrud
nieni w  D om u D ziecka i Pow iato
w ym  Centrum P om ocy R odzin ie  
pracow nicy socjalni, pedagodzy i 
psycholodzy, zajm ą się weryfikacją  
i szkolen iem  n iespokrew nionych  
rodzin, które przyjm ą do sieb ie  i 
zajm ą się w ychow aiem  dzieci tra
fiających  do p laców ek  op iekuń
czych.

N a ich utrzymanie, rodziny kon
traktowe dostaw ały będą rów no
w artość średniej p łacy krajowej. 
B ędzie to i tak tańsze niż utrzyma
nie dziecka w  p laców ce opiekuń
czej, a na dodatek korzystniejsze dla 
jego  psychiki. D zieci przebywają
ce w  domu dziecka podzielone zo 
staną na trzy grupy. W pierwszej 
znajdą się now oprzybyłe, oczeku
jące  na adopcję lub rodzinę zastęp
czą. W drugiej dzieci, które z róż
nych przyczyn nie są  w stanie zna
le ź ć  o p ie k u n ó w  p o za  D o m em  
D ziecka, a w trzeciej m łodzież tuż 
przed usam odzielnieniem .

O becnie turecki D om  D ziecka  
przyjmuje podopiecznych z terenu 
siedm iu pow iatów . W prowadzenie

n o w eg o  sy stem u  sp ow oduje, że 
każde Starostwo będzie m ogło pod
jąć się zadań opiekuńczych, jakie w 
tej chw ili spoczyw ają na tureckim- 
Stąd też w ystąpić m oże znaczący 
spadek  ilo śc i d z iec i w  Domach 
D ziecka na terenie naszego powia
tu.

O ile centralnie położony Turek 
m oże pełnić w szelk ie przewidywa
ne ustaw ą funkcje, to przed wiele 
w ięk szy m  prob lem em  staje si? 
D om  dziecka w  N ow ym  Swiecie 
(gm ina Tuliszków). Dla niego trze
ba będzie znaleźć now ą formuł?- 
N aczeln ik  Mękarski liczy, że  uda 
się  ją  znaleźć w  porozum ieniu z 
ościennym i powiatam i. Jego zda- 
niem , m oże stać się na przykład., 
w yspecjalizow aną placów ką opiC' 
kuńcząnad sprawiającymi kłopoty- 
znerw icow anym i dziećm i. Warun
ki położonego  w  spokojnym  miej' 
scu, na uboczu Domu D ziecka są 
ku temu idealne. Dlatego uważa, że 
m ógłby tam powstać nawet ośrodek 
dla całej, południowo-wschodniej 
części W ielkopolski i przylegającej 
do niej części w ojew ództw a łódz
kiego. (a1'*)

Dużo było szumu w okół refor
my, w ięc po roku jej funkcjonowa
nia należy zastanowić się, czy wpro- 

' wadzenie jej było słusznym krokiem. 
O zdanie zapytaliśmy kierowniczkę 
Przychodni Przyzakładowej KW B  
„Adamów” S.A ., Lilianę Podlasin- 
Koralewską.

-  Jak długo pracuje Pani jako 
lekarz?

-  Pracuję od początku istnienia 
Przychodni Przyzakładowej KW B  
„Adamów” na Warence, czyli od 13 
lat.

-  Jest pani lekarzem interni
stą, a podobno już niedługo uzyska 
Pani tytuł specjalisty chorób za
kaźnych.

-  Tak, człowiek uczy się przez całe 
życie , szczegó ln ie  lekarz, on jest 
wręcz zm uszony do tego. Uważam  
się za osobę ambitną i spragnioną 
wiedzy, dlatego już w  najbliższych  
tygodniach przystąpię do egzaminu 
końcowego II stopnia specjalisty cho
rób zakaźnych.

-  Z doświadczeń w swojej pacy 
z pacjentem, w rok po wejściu w 
życie reformy służby zdrowia może 
Pani powiedzieć, czy zaszły jakieś 
zmiany w relacji lekarz pacjent, 
pacjent lekarz?

-  W ydaje m i się , że  zaszły  na
w et duże zmiany. Lekarze, którzy 
podpisali um ow y z K asą Chorych  
zobow iązali się  tym sam ym  do peł
nego oddania się pacjentom, którzy 
z ło ży li u nich sw o je  deklaracje. 
Kiedyś nie było m ożliw ości b liższe
go poznania pacjenta, zaopiekow a
nia się nim w  takim stopniu jak te
raz.

-  Czy Pani również podpisała 
umowę z kasą chorych?

-  Tak, całkiem niedawno. M yślę, 
że jest to bardzo dobre rozwiązanie

8

K i e d y  o p a d a  k u r z
Koniec roku to nie tylko Święta i Bal Sylwestrowy, ale przede wszystkim czas 

podsumowań, szczególnie takich przedsięwzięć jak np. reforma służby zdrowia, 
dla której początek roku był początkiem istnienia.
zarówno dla pacjenta jak i dla leka
rza. U m ożliwia to nie tylko zbliżanie 
się do pacjenta i zaopiekowanie się 
nim, ale również poznanie jego śro
dowiska i życia, co w  efekcie umoż

liwia lepsze diagnozowanie i lecze
nie. Uważam, że reforma służby zdro
wia umożliwia działania profilaktycz
ne w  szerokim zakresie, co dla mnie, 
jako lekarza jest bardzo ważne.

Lilianna Podlasin - Koralewska w swoim gabinecie

-  W iększość lekarzy, którzy 
podpisali umowy, przyjmuje na 
terenie Turku. Jak to jest w Pani 
przypadku?

-  P odczas podpisyw ania um o
w y m yślałam  o pacjentach z  Tur
ku, ale przede w szystk im  o m iesz
kańcach Warenki, C hlebow a, K o
rytkow a, B ogdałow a i Lasek, p o 
n iew aż gabinet w  którym  będzie  
m ożna leczyć  się  w  ramach K asy  
Chorych znajduje się w  Przyzakła
d ow ej P rzych od n i na W arence. 
M am  n a d z ie ję , że  o p ró cz  tych  
osó b , które ju ż  ob d arzy ły  m nie  
dużym  kredytem zaufania, składa
ją c  d ek la ra cje  ( j e s t  ich  b lisk o  
1500), pacjentów  będzie  przyby
w ać, chociażby ze w zględu na bar
dzo dobrze w yp osażon y  gabinet 
oraz w yk w alifik ow an y  personel, 
gotow y do pracy o każdej porze 
dnia i nocy. G abinet je s t do dys
pozycji przez cały tydzień, rów nież 
w sob oty  i n ied z ie le , gd yż uw a

żam , że celem  każdego lekarza jos* 
słu żyć  chorym  i potrzebuj ącyn1- 
Fakt, że  sam a prow adzę gabin°* 
lekarza rodzinnego je s t  dla mn>c 
bardzo absorbujące, w razie p°" 
trzeby jednak, każdy m oże liczy0 ; 
na m oją pom oc, zarów no telefo' 
n iczn ą  jak i w izy tę  dom ow ą.

- A  co z Przychodnią PrzyzakB' 
dową, czy w związku z tym prZ°" 
stanie ona istnieć?

-  Nie. Cały czas będziem y wyk°' 
nywać usługi profilaktyczne dla praj 
cow ników  kopalni, tak jak do tęj
pory.

-  Wnioskuję więc z rozmowy1 
Panią, że początkowe zarzuty prA' 
ciwko reformie były niesłuszne? ;

-  M yślę, że informacje związalie 
z reform ąbyły zbyt późno przekaż' 
ne społeczeństwu i całemu person6' 
łowi służby zdrowia, dlatego to Wpr° ; 
wadziło na początku pewien zań1?1, 
ale teraz patrząc z perspektywy r°^U 
m yślę, że to był krok w  bardzo | 
brym kierunku, zw łaszcza w  żak06 
sie podstawowej opieki zdrowotnej 
Aby zakończyć ten wywiad opty111,1 
stycznym  akcentem pozw olę sob|e; 
porównać działania ochrony zdrovVia 
do pędzącego po piaszczystej drodzCj 
dyliżansu po przejeździć którego oPaJ 
da kurz i okazuje się, że droga Pr° | 
wadzi w  dobrym kierunku.

RozniaW
Joanna Gawron

Serdeczne życzenia zdrowych 
i radosnych Świąt Bożego Narodzenia 
oraz Szczęśliwego Nowego 2000 Roku 

wszystkim obecnym i przyszłym Klientof1 
składa

Z A K Ł A D  U B E Z P I E C Z E Ń  I  R E A S E K U R A C J 1 
P O L O N I A  S . A .
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lis ty  w  m ie jsce  opłatka
Lawina listów  od czyteln ików  

spłynęła w przedświątecznym tygo
dniu do naszej redakcji. I odpow ie
dziam i na nie pragnę podzielić  się, 
niczym  w igilijnym  opłatkiem , tak 
z ich autorami jak i z czytelnikam i. 
A okres przedświąteczny wiadom o, 
agresyw nym  w yp ow ied ziom  nie 
sprzyja, dlatego i niżej podpisany  
musi miarkować się w  sw oich  po
lem icznych zapędach. C hociaż nie
które w ypow iedzi krew burzyły, oj 
burzyły. Taki dla przykładu p. A n
drzej Szew czyk, który na odlew  na
w rzucał mi ile w lez ie , ale nie takie 
złośliw ostk i przychodziło mi zno
sić. Zatem w klim acie Bożonaro
d zen iow ym , warto rzecz b y łob y  
przem ilczeć. A le  żeby nie narazić 
się na zarzut obojętności chciałbym  
jedynie ustosunkować się do spra
w y pom inięcia przeze m nie „ lo g i
ki odwrotnej kolejności w  procedu

rach przyjęcia do U E ” -  zdaniem  
A.T. -  najpierw ogólnonarodow e  
referen d u m , a d op iero  p óźn iej 
ew entualne negocjacje z Brukselą. 
C zyli co? Najpierw g łosow ać nie 
w iadom o nad czym , nie znając w a
runków przystąpienia, ani naw et 
term inu. Toż to go tow e po le  do 
erupcji dem agogii, której i tak u nas 
nie brakuje. Chyba, że z góry za
kłada się, że mądry naród ma po
w iedzieć NIE ludziom  z Brukseli, 
którzy w iadom o, czyhają tylko na 
nasz dobrobyt. A le załóżm y (czysto  
hipotetycznie), nie daj B óg, gdyby  
tak skołowany przez agentów Unii, 
naród pow iedział w  postulowanym  
referendum TAK procesom integra
cji -  to co wtedy? Ano nasi nego
cjatorzy byliby przez pom ysł A.T. 
postaw ieni pod ścianą -  i tak mu
sieliby się na w szystko zgadzać, bo 
w szak naród w  referendum pow ie
dział ostateczne TAK, czyli decyzję 
podjął i...słow o się rzekło. Tak więc 
w ydaje się, że w  tej log ice  odw rot

n e j  k o le jn o ś c i . . .  zab rak ło  tro 
chę... logiki. A  co do argumentu 
będącego zw ieńczeniem  skarg A.T? 
Sprowadza się ta m yśl mniej w ię
cej do tęgo - N ie dość, żę Jarekjest 
„be”, to był jesźcze  lokalnym  pro
m inentem  m łodzieżow ej przybu
dówki PZPR. W przedw igilijnym  
nastroju pozw olę sobie rzecz prze
m ilczeć, dostrzegając u mojego Ko
respondenta, ślady uw ażnego czy
tania tekstów pewnej lokalnej „Ga
dziny”. N o, ale jak to m ó w ią -  eks
trem a b y w a ją  z b ie ż n e . Jednak  
opłatkiem przełam ać się pow inno  
z każdym.

Zupełnie inaczej nastrojony po
dejść m uszę do listu p. R óży K łyż  
z K aczek. Zarzuca mi ona z kolei, 
nierów ne traktowanie m łod zieży  
ze szkoły  w K aczkach w porów 
naniu z m łod zieżą  z m iejscow ego  
liceum. Cóż, m uszę uderzyć się we 
w łasne piersi i przyznać do niezbyt 
niejasnego postaw ien ia  problem u  
w krytykowanej przez R.K. notce.

Podkreślam, moja to tylko wina, że 
nie zostałem  jasno zrozum iany i 
zapew niam , że nie chodziło  mi o 
p rzed k ła d a n ie  l ic e a l is tó w  nad  
u czn ió w  z K aczek . N in ie jszy m  
chcia łbym  ów  brak k larow ności 
napraw ić. O tóż uw ażam  (w ie lce  
sub iektyw nie, przyznaję), że  ZSR  
p o c z y n i ł  w  o s ta tn im  o k r e s ie  
ogrom ne postępy, co w  kontekście  
przeogrom nych w yzw ań cyw iliza 
cy jn ych  sto jących  przed p o lsk ą  
w sią, m oże tylko c ie szy ć . 1 za to 
chw ała k ierow nictw u, i p edago
gom  z K aczek. To dzięki ich w y 
siłkom  szkoła ta zryw a z dawnym i 
stereotypam i na jej temat. Jeszcze  
nie tak dawno, w potocznej opinii 
nazyw ana była w szak  w  skrócie  
„O D R ”. Z łośliw cy  przekładali to 
jako „O statnia D eska Ratunku” . 
Ten stan rzeczy coraz bardziej idzie 
w  niepam ięć, i s łu szn ie . W tym  
sam ym  cza sie  nasze  liceum  n ie  
wsparte inicjatywam i w ładz i oby
w ateli (d ziesięć  lat tem u byliśm y

tylko m ieszkańcam i), coraz bar
dziej obniżało  loty. I ten w łaśn ie  
fakt chciałem  w inkrym inowanej, 
notce zau w ażyć i p odkreślić . A  
je szcze  za m oich  czasów  liceum  
przegrywało z Kaczkami i ow szem , 
w przełajach. A le  w ów czas w  bu
dynku przy K ościuszk i było  nas 
niespełna 600, a dzisiaj w  tych sa
m ych  m urach s t ło c z o n o  1400  
uczniów. W tych warunkach przyj
dzie im (licea listom ) przegryw ać 
ze sw oim i rów ieśnikam i z K aczek  
coraz częściej. Z filią  w  Św inicach  
W arckich chyba też? 1 to ju ż  w 
trzecim  tysiącleciu . Łam iąc się z 
m oją korespondentką op łatk iem  
chciałbym  jej życzyć, aby te przy
sz łe  sukcesy Kaczek jednak w yn i
kały z  system atycznie rosnącego  
poziom u uczniów  tej szkoły, a nie  
z obn iżan ia  lotów , przez ponad  
w szelk ą  miarę rozdęte ilo śc iow o  
LO w  Turku. A  sobie, jako absol
w entow i „Naszej Kochanej B udy” 
serdecznie życzę, żeby w tych zma
ganiach jej uczniow ie ryw alizow a
li m im o w szystko , na jak najw yż
szym  p oz io m ie . W szystk im  zaś 
czyteln ikom  „Echa Turku”

Wesołych Świąt życzy 
Andrzej Jarek

f  *  L I S T Y  D O  „ E C H A "  *  L I S T Y  D O  „ E C H A "  *  L I S T Y  D O  „ E C H A "  *

Kaczki wgrywa ją z liceum
-  czy to takie dziwne ?

Zaintrygow ał m nie tytuł no
tatki „K aczki w ygryw ają  z 
liceum ”. D laczego  to taka sensa

cja? Konkurs był na tem at w ied zy  
o A ID S, w ięc  trudno przew idzieć  
z góry, która drużyna przygotow a
ła się  lep iej. Przecież to nie za w o 
dy sportow e, gdzie w cześn iejsze  
w yniki m ogą upow ażniać do typo
w ania przew idyw anych zw y c ię z 
ców . A le odpow iedź na sw oje py
tanie znalazłam  czytając dalej, że  
„uw zględn iając potencjał ludzki

reprezentanci LO pow inni w ygry
w ać w ręcz z urzędu”. N o c ó ż ...  
„Potencjał ludzki” z LO, który sta
n ow ił 80 procent w idow ni w yka
zał się  g łów n ie  brakiem  kultury 
w y d a ją c  le k c e w a ż ą c e  pom ruki 
przy prezentacji konkurencyjnych  
zespołów . A le m oże ktoś im już  
w cześniej pow iedział, że są  w ybit
ni i k o legów  z innych szk ó ł m ogą  
lekcew ażyć? R ozum iem , że zd zi
w ie n ie  p . Jarka z w y c ię s tw e m  
uczn iów  z K aczek bierze się stąd,

iż uw aża, że  nasza m łod zież  jest  
mniej zdolna?, mniej inteligentna? 
mniej pilna?! B yć m oże p. Jarek 
jest absolw entem  LO i przez sen
tym ent uw aża, że  je s t to kopalnia  
gen iuszy  -  ale b ez przesady. N asz  
„potencjał ludzki” nie ma tak w y 
sok iego  m niem ania o sob ie , ale -  
dla m nie -  są  przez to zd ecydow a
nie sym patyczn iejsi. A  tak w  og ó 
le to dzieci są  w szęd zie  takie sam e 
-  czy li bardzo różne.

Róża Kłyż

lo g ik a  i w ia ryg o d n o ść
Replika na artykuł p. Jarka A.
Jestem zaskoczony poziom em  i 

rzetelnością polem iki redakto
ra naczelnego „Echa Turku”, któ

ry zam ieścił był rzekom ą debatę 
odnośnie m ojego listu, a to z k il
ku pow odów .

1) Z braku rzetelnej dyskusji 
m ery to ry czn e j N a c z e ln y  E cha  
ograniczył się  g łów n ie  do użycia  
sform ułow ań obrażających.

2) Brak odpow iedzi na g łów ne  
m oje pytanie o log ikę odwrotnej 
kolejności w  procedurach przyję
cia do UE.

3) K ła m liw e  p rzed sta w ien ie  
C z y te ln ik o m  b e z p o d s ta w n o śc i  
przyjętych przeze mnie tez. „W tym  
tyleż narodow ym , ile antypolskim  
rozumowaniu przyjęta jest m ilczą
co, a bezpodstaw nie teza, że ci z 
Brukseli nas tam chcą, a w ręcz na

26 grudnia 1999 r.

naszą zgubę, na s iłę  chcą nas do 
U nii zaciągnąć. N ic bardziej m yl
nego nad to rozum ow anie” - tak 
brzm iał mniej obraźliw y fragment 
polem iki. O tóż w  tydzień po m oim  
liśc ie  w „W iadom ościach Turkow
sk ich”, w  szacow nym  tygodniku  
„N iedziela” ukazał się artykuł, w  
którym poseł Unii W olności Jerzy 
O siatyński ujaw nił, „że U nia E u 
ro p e jska  w yw iera ła  na  r z ą d  p o l
s k i p re s ję , a b y  z  k o le i r z ą d  p o ls k i  
n a c isk a ł na  w ła sn e  sp o łeczeń stw o  
ce lem  w ym u szen ia  a kcep ta c ji d la  
in teg ra c ji z  U E  G dyby te słow a  
w ypow iedzia ł np. poseł Łopuszań
ski, p. Jarek m ógłby mu przypisać  
pew ne ep itety  w  sty lu  o szo łom , 
szow in ista  etc. C zyżby N aczelny  
„Echa” ośm ielił się  zarzucić ostat
n io oczyszczon em u  p osłow i rozu

m ow anie narodow e, antypolsk ie i 
bezpodstaw ne ?

4) A ntyeuropejsk ie  nastroje i 
sukcesy praw icy na Z achodzie są  
tylko argumentem na poparcie jed 
nej z  m oich tez odnośn ie w ątpli
w ośc i w chodzen ia  do UE.

5) A  w ię c  m oje w y n u rze n ia , 
b a jd u rzen ia , b a n ia lu k i, ro zm ija 
n ia  s ię  z  ro zsą d k iem  tu rko w sk ie -  
g o  an tyeu ro p e jczyka , że  zaczerp
nę sform ułow ań z polem iki n ie są  
bezpodstaw ne.

6) D ziw i m nie w iarygod n ość  
op in ii c z ło w ie k a , który n ie  tak 
dawno g ło s ił poglądy o przeciw 
nej jed yn ie  słusznej drodze. B yć  
m oże za kilka lat będzie  pisał, że  
jed yn ie  słuszne są  poglądy naro
dow e.

Andrzej Szewczyk

Po przeczytaniu artykułu pt. „Ru
scy wrócili”, który ukazał się w  
g a z e c ie  „E cho Turku” z dnia  

07.12.99 r. jesteśm y zbulwersowani 
w ypow iedzią Pana Burmistrza, któ
ry słownie wyraża zgodę na nielegal
ny handel obcokrajowców w  miej
scu, które jest własnościąpry watną i 
nie jest przeznaczone na ten cel.

porządkowe i usuwała obcokrajow
ców  z tego placu.

Chcemy dodać, że próbowaliśmy 
rozmawiać z Burmistrzem o tej bul
wersującej nas sprawie, lecz nas zbył 
słowami -  „Co w y za  p oda tk i p ła c i
c ie ?” Jak się okazało do listopada 
bieżącego roku z opłat targowych  
oraz dzierżawy stoisk do kasy miasta

Burmistrz łam ie  
prawo

Uważamy, że legalizowanie han
dlu grupom turystycznym z Białoru
si, które handlują towarem pochodzą
cym z przemytu bez wymaganych  
zezw oleń  (wpis do ewidencji oraz 
ew idencja skarbowa) stawia tych 
Białorusinów ponad prawem. Ponad
to nie do przyjęcia jest ingerowanie 
Burmistrza w działania Policji Po
wiatowej, która prowadziła działania

wpłynęło okołójednego miliarda sta
rych złotych.

Panie Burmistrzu, nie prosimy o 
jakieś przywileje, lecz o szacunek dla 
nas handlowców, abyśmy mogli god
nie utrzymać z naszej pracy nasze 
rodziny.

Handlowcy z targowiska miej
skiego oraz właściciele sklepów w 
Turku (63 podpisy)

W I E L K A  Ś W I Ą T E C Z N A  P R O M O C J A  
N O W Y  S A M O C H Ó D

Z A  1 5 2  z ł  M I E S I Ę C Z N I E  !
Wszystkich klientów zainteresowanych zakupem nowego 

wymarzonego auta zapraszamy do wzięcia udziału w 
W I E L K I E J  Ś W I Ą T E C Z N E J  A U K C J I  P R O M O C Y J N E J  

przygotowanej na najbliższe trzy dni tj.
22 - 24 grudzień

Tylko osoby, które wezmą udział w tej niepowtarzalnej aukcji 
będą mogły płacić najniższe na rynku raty miesięczne:
T1CO 152 zł POLONEZ 171 zł M A T IZ 1 8 2 z ł 

LANOS 248 zł NUBIRA 343 zł
Raty te nie s ą  obciążone żadnymi odsetkam i ani prowizją bankową. 
Tylko w  tych dniach na zakup sam ochodu zd ecyd ow ać s ię  m oże  
każdy, gdyż nie trzeba przedstawiać zaśw iadczen ia  o dochodach  
ani o  zatrudnieniu. D latego, aby dołączyć do grona szczęśliw ych  
posiadaczy nowych aut wystarczy zg łosić  s ię  z  dow odem  osobistym  
oraz p ierw szą ratą w  w ysokości jedynie 3% w artości sam ochodu  i 
podpisać jed n ą  z  30  promocyjnych umów.
UWAGA 1 Ze w zględu na atrakcyjność oferty proponujem y Państwu  
w cześn iejszą  telefoniczną rezerw ację umowy.

Zapraszam y do salonu A uto  System u:
K o n i n ,  u l .  P r z y j a ź n i  4 .  “m i n i  M a i ” , t e l, 2 1 - 1 2 - 1 6 5 jc
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W większości systemów informa
tycznych stosowny jest uproszczony 
zapis daty, który może zakłócić ich 
funkcjonowanie na przełom ie lat 
1999 i 2000. Nowy, skrócony zapis 
roku 2000 w postaci „00” komputery 
mogą interpretować albo jako rok 
„2000”, ale również jako rok „1900”. 
Na tym właśnie polega Problem Roku 
2000, którego skutkiem mogą być błę
dy w  działaniu system ów informa
tycznych, błędy w obliczeniach, w  
działaniu maszyn i urządzeń, lub o 
wiele gorsze sytuacje. Aby uniknąć 
uszkodzeń i strat finansowych więk
szość firm i instytucji już przygoto
wało się do starcia z nowym rokiem. 
Niżej relacjonujemy stan przygotował 
do Roku 2000 w  wybranych turkow- 
skich instytucjach.

Bank Przemysłowy

Przystosowywanie urządzeń do 
zmiany daty rozpoczęło się w czerwcu 
tego roku. W Banku działa oprogra
mowanie użytkowe, czyli program 
księgowy pracujący w  ramach syste
mu defBank Pro-0. We wrześniu dy
rektor Andrzej Drzewiecki otrzymał 
certyfikat świadczący o tym, że wszyst
kie urządzenia będą funkcjonowały 
poprawnie w  roku 2000. W związku z 
tym każdy z klientów Banku otrzymał 
pisemną informację w  tej sprawie.

Pomimo to, na wszelki wypadek 
we wrześniu opracowany został plan 
awaryjny dla całego Banku i poszcze
gólnych jednostek organizacyjnych 
(oddziałów i filii). Procedury awaryj
ne przeprowadzone zostaną 1 i 2 
stycznia, aby 3 stycznia normalnie 
przystąpić do pracy.

W ostatnim dniu tego roku, na w y
padek nieprzewidzianych awarii w y
drukowane zostaną indyw idualne  
karty klienta. Aby zniechęcić klien
tów do wycofywania pieniędzy na 
koniec roku, Bank wprowadził nową, 
wysoko oprocentowaną lokatę termi
nową 2000.

-  Kiedy klienci pytają, czy coś gro
zi im pieniądzom  pozostaw ionym  w  
banku wyjaśniam, że  nic nie pow in 
no się zdarzyć i pokazuję certyfikat -  
mówi dyrektor Andrzej Drzewiecki, 
który 1 stycznia przyjdzie do Banku, 
aby wszystko sprawdzić.

(  W i e l k o p o l s k i  

B a n k  K r e d y t o w y  y

W WBK przygotowania do bez
problemowego wejścia w  rok 2000 
rozpoczęły się już dwa i pół roku 
temu. W tym czasie przeprowadzone 
zostały procedury przygotow awczo- 
sprawdzające, system informatyczny 
został przetestowany i uzyskał odpo
wiednie certyfikaty. Jak mówi dyrek
tor turkowskiego O ddziały W BK, 
Jolanta Laskowska, system przetesto
wany został również we własnym za
kresie w  banku.

-  Spraw dzaliśm y stany kont, ob
liczaliśmy odsetki, kredyty. Wszystkie 
operacje m iały w ynik praw id łow y i 
mam stuprocentowa pewność, że  żad
nemu z  klientów  Banku nic nie zg i
nie i zostanie źle policzone. Jeśli tyl
ko nic się nie stanie w Telekomuni
kacji, rów nież bankom at 1 stycznia  
będzie działał spraw nie  -  mówi pani 
dyrektor Laskowska.

Na wypadek braku zasilania w 
energie i braku łączności przygotowa
no plan awaryjny. W szystkie dane 
oprócz kopii na dyskach, 31 grudnia 
zostaną również wydrukowane.

Od co najmniej kilku miesięcy ze wszystkich stron atakowani jesteśmy progno
zami związanymi z magiczną datą 2000. Niestety, okazuje się, że koniec tysiącle
cia nie nastraja do optymistycznego spojrzenia na rzeczywistość. A wszystko to 
związane jest z tak zwanym Problemem Roku 2000. Pesymiści zapowiadają wiel
kie katastrofy, nawet nuklearne, związane z błędnymi odczytami dat przez kom
putery. Osobiście znam takich, którzy już zaopatrują się w świeczki, latarki, bate
rie i żywność, „tak, na wszelki wypadek”.

W i t a j  R o k u  2 0 0 0
Pracownicy Banku w  ostatnim  

dniu roku spodziewają się większej 
liczby klientów niż zwykle. Część z 
nich, mimo zapewnień o bezawaryj- 
ności na pewno zechce wypłacić swo
je  oszczędności.

— M y sam i jes teśm y pew ni, że  nic 
się  n ie  s tan ie  p o  zm ianie  da ty  i 1 
stycznia nikt z  nas nie przyjdzie do 
Banku sprawdzać kom puterów -  za
pewnia Jolanta Laskowska.

c B a n k  S p ó ł d z i e l c z y

Jan Pawłowski, dyrektor Banku 
Spółdzielczego w  Turku również jest 
pewien, że pieniądze klientów Ban
ku są bezpieczne. Już kilkanaście mie
sięcy temu sprzęt oraz oprogramowa
nie komputerowe służące do obsługi 
klientów  zostało przystosowane i 
przetestowane pod kontem zgodności 
z rokiem 2000.

Bank Spółdzielczy uzyskał certyfi
katy zgodności z  rokiem 2000 dla 
wszystkich systemów, od których za
leży jego funkcjonowanie.

X  1 I 'N
P o w s z e c h n a  

K a s a  O s z c z ę d n o ś c i

Pomimo kilkakrotnych prób nie 
udało nam się skontaktować z Roma
nem Rybackim, dyrektorem Oddziału 
PKO BP w  Turku. Dlatego skorzysta
liśmy z ulotki wydanej przez Bank, 
którą podpisał prezesa Zarządu PKO 
BP, Andrzej Topiński. Wynika z niej, 
że przygotowanie PKO BP do beza
waryjnego wejścia w rok 2000 rozpo
częły się w  kwietniu 1998 roku.

Obecnie w  Banku nie ma już urzą
dzeń, co do których działania po zmia
nie daty byłyby jakieś obawy. Wszyst
kie urządzenia zostały sprawdzone, a 
systemy informatyczne kilkakrotnie 
poddane testom, które przebiegły pra
widłowo i udowodniły, że Bank jest 
przygotowany do pracy w  roku 2000.

W wypadku braku prądu lub łącz
ności operacje bankowe wykonywane 
będą metodami tradycyjnymi. Wszyst
kie dane dotyczące pieniędzy klientów 
banku oprócz zapisu w formie elektro
nicznej, będą miały kopie w postaci 
zarchiwizowanych wydruków. Ma to 
być dodatkowa gwarancja bezpieczeń
stwa. W piątek, 31 grudnia Bank bę
dzie nieczynny, a wypłat będzie moż-
na dokonywać z bankomatu. r
r E l e k t r o w n i a
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K. „ A D A M Ó W ” ) L.

przygotowania w związku z tym, że 
praca Elektrowni jest powiązana z sys
temem elektroenergetycznym kraju. I 
wszystko to, co się z tym systemem  
dzieje, m oże wpłynąć na pracę w  
.Adamowie”. Na przykład, kiedy prze
stają pracować zakłady, w  sieci jest 
nadmiar mocy elektrycznej.

Dlatego powstał plan awaryjny, 
dotyczące całego Zespołu Elektrow
ni „PAK”. Prezes ZE „PAK”, Woj
ciech Adamczyk powołał sztab anty- 
kryzysowy Y2K, którego jednym z 
członków jest dyrektor Elektrowni 
„Adamów”, Kazimierz Łęcki. Wydał 
on polecenie utworzenia zespołów ro
boczych w związku z Problemem  
Roku 2000, na wypadek braku prą
du, wody, ciepła, łączności. Ich obo
wiązkiem było przygotowanie planów 
i scenariuszy, które zapewniłyby bez
problemowe przejście przez zmianę 
daty i wyjście z sytuacji awaryjnej. 
Każdy zespół opracował trzy scena
riusze: czarny, szary i biały.

-  Scenariusz czarny to postępowa
nie na wypadek, gdyby system  elek
troenergetyczny kraju rozsypał się cał
kowicie. Scenariusz szary dla sytuacji, 
w której system  elektroenergetyczny 
rozsypie się, ale w  Elektrowni „Ada
mów "jeden  blok będzie pracow ał na 
tak zwaną wyspę asynchroniczną, przy  
takich obrotach, aby mogła pracować  
K opalna Węgla B runatnego „Ada
m ów " oraz na potrzeby własne bloku 
i ogólne elektrowni. Byłaby to wyspa 
o mocy 15 do 17 MW. O d wyspy od
budow yw ane byłoby za s ila n ie  p o 
szczególnych bloków w Koninie i Pąt
nowie. Z  kolei scenariusz biały zakła
da, że  pom iędzy godz. 23 a 2 nie wy
stąpią żadne zakłócenia w  system ie  
elek troenerge tycznym , o tw orzym y  
szampany i pow itam y nowy rok -  w y
jaśnia Ryszard Dawicki.

W związku z tymi scenariuszami 
w noc sylwestrową wprowadzone zo
stały dyżury, które będą pełnili pra
cownicy od dyrektora począwszy, a na 
mistrzach zmianowych i pracowni
kach obsługi skończywszy. W ostat
nim dniu tego roku będą pracowały 
cztery bloki, z  tego blok pierwszy na 
wyspę asynchroniczną wspólnie z ko
palnią, a blok drugi, czwarty i piąty 
w systemie elektroenergetycznym kra
ju. Z pracy wyłączony zostanie blok 
trzeci, ze względu na to, że posiada 
najbogatsze urządzenia komputerowe.

K o p a l n i a

W ę g l a  B r u n a t n e g o  

„ A D A M Ó W ”  S . A .

Jak wyjaśnia Ryszard Dawicki -  
główny inżynier do spraw ruchu w  
Elektrowni „Adamów”, w zakładzie 
system informatyczny funkcjonuje w  
zakresie rejestracji i przetwarzania 
danych, a nic spełnia funkcji sterują
cej urządzeniami. W związku z tym nie 
istnieje zagrożenie Problemem Roku 
2000. Tym niemniej prowadzone są

-  Kopalnia w  zorganizowany spo
sób I I  lutego bieżącego roku rozpo
częła przygotowania systemów infor
matycznych do bezproblemowej p ra 
cy p o  wejściu w rok 2000 -  mówi Sta
nisław Kowalczyk, dyrektor Biura 
Zarządu KWB Adamów” S.A.

Wówczas powołany został sześcio
osobowy zespól pod przewodnictwem

Andrzeja Hadława, głównego inżynie
ra do spraw rozwoju. W skład zespołu 
weszli pracownicy działu elektrycznej 
techniki obliczeniowej z kierownikiem 
Andrzejem Białczakiem oraz sztygar 
oddziałowy Oddziału Automatyki i 
Łączności, Bogusław Szymaniak. Za
daniem zespołu jest przygotowanie 
przedsiębiorstwa do właściwej pracy 
użytkowanych systemów informatycz
nych po 1 stycznia 2000 r. i zapobie
żenie negatywnym skutkom, polega
jącym głównie na nieprawidłowym  
zapisie i interpretacji dat przypadają
cych po 1 stycznia 2000 r. Zespół zin
wentaryzował użytkowane w przedsię
biorstwie systemy informatyczne, okre
ślił zagrożenia związane z przełomo
wą datą opracował planu działań in
formatycznych i organizacyjnych, oraz 
procedur awaryjnych, jak np. na w y
padek klęsk żywiołowych, uzyskał od 
dostawców systemów informatycz
nych stwierdzenia ich przydatności do 
użytkowania po 1 stycznia 2000 i w y
konał jeszcze wiele innych prac zwią
zanych z Problemem Roku 2000.

Działania te na bieżąco oceniało 
Ministerstwo Skarbu Państwa i Mini
sterstwo Gospodarki. W wyniku wie
lomiesięcznej pracy powstał obszerny 
raport w sprawie przygotowania KWB 
„Adamów” S.A. do pracy na przeło
mie lat 1999/2000.

Warto zaznaczyć, że proces urabia
nia węgla i transport do elektrowni nie 
jest sterowany komputerami, ale jest 
oparty na systemie łączności telefo
nicznej i radiowej trackingowej. Dla
tego przetestowane zostały również 
centrale telefoniczne.

-  K oparki now szej generacji są  
w yposażone w mikroprocesory, któ
re wspom agają ich prace, a które są  
odporne na zakłócenia. Gdyby je d 
nak coś się m iało stać, to je s t  m ożli
w e przejście na sterowanie ręczne  -  
mówi Stanisław Kowalczyk. -B rak  
zasilan ia  w energię e lek tryczną to 
je d y n e  zagrożenie. M im o to m am y  
p lan  awaryjny i kopalnia będzie przy
gotow ana do opanowania zagrożeń  
wewnętrznych w stopniu um ożliwia

ją cym  je j  nieprzerwaną pracę i do
staw y  w ęgla  do e lek trow ni „ A da
m ów".

Na początku grudnia Zarząd Kopal
ni wydał okólnik określający zasady 
pracy 31 grudnia. Odkrywki „Ada
mów” i „Koźmin” będą pracowały na 
pełnym obłożeniu, natomiast odkryw
ka „Władysławów” najprawdopodob
niej w będzie pracować w  nadkładzie. 
Praca kopalni zorganizowana zostanie 
w zależności od potrzeb Elektrowni 
„Adamów”.

„ S P O Ł E M ”

P P S

— Większość komputerów pracu
jących  w naszej Spółdzielni je s t no
wych, z  bardzo dobrymi płytam i i pro 
cesorami -  mówi Grzegorz Janik, za

stępca prezesa „Społem” PSS. -P osia
dane przez nas kasy fiskalne trzech ro
dzajów są odporne na datę 2000. W 
jednostkach największych, np. sklep  
„ blaszak ", sklep nr 5 na Osiedlu Wy
zwolenia i w Mini Markecie na Placu 
Wojska Polskiego pracują kasy fiska l
ne, współpracujące z  systemem kom
puterowym i one również są odporne 
na Problem Roku 2000.

Również programy specjalistyczne 
„Sklep” i „Hurt” pracujące w systemie 
informatycznych Spółdzielni są nie
czułe na zmianę daty. Opiekę informa
tyczną nad wszystkimi programami 
P SS-u  sprawuje firma Procomp z 
Ustronia.

Wiceprezes Grzegorz Janik zastrze
ga, że produkcja chleba w piekarniach 
PSS-u nie zależy od pracy kompute
ra, a piece piekarnicze zasilane są ga
zem lub węglem. Również sprzedaż w  
sklepach nie jest uzależniona ód kom
puterów. Na wypadek braku energii 
elektrycznej każda z kas ma wbudo
wany akumulator, na którym może pra
cować minimum cztery godziny.

-  Zm iana daty nie będzie miała 
wpływu na pracę szpitala, a w nim na 
pracę kotłowni i stacji transformato
rowej, gdyż one nie są  obsługiwane 
przez k o m p u te r-wyjaśnia Marek Sze
ląg, wicedyrektor SP ZOZ do spraw 
technicznych. -P roblem  Roku 2000 
nie będzie m iał wpływu również na 
pracę urządzeń medycznych, na to, czy 
dany pacjen t będzie m iał dobiy  lub 
zły  wynik badania. Najwyżej na wy
druku wyniku m oże widnieć niepra
widłowa data, ale podkreślam, że  od
czyt będzie prawidłowy.

Dyrekcja szpitala uzyskała potwier
dzenia bezawaryjnego działania po 
nowym roku od PGKiM, Energetyki, 
Telekomunikacji, gazownictwa i w 
sprawie systemu pożarowego. Sporzą
dzona została również ocena pracy 
urządzeń medycznych: respiratorów, 
inkubatorów, defibrylatorów i urzą- t| 
dzeń w laboratorium. Okazało się, że 
zmiana daty nie zakłóci ich działania, i

W razie jakiejś awarii systemów  
zew nętrznych: braku energii lub 
wody, pracami będzie kierował lekarz 
dyżurny. W szpitalu będzie wtedy 
działał agregat prądotwórczy i własne 
ujęcie wody.

S a m o d z i e l n y  

P u b l i c z n y  Z e s p ó ł  

O p i e k i  Z d r o w o t n e j

U r z ą d  S k a r b o w y

W Urzędzie Skarbowym w Turku 
nadal trwa dostosowywanie urządzeń 
do roku 2000. Kilka miesięcy temu 
powołany został specjalny zespół do 
spraw Problemu Roku 2000, ponad
to nad wszystkim czuwa komórka in
formatyczna i jednostka nadrzędna 
dla turkowskiego Urzędu, Izba Skar
bowa w Poznaniu.

Naczelnik Urzędu Skarbowego, 
Kazimierz Mięksiak zastrzega, że na 
wszelki wypadek testowany był agre
gat prądotwórczy i zbierane informa
cje o funkcjonowaniu po zmianie daty 
PGKiM, Energetyki, Telekomunika
cji i Poczty.

- W sobotę, 1 stycznia najprawdo
podobniej ktoś z  kierownictwa Urzi' 
du przyjdzie  i wszystko sprawdzi " 
mówi Kazimierz Mięksiak. - W  raz,e 
czego przygotujem y kopie zapasa 
wszystkich danych.

Anna Z a w a d ź
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ECHO TURKI

PODEJMĘ się szycia sukien ślub
nych i kolorowych, spódnic, bluzek 
itp., tel. 289 10 59. bz

M ŁO D A, dyspozycyjna, obsługa  
komputera, po technikum technologii 
żywienia podejmie pracę, tel. 289 43 
89. bz

PODEJMĘ prace jako opiekunka do 
dziecka lub osoby starszej, tel. 279 22 
95. bz

UDZIELAM korepetycji z informa
tyki, tel. 21 41 197 po 16.00. bz

PODEJMĘ się sprzątania mieszkań, 
mycia okien, robienia zakupów itp., 
tel. 214 1155. bz

PODEJMĘ się pracy jako sprzątacz
ka, tel. 289 54 78. bz

MŁODA dyspozycyjna, wykształcenie 
wyższe poszukuje pracy, tel. 21 45 408.

bz

MŁODA, dyspozycyjna, technik ob- 
' sługi ruchu turystycznego, obsługa 

komputera podejmie pracę, tel. grzecz-

WYDZIERŻAWIĘ nowy obiekt pro
dukcyjny 400 m2 oraz pomieszczenia 

jSocjalno-biurowe w  Turku, tel. 0603 
138 265. 583/JG

POMIESZCZENIA na gabinety le
karskie wynajmę, atrakcyjne położe- 

!nie, tel. 278 58 53 po 17.00. 645dk

SPRZEDAM mieszkanie dwupokojo- 
jwe 37,8 m2, tel. 289 12 72 po 16.00, 
tel. 0602 654 553. 624dk

DO W YNAJĘCIA pawilon handlo- 
Wo-usługowy w centrum Turku, o pow. 
36 m2, tel. 278 26 38, 0601 76 65 28.

636dk

SPRZEDAM mieszkanie własnościo
we o powierzchni 48 m2 z garażem lub 
Zamienię na mniejsze dwupokojowe, 
tel. 278 32 30 wieczorem. 618/JG

DO WYNAJĘCIA lokal na gabine- 
Ąty lekarskie w centrum Turku, tel. 278 

29 33 po 15-stej. 641/JG

WYNAJMĘ garaż na ul. Kościuszki 
(przy torach), tel. 278 31 29. 638dk

D o  WYNAJĘCIA budynek o pow. 
260 m2 na każdą działalność, położo
ny Turek, ul. Poduchowne 8b, tel. 278 
36 34. 634dk

POSIADAMY do wynajęcia od za
raz mieszkania 2-pokojowe i 3-po- 
kojowe, na dogodnych warunkach fi
nansowych. Biuro Obrotu Nierucho
mościami „Signo”, Browarna 2, tel. 
289 11 00, 0604 978 154. 1372/dk

SPRZEDAM działkę na działalność 
produkcyjną 1 ha, ogrodzona oraz me
dia, tel. 0603 138 265. 583/jg

SPRZEDAM halę 500 m2, tel. 278 50 
70, ul. Krótka 51, Turek. dk602

SP R Z E D A M  lub w ydzierżaw ię  
warsztat samochodowy wraz z lakier
nią, ul. Krótka 51, tel. 278 50 70.

630/JG

SPRZEDAM mieszkanie własnościo
we M5 (cztery pokoje) przy ul. Unie- 
jowskiej (60 m2, 2 piętro), tel. 278 49 
03. 639dk

SPRZEDAM kiosk drewniany przy 
PKSie, tel. 289 54 25. 625dk

SPRZEDA M  działkę gospodarczą 
1200 m2 w Brudzewie, tel. 278 65 32, 
278 63 63 (wieczorem). 615dk

RTV SERWIS telewizory, magne
towidy, tunery SAT, odtwarzacze CD, 
piloty. Usługi również u klienta w 
domu. Niskie ceny. Transport gratis. 
Szulc Krzysztof, ul. Starzyńskiego 
27, os. Zapałczane, tel. 278 02 86.

dk586

TANIA i profesjonalna obsługa im
prez okolicznościowych, tel. 0601 
560 235. dk566

KOMINKI - projekt, budowa, mon
taż. Wkłady już od 1400 zł. Kalisz, ul. 
Młynarska 73, tel. (062) 753 63 39, 
502 10 91, 0601 33 04 04. 1457/jg

PROFESJONALNE czyszczenie dy
wanów, wykładzin, tapicerki,. Dosko
nała skuteczność. Rachunki. Tel. 278 
06 23. 1721/DK

RTV SERWIS telewizory, magneto
widy, tunery SAT, odtwarzacze CD, pi
loty. Usługi również u klienta w  domu. 
Niskie ceny. Transport gratis. Zakład 
usług Radiowo- Telewizyjnych, Wie
sław Krzesiński, ul. Kościuszki 21, tel. 
289 46 92. 555/jg

O K N A
Turek, ul. Milewskiego 8

( o b o k  T a r y  ) 
t e l .  2 7 8  4 8  0 7  w . 2 8 3

M A H O Ń
DRZW I W EW NĘTRZNE

P O L - S K O N E *

! KAŻDE O G ŁO SZEN IE  DROBNE TYLKO  5 z ł !
TEKST OGŁOSZENIA DROBNEGO do 20 słów Zaznacz dział, 

w którym ogłoszenie 
ma się ukazać:
□  SPRZEDAM
□ KUPIĘ
□ LOKALE
□ NIERUCHOMOŚCI
□ USŁUGI
□ NAUKA
□ RÓŻNE
Zasady przyjmowania ogłoszeń:
1. Kupon należy wypełnić 
drukowanymi literami.
2. Uiścić opłatę w wysokości 5zł 
(w redakcji lub na poczcie). 
Uwaga: 1 kupon=1 emisja.
3. Kupon razem z przekazem 
przestać do redakcji.

Imię, nazwisko, adres osoby nadsyłającej ogłoszenie

RTV SERWIS telewizory, magneto
widy, tunery SAT, odtwarzacze CD, pi
loty. Usługi również u klienta w domu. 
Niskie ceny. Transport gratis. Serwis 
RTV- Krzysztof Janowski, ul. 650-le- 
cia 12, tel. 278 58 06. 556/jg

RTV -  Serwis, telewizory, magneto
widy, tunery satelitarne, odtwarzacze 
CD, piloty, usługi również u klienta, 
niskie ceny, transport gratis. Pokry- 
wiecki Arkadiusz, Os. Wyzwolenia 3a 
(pawilon handlowo -  usługowy), tel. 
278 25 38. dar/569

A D A PT A C JA  poddaszy na cele  
mieszkalne, układanie boazerii, pane
le, płyty karton-gips, sprzedaż wyro
bów toczonych z drewna, tel. 279 23
08. dk605

TAPETY natryskowe, malowanie, 
szpachlowanie, glazura, terakota, pa
nele ścienne, roboty murarskie. Fak
tury VAT. Solidnie i tanio, tel. 288 61 
63 wieczorem. 591/jg

TRANSPORT 8 osób lub 1 tona, tel. 
278 14 67. 623dk

MUROWANIE, tynkowanie, docie- 
planie budynków, zakładanie płyt kar- 
tonowo-gipsowych, płytki, terakota, 
więźby dachowe, tel. 279 39 29, 0606 
28 20 81. 1 /tul

ŚCIANY działowe, sufity podwiesza
ne, zabudowa rur, instalacje elektrycz
ne i hydrauliczne, malowanie, tapeto
wanie, gemalit, płytki, roboty murar
skie itp., tel. 279 35 74 wieczorem.

SYLW ESTER 2000. Rada Rodzi
ców przy SP w  Sarbicach zaprasza 
na imprezę sylwestrową. Organiza
torzy zapewniają wspaniałą zabawę 
przy zespole AMIGO, wykwintne 
menu oraz atrakcje i niespodzianki, 
a wszystko to za jedyne 250 zł w sali 
z klimatyzacją w SP w Sarbicach, 
gm. Przykona, tel. 278 63 78 w godz. 
9 .0 0 -1 5 .0 0 , 278  35 42 po godz.
18.00. 627/JG

GSM -  Akcesoria do telefonów ko
mórkowych, futerały 25 zł, ładowarki 
sam. 30 zł, anteny, uchwyty. Turek, ul. 
Mickiewicza 6, tel. 0601 381 001.

3017/DK

T EL E FO N Y  komórkowe -  skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. Akcesoria, 
servis. Turek, ul. Mickiewicza 6, tel. 
0601 381 001. . 3017/DK

TELEFONY komórkowe bez abona
mentu i rachunków Simplus, telekar- 
ty 50 zł i 100 zł. Turek, ul. Mickiewi
cza 6, tel. 0601 381 001. 3017/DK

ŻALUZJE poziome, pionowe, rolety 
antywłamaniowe wewnętrzne, tapicer
ki drzwiowe, przeróbki okien, drzwi i 
zamki Gerda, wizytówki drzwiowe, 
moskitiery (siatki przeciw insektom), 
tel. 278 58 51, 0603 222 195.

981/DK

ID E A L N Y  prezent gw iazdkow y, 
szczenięta Nowofundlandy odrobaczo
ne i zaszczepione, książeczka zdrowia, 
tel.(063) 289 12 41. 620/JG

PRZEDSTAWICIEL Wizji TV, mon
taż w ciągu 48h, tel. 278 83 53.

600/jg

KUP - co chcesz, SPRZEDAJ - co
chcesz lub oddaj w komis: sprzęt RTV, 
AGD oraz sportowo- turystyczne, Tu
rek ul. Szeroka 8. 635/JG

LUDZIE, którym ufasz -  Nationale 
Nederlanden. Zadzwoń tel. 278 36 34 
lub przyjdź Turek, ul. Kolska 17.

634dk

OSTATNI czas na przystąpienie do 
Otwartego Funduszu Emerytalnego 
„EGO”, Turek, ul. Kolska 17, tel. 278 
36 34. 634dk

HURTOWNIA FAJERWERKÓW 
„Wulkan”- szeroki asortyment, ni
skie ceny! Konin, Poznańska 158, tel. 
24 50 130. *20681

KREDYTY gotówkowe „Chrobry”, 
Turek, ul. Kaliska 2. 636/d k

ŚW IĄ T E C Z N A  PR O M O C JA  
W IZJA TV- autoryzowany przed
stawiciel; szybki i solidny montaż w  
24 h. Zadzwoń, a przyjdziemy do 
Ciebie, tel. 0606 23 11 30. 6 2 6 /jg

HURTOWNIA cegielni „Wielenin”. 
Ceny fabryczne -  MAX, „U”, 12-tka, 
9-tka (klasa 100,50). Cegła pełna. Do
stawa. Człopy 65 k/Uniejowa, tel. 288 
87 35 lub 0601 35 30 49. 651/DK

STROP ceramiczny „Winiary” Kalisz. 
Strop TERIWA -  Keramzytowy, Ce- 
granowy. Rozliczanie stropu -  Dosta
wa do klienta, tel. 288 87 35 lub 0601 
35 30 49, Człopy 65 k/Uniejowa.

651/DK

SPRZEDAŻ od producenta maty sło
miane do ocieplania, drewno, kantów
ki, więzi dachowe, różnych rozmiarów 
deski, faszyna, kołki do melioracji i 
miotły brzozowe, tel. 214 21 40.

dar515

WYRÓB i sprzedaż siatki ogrodzenio
wej, oczko 5x5 cm, Im2ocynkowana, 
powlekana - 5,50 zł, lm 2 ocynkowana 
- 5 zł, Piętno 80a, 62-741 Grzymiszew, 
tel. 279 21 71. dk603

SPRZEDAM meble pokojowe z okre
su międzywojennego, tel. 278 32 30 
wieczorem. 618/JG

DO SPRZEDANIA niemieckie prze
pływowe ogrzewacze wody o mocy, tel. 
278 36 01. 642/JG

SPRZEDAM  perkusję amati, duży 
pełny zestaw w bardzo dobrym stanie, 
cena do uzgodnieni, tel. 278 19 82,279  
70 72. 622dk

SPRZEDAM bażanty łowne, tel. 279 
50 51. 640dk

OTRĘBY workowane: pszenne -  360 
zł/tona (w ciągłej sprzedaży); żytnie. 
Skupujemy żyto, Człopy 65 k/Uniejo
wa, tel. 288 87 35 lub 0601 35 30 49.

651/DK

SPRZEDAM ciągnik ursus 1201, rok 
1978, tel. 278 65 32, 278 63 63 (wie
czorem). 615dk

ZETOR 2700 MTG, 1990, stan bar
dzo dobry, tel. 0604 394 771. 611 dk

SPRZEDAM cyklop, przyczepę niską 
wywrotkę, rozrzutnik 2-osiowy, siew- 
nik „Poznaniak”, prasę w ysokiego  
zgniotu (niem iecka), M ycielin 15, 
pow. kaliski. 632dk

AUTA powypadkowe, skorodowane, 
zniszczone, osobowe, dostawcze, tere
nowe, ciężarowe. Zdecydowanie ku
pię. Przyjazd i odbiór natychmiasto
wy (gotówka, transport gratis), tel. 
0604 228 214. 1639/syl

KUPIMY samochody powypadkowe, 
zużyte, spalone, każdej marki zareje
strowane w Polsce (płacimy gotówką). 
Turek i okolice, tel. (0 90) 35 40 03.

1660/syl

SKUP samochodów rozbitych, znisz
czonych, do remontu, osobowych, do
stawczych, ciężarowych, terenowych, 
zarejestrowanych w Polsce. Natych
miastowy przyjazd, płacimy gotówką, 
transport gratis, tel. 0 601 646 274.

1661/syl

ZDECYDOW ANIE kupię auta po
wypadkowe, zniszczone, osobowe, do
stawcze, zarejestrowane w Polsce (go
tówka, transport gratis), tel. (0 90) 61 
51 63, 0 604 846 202, Turek i okolice.

1662/syl

A U T O -C Z Ę ŚC I do sam ochodów  
francuskich: PEUGOT, RENAULT, 
CITROEN; włoskich: FIAT, LANCIA, 
ALFA ROMEO, specjalność półosie, 
Konin, ul. Przemysłowa 106, tel. 243 
74 99, Turek, ul. Łąkowa 9, tel. 278 
82 19. 89syl

DO ROZBITYCH aut zachodnich 
przywiozę części, tel. 21 41 142.

643/JG

SPRZEDAM ford „fiesta” pojemność 
1,25, 16V, zetec, rok produkcji listo
pad 1995, tel. 289 11 17. 610/jg

MIGRENY, szumy w uszach, niedo- 
słuch, oczyszczanie kanałów słucho
wych, katary, anginy, zawroty głowy, 
klimakterium, usuwamy metodą świe- 
cowania Indian Hopii; Centrum Me
dycyny Naturalnej, ul. Kaliska 35, tel. 
0606 339 303 lub (062) 764 92 80 po
20.00 1458/jg

SEKSUOLOG porady przedmałżeń
skie, małżeńskie i inne osobiste pro
blemy. Centrum Medycyny Natural
nej, ul. Kaliska 35, tel. 0606 339 303 
lub (062) 764 92 80 po 20.00. 1458/jg

W HIPNOZIE usuwamy nałogi, pa
pierosy, alkoholizm, depresje, stresy, 
lęki , otyłość, nadpobudliwość, jąka
nie, moczenie nocne, trudności w na
uce, kłopoty z pamięcią. Centrum Me
dycyny Naturalnej, ul. Kaliska 35, tel. 
0606 339 303 lub (062) 764 92 80 po
20.00. 1458/jg

ZNANY KRĘGARZ- mistrz Janusz 
Lewandowski pomoże w schorzeniach 
kręgosłupa i pochodnych. Centrum 
Medycyny Naturalnej, ul. Kaliska 35, 
tel. 0606 339 303 lub (062) 764 92 
80 po 20.00. 1458/jg

B IO E N E R G O T E R A P E U T A  -
mistrz mgr Józef Jankowski pomoże w 
schorzeniach kobiecych, prostacie, he
moroidach, chorobach jelit, nerek, żo
łądka, wątroby, płuc, alergiach. Cen
trum Medycyny Naturalnej, ul. Kali
ska 35, tel. 0606 339 303 lub (062) 
764 92 80 po 20.00. 1458/jg

S p e c ja l i s t a  
G I N E K O L O G - P O Ł O Ż N I K  

J a n  W i e s i o ł e k  
B A D A N I A  U S G  

p rzy jm u je  c o d z ie n n ie  o d  1 5 .3 0
t e l .  2 7 8  4 7  8 3 ,  0 6 0 1  4 9  8 3  5 0

G I N E K O L O G -P O Ł O Ż N I K
D o r o t a  W i e s i o ł e k

USG - SONDA DOPOCHWOWA

I N T E R N I S T A
K r z y s z to f  W ie s io łe k

B A D A N I A  U S G
p rzy jm u ją  w  c z w a r tk i o d  1 5 .3 0

w inne dni po uzgodnieniu na telefon tel. 278 15 08 lub tel. kom. 0603 69 32 37

Turek:, O sied le M iranda "13, teł. 278  4 7  83
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D z i e c i  -  d z i e c i o m
Spotkanie z emerytami i rencistami „Społem” Powszech- ’> 

nej Spółdzielni Spożywców było okazją do złożenia im nie tyl
ko życzeń świątecznych, ale i z okazji Dnia Seniora. Uroczy- | 
stość odbyła się w środę, 15 grudnia w Klubie „Barbórka”. I

Ciekawą akcje charytatywną zorganizowało w minionym tygodniu Przedszkole 
Samorządowe nr 6 w Turku. Polegała ona na sprzedaży prac dzieci, z których 
dochód przeznaczony został na wsparcie Domu Dziecka w Turku.

W sierpniu tego roku, podczas 
układania planu rocznego w Radzie 
Pedagogicznej powstał pom ysł zor
ganizowania kiermaszu dobroczyn
nego. I tak się też stał. Przez ostatnie 
dwa tygodnie każdy przedszkolak  
przygotowywał po kilka ozdób świą
tecznych, które zostały wystawione  
na sprzedaż.

K ierm asz ozdób św iątecznych  
odbył się w czwartek, 16 grudnia i 
trwał od godziny 12.00 do 15.30. W 
przedszkolnym holu oprócz wyjątko
w ego w ystroju rozłożone zostały  
ozdoby, od najprostszych paw ich  
oczek, bałwanków, aniołków, po bar
dziej skom plikowane stroiki, choin
ki, pajacyki i świeczniki. Przy stolicz
ku zasiadła specjalna komisja, a w  
niej: Z ofia  K ow alska  -  dyrektor 
Przedszkola nr 6, Elżbieta Duś -  za
stępca dyrektora, Teresa Drzewiecka
-  nauczycielka, Mariusz Majcherek
-  przewodniczący Komitetu Rodzi
cielskiego, Marzena Łuczak -  skarb
nik Komitetu R odzicielskiego i Elż
bieta Janik -  członek Komitetu Ro
dzicielskiego. R odzice odbierający 
dzieci byli witani i zapraszani do 
udziału w  kiermaszu. A by sprawić 
radość sw oim  dzieciom  za wykona
ne przez nie ozdoby wrzucali do skar
bonki dobrowolne, m niejsze i w ięk
sze datki od serca. Do skarbonki do
rzucili się również pracownicy Przed
szkola.

'Tym sposobem  zebrano 455 zło
tych. C ałą kw otę podarow ano na

rzecz dzieci z Domu D ziecka w  Tur
ku. D użą satysfakcję ze sprzedaży 
ozdób świątecznych miały przedszko
laki. Najmłodsi na pytanie, dla kogo 
zrobiły te piękne ozdoby odpowie
działy: -D la sm utnych dzieci z  D om u

D ziecka. Przedszkolaki były przeko
nane, że ich praca w yw oła uśmiech 
na twarzach „sm utnych d zieci”. I 
pewnie tak się stało.

AZ

Wyroby przedszkolaków z „Szóstki” cieszyły się powodzeniem wśród 
rodziców, którzy chętnie wspomagali akcję charytatywną
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Przy stołach dzielono się radościami i smutkami życia codziennego

W ładze PSS reprezentowali: pre
zes Marian Dybus, wiceprezesi Ma
riusz Juszkiewicz i Grzegorz Janik, 
przewodnicząca Rady Nadzorczej, 
D orota Tylka i p rzew od n icząca  
związków zawodowych, Maria Da
rni. Na to coroczne spotkanie zapro
szonych zostało 224 rencistów i eme
rytów Spółdzielni, ale nie w szyscy  
dotarli na miejsce.

Prezes Marian D ybus w ygłosił 
krótkie sprawozdanie z działalności 
Spółdzielni. Zebranie dowiedzieli się 
między innymi o ułatwieniach w pra
cy, o budowie now ego sklepu o po
wierzchni 300 mJ na Placu Zawiszy  
oraz planach budowy supermarketu

przy ul. Konińskiej, o powierzchni 
3000 m2. Prezes m ówił również o 
ow ocnej w spółpracy z Gminnymi 
Spółdzielniam i w  U niejow ie, Ry- 
chw ale, W ładysław ow ie, Dobrej, 
Turku i M alanowie oraz o budowie 
hurtowni wyrobów alkoholowych w 
Cekowie, Ostrowie Wielkopolskim, 
Poznaniu i Poddębicach. Zapowie
dział rów nież m odernizację sieci 
sklepów w  Turku i rozbudowę „blu- 
szaka” przy ul. W yszyńskiego.

Dalsze dyskusje odbywały się już 
podczas obiadu, którym każdego  
roku goszczeni są emeryci i renciści

C hrystus zatrzym ał s ię  w  „S inturze”
Proszę tytułu tego nie odczytywać jako bluźnierstwa. Wręcz przeciwnie! Ta swoista parafraza tytułu znane

go filmu o wydarzeniach w miasteczku Eboli, niech będzie moim hołdem dla twórców i aktorów piątkowego 
spektaklu, który jako jeden z nielicznych turkowian miałem okazję obejrzeć w sinturowskiej świetlicy.

W tym roku po raz trzeci uczest
nicy warsztatów terapii zajęciowej 
jakie organizowane są przy „Sintu
rze” przygotowali spektakl jasełko
wy, który jak zw ykle odbył się w  za
kładowej świetlicy. I wydawało się, 
że będzie to tylko kolejny jasełkow y  
występ jakich dziesiątki wystawia się 
w okresie przedświątecznym na te
renie naszego powiatu. A  jednak za 
sprawą pom ysłodaw ców  jak i akto
rów, ta wszystkim znana opow ieść o 
narodzinach Chrystusa była wstrzą
sającym widzami przekazem o fun
damentach chrześcijaństwa. Zapre
zentowano nam bow iem  opow ieść o 
samotności, odrzuceniu i wszystko  
zwyciężającej M iłości, która narodzi
ła się w  Betlejem. A w szystko to w  
wykonaniu aktorów tak bardzo przez 
los dotkniętych, ludzi przez swoje 
kalectwo zewnętrznie napiętnowa
nych. Jednak ich duchowa czystość 
sprawiła, że betlejemska śpiewogra 
w tej interpretacji stała się dla w i
dzów wzruszającym wyrazem potrze
by miłości, wręcz krzykiem o miłość. 
D zięk i temu spektak low i łatw iej 
można zrozumieć potrzebę budowy

cywilizacji miłości, która rozpoczęła 
się przed dwoma tysiącleciami w gro
cie betlejemskiej. Najbardziej suge
stywnym  elementem spektaklu była 
naturalność i prostota w  grze akto
rów nie silących się na żadne ozdob
niki czy  teatralne grymasy. Pozwolę 
sobie wyrazić przekonanie, że było to 
m ożliwe dzięki temu, że w  postawach 
i gestach wykonawców  nie dostrze

głem  śladów  pretensji do świata i 
ludzi. I prawdopodobnie, w łaśnie  
połączenie w  całość heroizmu pogo
dzenia się z  losem  i przesłania m iło
ści, którego Wielki Autor ucieleśnił 
się w  Betlejem , było źródłem po
w szechnego, nieskrywanego i jakby 
oczyszczającego wzruszenia jakie sta
ło  się udziałem w idzów  obecnych w  
sinturowskiej salce. Pragnę w  tym

m iejscu podziękow ać aktorom za 
wewnętrzne przeżycia, których dzię
ki nim  doznałem . O sobne słow a

uznania należą się autorom i kreato- ! 
rom tego zam ysłu , a m ianow icie  
Małgorzacie Pawlak i Leszkowi Sko- j] 
niecznem u. B ez ich cierpliwości i \ 
wyobraźni Chrystus nie zatrzymałby 
się Sinturze w sposób tak bardzo 
ludzki, a nam ludziom tak potrzeb
ny. Dziękuje za wykonanie „gestu 
m iłości”.

Andrzej Jarek
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'ułiszków

Wspólne kolędowanie
radycyjne, coroczne spotkanie wigilijne dla podopiecznych Miejsko-Gminnego 
odka Pomocy Społecznej w Tuliszkowie zorganizowano w piątek, 17 grudnia.
laria M ich a lsk a , k ierow n ik  
sko-Gminnego Ośrodka Pomo- 
lołecznej powiedziała: 
ipotkanie takie organizujemy co 
jdla tych osób, które są samotne i 
gilijny wieczór najprawdopodob- 
Ostałyby same. My o nich pamię- 
, organizujemy wspólną w igilię i 
ny tym ludziom wsparcie.
' spotkaniu, które odbyło się w  
sko-Gminnym Ośrodku Kultu- 
Tuliszkowie w zięło  udział 40 

tkańców gminy, głów nie ludzi 
tych. D zieci z Domu Kultury

wystąpiły ze świątecz
nym programem arty
stycznym. Życzenia i 
słowa wsparcia wypo
w ie d z ia ł burm istrz  
gminy Tuliszków, Ze
non Matuszewski: 

-C ieszę  się, że w  
naszej gminie są  oso
by, do których ludzie 
będący w ciężkiej sy
tuacji m ogą się zwró
cić i uzyskać chociaż 
dobre s ło w o , które

Łamiąc opłatek najczęściej życzono sobie 
zdrowia i uśmiechu

nieraz jest bardziej warte niż pienią
dze.

ali tuliszkowianie zaprezentowali ciekawy program artystyczny

K siądz prałat Walerian Rędzia  
zadbał o stronę duchow ą w ig ilijne
go spotkania. Po p odzielen iu  się  
opłatkiem  w szyscy  zasied li do sto
łu, aby skosztow ać w igilijnych po
traw i w spólnie śpiewać kolędy. Na 
pożegnanie podopieczn i Ośrodka 
Pom ocy Społecznej zostali obdaro
wani skrom nymi upominkami.

AZ

Władysławów
-Odrobina serca okazana drugiemu człowiekowi jest wię

cej warta niż pieniądze. A to serce okazała właśnie kierow
niczka i pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
we Władysławowie -  powiedziała Teresa Michalska, dyrek
tor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Turku pod
czas uroczystej wieczerzy wigilijnej we Władysławowie, która 
odbyła się w piątek, 17 grudnia.

S e r c e  d r o ż s z e
n iż  p ie n ią d z e

Do Gminnego Ośrodka Kultury przy
było 60 osób samotnych i osamotnionych 
z terenu gminy Władysławów. Kierownicz
ka GOPS, Anna Bujak powitała wszyst
kich słowami kolędy zaznaczając, że: 

-Wigilia to dzień wyjątkowy, pełen 
nadziei i radości. Dlatego właśnie szcze
gólnie tego dnia pamiętamy o samotnych, 
chorych, nieszczęśliwych.

Życzenia i miłe słowa wygłosił wójt 
Stanisław Kasprzak oraz przewodniczący 
Rady Gminy, Czesław Stasikowski. 
Ksiądz Mariusz Ponikierski z parafii w

Russocicach odczytał fragment Ewange
lii św. Łukasza o narodzinach Jezusa. Po 
tej duchowej uczcie podzielono się opłat
kiem, życząc sobie zdrowia, radości i pie
niędzy. Następnie wszyscy zasiedli do sto
łów,na których czekały potrawy wigilij
ne wykonane przez pracownice GOPS. 
Tymczasem na sali rozbrzmiewały kolę
dy w wykonaniu dzieci z ogniska muzycz
nego oraz teatrzyku „Skrzaty”, działają
cych przy GOK-u oraz świąteczna muzy
ka i śpiew w wykonaniu zespołu senio
rów „Wspomnienie”. AZ

Każdy z każdym podzielił się opłatkiem

W igilia z
rzyjacińlmi Dzieci

’ piątek, 17 grudnia Środowiskowe Ognisko Wychowawcze Towarzystwa 
jaciól Dzieci działające przy parafii św. Barbary’ zorganizowało w Szkole 
ławowej nr 3 doroczne przyjęcie wigilijne. W trakcie uroczystości wręczono 
donorowe Odznaki TPD „Przyjaciel Dziecka”, które otrzymały panie szcze- 
p aktywne wśród dzieci niepełnosprawnych, czyli Anna Marecka i Maria 
,:ka. Natomiast Dyplomy „Przyjaciela Dziecka” otrzymała Iwona Kaliszew
icz Wioletta Witulska-Wallas. Przed przystąpieniem do wigilijnej wiecze- 
^proszone dzieci i działacze Towarzystwa mieli okazje obejrzenia jaselko- 
[łVystępów i posłuchania kolęd w wykonaniu m. in. „Przyjaciółki Dziecka”-  
Jareckiej. aj

Władysławów
W minionym tygodniu w Szkole Podstawowej w Kunach odbyła się miła uroczystość, 

podczas której przedstawiciele Inspektoratu PZU w Turku podarowali dzieciom i na
uczycielom zestaw: telewizor i magnetowid.

Ze zdobytej nagrody zadowolone 
były nie tylko dzieci...

Była to główna nagroda w konkursie 
dla dyrektorów placówek oświatowych, 
ogłoszonym przed wakacjami przez Gru
pę PZU. Dyrektorzy mieli odpowiedzieć 
na pytanie: „Co zrobiła i robi dyrekcja 
szkoły dla polepszenia bezpieczeństwa 
dzieci w swojej placówce”. Niedawno 
okazało się, że rozwiązania zaproponowa
ne przez dyrektor Marzenę Swiderską zo
stały nagrodzone jednym z pięćdziesięciu 
zestawów audiowizualnych.

Uroczyste wręczenie nagrody odbyło 
się w poniedziałek, 13 grudnia z udzia
łem przedstawicieli PZU: Iwony Łuczyń
skiej i Bogdana Wernera. Marzena Świ
derska podkreśliła, że wygranie konkur
su jest nie tylko jej zasługą, ale również 
całej Rady Pedagogicznej. Pani dyrektor 
przedstawiła niektóre ze zgłoszonych do 
konkursu rozwiązań polepszenia bezpie
czeństwa dzieci, wśród których było: 
wprowadzenie dyżurów uczniowskich

Bezpieczna szkoła
wspomagających dyżury nauczycielskie, 
rozebranie starego budynku gospodarcze
go zagrażającego bezpieczeństwu, organi
zowanie spotkań z ludźmi czuwającymi 
nad bezpieczeństwem, wprowadzenie 
identyfikatorów uczniów, zorganizowanie 
placu zabaw, umieszczenie w okolicy 
szkoły znaku ograniczenia prędkości do 
40 km, zlikwidowanie wieszaków na ko
rytarzu szkolnym, założenie siatki przy bo
isku od strony ulicy i barierek przy wyj
ściu ze szkoły.

Łącznie było to dwadzieścia zadań, z 
których niektóre już zostały zrealizowa
ne, a inne zaplanowane są na następne lata.

-Nie liczyłam na nagrodą. Chciałam 
sprawdzić siebie zaprezentować propo
zycje Rady Pedagogicznej, której to na
leżą sią największe podziękowania -  po
wiedziała Marzena Świderska. Dzięki 
temu Szkoła Podstawowa w Kunach 
wzbogaciła się o własny telewizor i ma
gnetowid.

AZ

ale również pani dyrektor i pracownicy turkowskiego PZU
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O d zn a c zo n y  b e z  p o m p y
Zarząd Powiatowy Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Turku ustalił 

wstępnie terminarz przyszłorocznych imprez, którym będzie patronował. Omówił 
również ewentualne zagrożenia związane z komputerowym problemem roku 2000 
oraz organizację kampanii sprawozdawczej w jednostkach OSP.

G ościem  posiedzen ia  był M iko
łaj K ołodziejczak  -  prezes Zarzą
du W ielkopolsk iego Związku OSP  
RP. W spólnie ze  sw oim  zastępcą  
Janem N ow akiem , będącym  jedno
cześn ie  prezesem  Zarządu P ow ia
tow ego OSP w Turku, przekazali 
in fo rm a cję  z N a d z w y c z a jn e g o  
Zjazdu Krajowego ZOSP. N ajistot
n iejszą  w iadom ością  było dokona
n ie  zm ian  w  sta tu c ie  Z w iązk u , 
przedłużające kadencję obecnych  
w ładz do 2002  roku, k iedy to od 
będzie  s ię  kolejny ju ż  zw yczajny  
Zjazd. Z im ą 2001 roku rozpocznie  
s ię  pop rzed zająca  go  kam pania  
w yborcza, p o czą w szy  od jed n o 
stek , p op rzez struktury gm inne, 
pow iatow e i w ojew ód zk ie. P oin
form owano rów nież, że  p lanow a
na na przyszły  rok zm iana często 
tliw ości nadawnia dla strażackich  
radiostacji, przesunięta została  na 
2003 rok. C hcąc pozyskać środki 
na działa lność statutow ą Z w iązku  
jeg o  w ładze n o szą  się  z zam iarem  
zorganizow ania loterii.

S zerok o  o m ó w io n o  p rob lem  
roku 2000 . Z godnie z  p isem nym

zaleceniem  w  jednostkach pozosta
jących  w  krajow ym  system ie ra
tow nictw a, od 31 grudnia 1999 do 
2 stycznia 2000, pełnione będą dy
żury. Strażacy najbardziej obaw ia
ją  się awarii system u alarmowania. 
O dczytano propozycję przystąpie
nia do Funduszu P om ocy P oszk o
dow anym  R atow nikom , który od  
siedm iu lat n iesie  pom oc straża
kom  zaw od ow ym  i ochotn ikom , 
którzy ucierp ieli w  czasie  prow a
dzonych  akcji. W pisow e w yn osi 
10 z ł od jed n ostk i, a m inim alna  
roczna składka 15 zł. Prezes K o
łodziejczak poinform ow ał rów nież 
o zam iarach p ow ołan ia  w  2001  
roku Towarzystwa U bezp ieczen io
w ego  „Florian” . Zajm ow ałoby się  
ono ubezpieczaniem  sprzętu gaśni
czeg o  i strażaków.

„Z łotym  Znakiem  Z w iązku” — 
n ajw yższym  od zn aczen iem  stra
żackim , udekorow ano Stanisław a  
Kasprzaka, wójta gm iny W ładysła
w ów . N ieo fic ja ln ie  d o w ied z ie li
śm y się , że  sam odznaczony zabie
gał, aby dokonano tego bez pom 
py, podczas posiedzen ia  Zarządu.

Jan R ogodziński -  prezes tureckie
go OSP op ow ied zia ł o przygoto
w aniach do ju b ileu szu  1 2 5 -lec ia  
tej jed n o stk i. P rezes pragnąłby, 
aby głów na uroczystość, którą za
planow ał na 2 maja przeprowadzo
na była z  dużym  rozm achem . D la
tego też postanow iono, że połączo
na zostanie z pow iatow ym i obcho
dami „D nia  Strażaka” .

Innym i p lanow anym i przez Za
rząd P ow iatow y OSP RP im preza
m i w  przyszłym  roku będą:

-  Turniej W iedzy Pożarniczej, 
którego elim inacja pow iatow a od
będzie się  25 kw ietnia

-  II P ow ia tow y  P rzegląd  Or
kiestr D ętych , w  p ierw szej p o ło 
w ie  czerw ca w e W ładysław ow ie;

-  II P ow iatow e Z aw ody Spor
to w o -P o ż a r n ic z e  (tym  razem  z 
udziałem  drużyn m łod zieżow ych ) 
na początku w rześnia.

W  w o ln y ch  w n iosk ach  p ad ły  
propozycje ufundow ania sztanda
ru dla Zarządu P ow iatow ego i zor
ganizow ania w  Turku kursu ratow
nictw a przedm edycznego dla stra
żaków  z OSP. (art)

Ostatnimi czasy Turku nie można już 
zaliczyć do bezpiecznych miast. 
Wszystko za sprawą o dziwo!, nastolatków.

Wystarczy wybrać się na wieczorny 
spacer w  czasie weekendu, by nie zoba
czyć grupek pijanych 16-15, anawet 14- 
latków. Widok ten jeszcze kilka lat temu 
nieco szokujący, już dziś spowszedniał. 
Odurzona alkoholem młodzież budzi w

C
Nasuwa się z pewnościąpytanie: cd 

niepełnoletni ponoszą jakąkolwiek od,̂  
powiedzialność kamą za swe czyny?

Zgodnie z prawem młode osoby p° 
między 13 a 17 rokiem życia nie mog 2 
być karani za wykroczenia w takim sa)b 
mym stopniu jak dorośli przestępcy. 
zatrzymaniu na „gorącym uczynku” gf°łdi 
im jedynie wzmożony nadzór rodzicfe

Co mi zrobisz jak ■

m nie złapiesz... an
'Pi

przechodniach nie tylko niesmak czy 
odrazę, lecz coraz częściej lęk. Zdarza 
się bowiem, że grupy młodych osób prze
jawiają dużą agresję, która nie tłumio
na ma ujście w działaniu.

Do czego zdolne są takie „dzieci” w  
stanie upojenia? Otóż one właśnie do- 
puszczająsię mniej lub bardziej poważ
nych wykroczeń przeciw prawu, po
cząwszy od uszkodzeń mienia, najczę
ściej polegających na wybijaniu szyb 
w publicznych lub prywatnych budyn
kach, poprzez bójki z użyciem noży, ki
jów baseballowych, a skończywszy na 
dotkliwym pobiciu i okradzeniu poje
dynczych starszych osób.

Powyższe przestępstwa są nie tylko 
domeną pijanych nastolatków, ale za- 
czynająbyć stałym zajęciem i źródłem 
dochodów niepełnoletnich osób. Naj
częściej dokonują oni kradzieży z wła
maniem do obiektów uspołecznionych 
bądź prywatnych: sklepów, kiosków, 
piwnic. W szkołach zajmują się wymu
szaniem pieniędzy lub innych kosztow
ności od młodszych kolegów.

bądź nadzór kuratorki, a w niektórydN; 
przypadkach umieszczenie w zamkn^U 
tym zakładzie poprawczym. 0

Czyli oznacza to, że młodzież JeSo ’ 
właściwie bezkarna. Kara nie rozwii 
żuje jednak problemu przestępczoś^ 
nieletnich. Należałoby raczej zwroęt 
uwagę na sposoby jej zapobiegał11̂  
Specjaliści do spraw nieletnich W KC 
mendzie Powiatowej Policji w Tunf/ 
organizują szereg „pogadanek” z nW 
dzieżą szkolną. Oprócz tego planuje s; s 
otwarcie w  Turku specjalnego oddzy 
łu do spraw nieletnich. jty

Warto zauważyć, iż sprawcami ro?o 
nego rodzaju występków są zarów%j; 
dzieci pochodzące z rodzin patolog1̂ :  
nych, jak i z tzw. „dobrych, porządny^ 
domów”. Czynnikiem sprzyjający111 t2są 
kiemu zachowaniu jest często komp'e,Vc 
ny brak zainteresowania życiem WH|. 
snych „pociech” ze strony rodziców. 
tego tak ważne jest, aby rodzice zwracj
li większą uwagę na to, co robią1 ja2c
zachowująsię ich dzieci. ik 

Alo\
____ _

W Zespole Szkół Rolni
czych Centrum Kształce
nia Praktycznego w Kacz
kach Średnich, odbyło się 
opłatkowe spotkanie na
uczycieli wychowania fi
zycznego ze szkół rolni
czych byłego wojewódz
twa konińskiego.

Opłatek
wuefistów

W itając ich  w  m urach sw ojej 
szkoły, dyrektor Jan Pawłowski w y
raził zadow olenie, że pom im o tak 
istotnych zmian na mapie administra
cyjnej kraju, związki pom iędzy pla
cówkami oświaty rolniczej w byłym  
konińskim nadal są  utrzymywane. 
Duża w tym zasługa nauczycieli w y
chowania fizycznego, którzy nie tyl
ko organizują m iędzyszkolne zaw o
dy sportowe, ale również spotykają 
się prywatnie, choćby na imprezach 
opłatkowych. Dyrektor liczy, że tra
dycja ta zostanie zachowana.

Po przełamaniu się opłatkiem i 
złożeniu  sob ie św ią teczn o-n ow o- 
rocznych życzeń, nauczyciele spożyli 
posiłek składający się zc  sm akow i
tych, w igilijnych potraw. Spotkanie 
miało rów nież swój akcent sporto
wy. P odzielen i na d w ie drużyny  
w uefiści, rozegrali m ecz koszyków 
ki. Było w  nim w ięcej zabaw y niż  
rywalizacji. Stąd też wynik rem iso
w y był najbardziej sprawiedliwym  i 
zadow olił obydw ie strony.

(art)

Prezentowane na pokazie stroje po
chodziły z najnowszej kolekcji Mile
nijnej Firmy „Sunset Siuts”. Cztery 
garnitury były propozycj ami z  linii mło
dzieżowej „NO PROBLEM”. Piąta 
propozycja to typowo wieczorowy strój, 
czyli smoking z linii klasycznej. Pro
pozycje z  kolekcji „NO PROBLEM” 
to najnowsze tendencje światowej mło
dzieżowej mody męskiej. Wysoko za
pinane marynarki i kamizelki typu Va- 
leriano i Sergio. Spodnie wąskie najed- 
ną zaszewkę, nogawki zwężane ku do
łowi, najczęściej bez mankietów.

Z kolei linia klasyczna Sun Set’u 
oferuje garnitury, w  których marynar
ki mają niższe zapięcia na trzy guzi-

S tu d n ió w k o w e  p o p isy ,
s y lw e s tr o w e  k a p ry s y

ftr

ła

■  ■ 0  1
ter

Wzorem roku ubiegłego, 13 i 14 grudnia odbyły się pokazy mody męskiej Firn\ 
„Sunset Siuts”. Pokazy miały miejsce w Liceum Ogólnokształcącym oraz w Ze
spole Szkół Zawodowych w Turku. Modelami byli: Maciej Kwiatkowski, S ła w o j 
Kwiatkowski, Jerzy Paruszewski, Karol Paruszewski i Maciej Seidel. Prezentów* 
ne zestawienia strojów były propozycjami skierowanymi głównie do młodych 1 
dzi, zwłaszcza maturzystów.

garnitur, koszula i krawat wcale n, 
m uszą być niewygodnym  mun^jUl 
kicm, ale m ogą być uniwersał11) ^

j j

Propozycje garniturów z kolekcji 
wej „NO PROBLEM”
ki - m odele Giovanni, a dla tęższych  
panów nawet na dwa guziki - model 
Giuseppe. Klasyczne spodnie garni
turowe mają dwie lub jedną zakład
kę i mankiety. Jeśli chodzi o kami
zelki garniturowe to w  kolekcji m ło
dzieżowej tył kamizelki wykonany 
jest z  tej samej tkaniny, co cały gar
nitur. Daje to m ożliw ość noszenia

kamizelki i spodni jako 
samodzielnego komple
tu bez marynarki. W li
nii klasycznej tył kami
zelki w ykonany jest z 
p od szew k ą  co raczej 
skłania do noszenia gar
nituru jako całości.

Zestawienia koszuli 
i kraw atów  podobnie  
jak w poprzednim sezo
nie są  raczej stonowane. 
Koszula, krawat i mary
narka p o w in n y  być  
utrzymane w tej samej 
tonacji. Na pokazie za
prezentow ane zostały  

młodzieżo- również płaszcze i kurt
ki. D la m łodzieży w y

godniejsze i praktyczniejsze będą na 
pewno krótkie płaszcze typu Vincen- 
zo lub kurtki typu Fazio czy Olim
pio. Dla dojrzalszych panów propo
nujemy długie płaszcze typu Simon 
z zapięciem pod szyję i kołnierzykiem 
lub typu Julien, czyli klasyczną dy
plomatkę z dwurzędowym zapięciem  
i szerokimi klapami.

Takie pokazy, jakie odbyły się w  
turkowskich szkołach średnich mają 
na celu zapoznanie, zwłaszcza ludzi
m łodych z najnowszym i trendami 
światowej mody i przekonanie ich, że

strojem.
Annaa M

,'ii

Finał pokazu, ostatnie wyjście modeli wraz z organizatorami p01 
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Czy Pańskie gospodarstwo 
Mrunkowane jest na określony 
9 ilprodukcji?-pytamyRonia- 
 ̂p0'larciniaka.

nogl Zdecydowałem się na chów by
li s^bccnie posiadam 20 krów mlecz- 
y.P| wierząc, że deklaracje stabilno- 
gro?dąjące z  ust przedstawicieli władz 
izicfcielni Mleczarskiej w  Turku, a 

ie powstałej na jej bazie bazie 
nie będąjedynie gołosłowiem. 

todzą do tego jałówki i cielęta 
(stkie z około 90% domieszką krwi 
HF. Mleczność może jeszcze nie 
Jadzwyczajna, ale krowy sąjesz- 
ardzo młode, w  większości dopie- 
ipierwszym wycieleniu. 

rycNa czym bazuje Pan w ich ży-

Obecnie głównie na lucernie za- 
; Jfso w postaci zielonki, kiszonki jak 

! p. Związane jest to z programem 
v ;jtywacji posiadnych przeze mnie 

w  pokopalnianych. Zgodnie z 
‘niami naukowców z Akademii 

urlJiczej w  Poznaniu muszę nią ob- 
m}dtó ten areał przez pięć lat. Póź- 
ieS«stąpi trzyletni okres siewu zbóż 
jzi|v na kolejne pięć lat powrócę do 

Jty. Chwalę ją  sobie, ponieważ 
r° ;0 w ysokobiałkowa pasza, nie 
lvvnNjąca w niczym coraz powszech- 
^DOsowanej obecnie w chowie by- 
nnlecznego kukurydzy. 
Jitosowanie się do zaleceń na- 

' j)ców jest zapewne nie tylko 
pl|liwe, ale i drogie? 
t f c f zy  uciążliwe? B yć m oże gdy- 
j jażdecydował się na inny profil 

Jtkcji. Za to z pew nością  jest 
Atowne, ponieważ zm uszony je- 

- A  stosować kilkakrotnie zwięk- 
5 dawki nawozów. Dochodzenie 
pw pokopalnianych do poziomu 
^radowanych przez górnictwo,

' pVać co najmniej piętnaście lat. 
■trzy lata prowadzona przez rol- 
ł rekultywacja jest częściow o  
*ana. Później skazani jesteśm y  

|  fesne siły. W ystąpiliśmy z po- 
fem do marszałka W ielkopol- 

3  Sejmiku Sam orządowego o  
'tużenie tego okresu do pięciu

Z t _______________ ______________

Roman i Iwona Marciniak z Wichertowa w gminie Przykona prowadzą 150 
hektarowe gospodarstwo rolne. Bez mała 140 hektarów to grunty pokopalniane, 
które rekultywują w myśl zaleceń naukowców z Akademii Rolniczej w Poznaniu.

N i e t y p o w y  r o l n i k

Iwona i Roman Marciniakowie

aby ktokolwiek z naszego terenu poza 
m ną— mam tu-na m yśli zarówno rol
ników, ale i zakłady przetwórcze -  
przystąpił do Izby. Ja działam w niej 
niemal od samego początku istnienia. 
Zajmujemy się prom ocjąwielkopol- 
skich produktów zarówno w  krajach 
Unii Europejskiej, jak i w  krajach 
byłego Związku Radzieckiego. Pla
nowałem w  tym roku pom óc rolni
kom na naszym  terenie w  zbycie  
ziem n iak ów  jadalnych  na rynku  
wschodnim, ale nieurodzaj sprawił, 
że powtarzający się od w ielu lat pro
blem tym razem nie wystąpił. N ie  
mniej uważam, że przynależność do 
Izby m oże być korzystna zw łaszcza  
dla zakładów przetwórczych i dużych 
producentów rolnych. Jeżeli ktoś jest 
zainteresowany nawiązaniem w spół
pracy, służę pomocą.

lat. D otychczas nie otrzym aliśm y  
wiążącej odpowiedzi.

— Jak Pan sobie radzi z tak du
żym areałem?

—Posiadam w  miarę dobrze usprzę- 
towione gospodarstwo oraz ziemię w  
pobliżu domu i to niemal w  jednym  
kawałku. Zatrudniam jednego pracow
nika ponieważ z żoną mającą na doda
tek na głowie dom i syna nie byłbym  
w  stanie podołać ogromowi pracy.

— Jest Pan dość nietypowym na 
tle polskiego rolnictwa gospoda
rzem. Posiadając tak duże gospo
darstwo znajduje Pan czas na dzia
łalność społeczną i polityczną. Do
wiedzieliśmy się, że jest Pan jedy
nym w powiecie tureckim człon
kiem Wielkopolskiej Izby Rolno- 
Przemysłowej.

— N ie posiadam aktualnych da
nych na ten temat, ale nie słyszałem Pan Roman dba również o otoczenie domu

Hpbra

l ie  z y s k  n a jw a ż n ie js z y
dlTliinna Komisja Rozwiązywania Problemów Allkoholowych w Dobrej w przy- 
nyfn roku będzie dysponowała mniejszymi niż pieniędzmi ni w roku bieżącym.
Jimo to, jej plany są nie mniej ambitne.

lZii'l)ieta Pawłowska - przewodnicząca Komisji

W jedenastoosobow ej K om isji, 
której przew odniczy Elżbieta Paw
łow sk a  - k ierow niczka M iejsk o- 
G m innego Ośrodka P om ocy Spo
łecznej zasiadają: lekarze, pedago
dzy, radni, p rzedstaw iciele  U rzę
du G m iny i M iasta oraz pracow 
nik socjalny. Jej siedziba  m ieści 
się  w dobrskim  D om u Kultury.

W m ija ją cy m  roku K o m isja  
p r o w a d z iła  sz e r o k o  za k ro jo n ą  
działa lność terapeutyczną i profi
laktyczną. P rzew odnicząca Paw 
łow ska pow iedzia ła  nam, że latem  
zainteresow anie zajęciam i prow a
dzonym i przez K om isję spada, a w  
okresie jes ien n o-z im ow ym  w zra
sta. Jest to n ieza leżn e od d zia ła l
ności podkom isji in terw encyjno- 
m otyw acyjnej, która bez w zględu

na porę roku stara się  prow adzić  
rozm ow y z ludźm i uzależn ionym i 
lub będącym i na jeg o  skraju. K o
m isja  d ofin an sow yw ała  rów n ież  
w yjazdy na k olon ie , ob ozy  i w y 
cieczki dzieci z rodzin alkoholików  
oraz w spom agała  organizatorów  
im p rez, p rop agu jących  zd row y  
tryb życia.

N ajn ow szą  in icjatyw ą kom isji 
jest uruchom iony przed m iesiącem  
te lefon  zaufania. W poniedziałk i 
od godz. 11.00 do 12.00 i w  środy  

18.00 - 19.00 pod num erem  279- 
93-03  dyżuruje terapeutka M ałgo
rzata G em balska, a w  czwartki po
m iędzy 17.00, a 18.30 trzeźw y a l
k o h o lik . T e le fo n  p om aga w ie lu  
osob om  przełam ać w styd  przed  
przyznaniem  się  do uzależn ien ia  
od alkoholu. C zęsto zbaw iew nny  
w p ływ  ma rozm ow a z o so b ą  któ
ra przeszła  ju ż  gehennę w alk i z 
uzależnieniem  i teraz radzi innym , 
jak z  tym w alczyć. R ów nież dla ro
dzin osób mających problem y z al
koholem , telefoniczny kontakt z te
rapeutą który doradzi im jak p o 
m óc sw ojem u bliskiem u w yjść  z

-  Jest Pan również aktywnym 
członkiem Stronnictwa Konserwa- 
tywno Ludowego.

-  Ugrupowanie to przyciągnęło 
mnie do siebie swoim ogólnonarodo
wym charakterem. Posiada na równi 
silnąreprezentację w środowisku wiej
skim jak i miejskim. Również propo
nowany przez SKL program reformy 
polskiej wsi, jest moim zdaniem nie 
tylko korzystniejszy, ale na dodatek 
bardziej prawdopodobny do zrealizo
wania od tych, które formułują inne 
partie łącznie z  typowo wiejskim PSL.

—Czy w takim nawale zajęć znaj
duje Pan czas na jakieś hobby?

-  Jestem m yśliwym . Należę do 
dwóch kół łowieckich. Może moje licz
ne trofea wiszące na ścianie nie są zbyt 
imponujące, ale to dla tego, że jestem  
selekcjonerem. Strzelam do osobni
ków, które trzeba wyeliminować ze sta
da. Poza tym interesuję się historią 
szczególnie okresu międzywojennego. 
Zauważam tam wiele odniesień do to
czonej obecnie walki politycznej. Cza
sami zastanawiam się, czy dlajej uspo
kojenia, nie przydałby się nam obec
nie ktoś taki jak marszałek Piłsudski.

-  Mówiąc, że jest Pan nietypo
wym dla polskiej wsi rolnikiem 
miałem również na myśli Pańskie 
wykształcenie. Sądzę, że większość 
Pana kolegów ze studiów zamiast 
borykać się z problemami życia i 
pracy na wsi, wolała pójść „na 
urzędy”.

-  To prawda. Skończyłem  po
znańską Akademię R olniczą i m ógł
bym szukać mniej ryzykownej, a za
razem bardziej intratnej posady. Wy
brałem w ieś, bo ją  po prostu lubię. 
K iedy w yjdę przed dom, spojrzę w  
niczym  nie skrępowaną przestrzeń i 
odetchnę św ieym  pow ietrzem  j e 
stem w sw oim  żyw iole.

Również panią Iwonę Marcina- 
iak spytaliśmy, dlaczego zdecydo
wała się pozostać na wsi.

-  Pokochałam rolnika -  odpowie
działa.

Rozmawiał: 
Andrzej R. Tyczyno

nałogu je s t znacznie łatw iejszy niż 
osobisty. Jeżeli ta forma porad b ę
dzie  nadal c ieszy ła  się niesłabną
cą popularnością uruchomione zo 
staną dyżury lekarza psychiatry i 
prawnika.

Przew iduje się, że w 2000  roku 
K o m isja  b ę d z ie  d y sp o n o w a ła  
6 0 .000  zł. Jest to mniej n iż w m i
jającym , poniew aż ubywa na tere
n ie  gm iny Dobra sk lepów  handlu
jących  alkoholem . A  to w łaśn ie  z 
opłat przez nie w noszonych pocho
dzą  p ieniądze na działa lność K o
m isji. Planuje się  utrzym anie ist
n iejącego już zakresu działalności 
m ięd zy  innym i punktu terapeu
tycznego i telefonu  zaufania. D o 
datkow o z pom ocą trzeźw ego a l
k oh olik a , uruchom iona zostan ie  
św ie tlica  terapeutyczna, a m oże  
naw et Klub A A . K om isja zam ie
rza rów n ież  prow adzić  program  
profilaktyczny w  szkołach podsta
w o w y ch . Z ajm ie s ię  też  sz k o le 

niem  sprzedaw ców , by zrozum ieli 

iż nie zysk  je s t  najw ażniejszy, ale 

często  zdrow ie k lientów  i ich ro
dzin. (art)

15i Grudnia 1999 r.



Tradycyjnie od w ie lu  w ieków  
B oże N arodzenie św iętu jem y 25 
grudnia, przyjmując, że Jezus uro
dził się w  0 Roku Pańskim (A .D .). 
W rzeczyw istości jednak nie znamy 
ani dnia, ani nawet m iesiąca, w  któ
rym przyszedł on na świat. Z pew 
nością w iadom o jednak, iż było to 
kilka lat przed rokiem 0. Datę tę do 
powszechnej w iadom ości wprowa
dził w VI w. n.e. na podstawie do
ciekliw ych badań mnich Dionizjusz 
Exiguus. N iestety pom ylił się  on w  
obliczeniach i pom inął 4 lata pano
wania cesarza Oktawiana Augusta, 
stąd przybliżona data narodzin w y-

Ś w iąteczne obyczaje
sy lw estro w ą  noc 1881/1882

Dla wielu ludzi okres świąt bożonarodzeniowych to najpiękniejsze dni w ca
łym roku. Niewielu jednak wie od kiedy i dlaczego w grudniu obchodzimy ten 
radosny czas.
się opłatkiem, radości, zabaw, ale 
okres, k iedy  szczeg ó ln ie  należy  
wspomagać biednych. Już w  staro
żytnym Rzymie w  czasie satumaliów  
bogaci wymieniali się podarkami nie 
tylko między sobą, ale też rozdawali 
dary służbie i ubogim. O tej tradycji 

w śród turko-
w ian  m ożna  
przeczytać już 
w prasie uka
zującej się w  11 
p ołow ie X IX  
w. O rganizo
w ano w ó w 
czas choink i 
dla dzieci po
łączone z tom- 
bolami, z  któ
rych dochody 
przeznaczano  
na rzecz naj
uboższych. W 
dniu 28 grud
nia 1893 r. „w 
g u s t o w n i e  
p r z y b r a n y c h  
z ie len ią  sa lo 
nach m iejsco
w e j cukiern i, 
około 5 p o  p o 
łudniu zebrało  
s ię  sp o re

pada na kilka lat (m iędzy 7 a 4 r.) 
przed naszą erą. Kiedy jednak spo
strzeżono ten błąd, było już niem oż
liw ością  wprowadzenie poprawki.

K ościół uznał 25 grudzień jako 
dzień Bożych Narodzin przede wszyst
kim ze względu, iż właśnie wtedy 
Rzymianie obchodzili święto ku czci 
Saturna, boga rolnictwa i zasiewów, 
a także obfitości radości i szczodro
ści. Satumalia upływały więc pod zna
kiem uciech gościnności i dobroci. 
Domostwa przyozdabiano gałązkami 
ostrokrzewu i bluszczu, wymieniano 
się prezentami, wystawiano sztuki i 
organizowano pokazy tańca. Ten czas 
-jedzen ia , picia i radości z  życia, po
łączono też z obchodami N ow ego  
Roku i dwutygodniowym okresem za
bawy. Poza tym 25 grudnia obchodzo
no też dzień narodzin M itiy - boga 
słońca, uosabiającego czystość i cno
tę. Trudno było chrześcijanom zrezy
gnować z udziału w świątecznym kul
cie, dlatego też na ten sam czas hie
rarchia kościelna, by wyprzeć pogań
ski kult i przepoić go duchem jezuso- 
wej religii, w IV w. n.e. przeniosła 
Boże Narodzenie i związane z nim uro
czystości właśnie na ten dzień.

gronko (...) m ilusińskich. Rozprze- 
daż biletów  i losowanie fa n tó w  szło  
raźnie, następnie baw iono się  w  gry  
i tańce, d ziec i do 10, a  s ta rs i do  
rana ."  W tym samym roku A. Szret- 
ter- pastor parafii ewangelickiej, przy 
współudziale pomocnych ludzi urzą
dził podobną imprezę dla najuboż
szych dzieci z  gminy, podczas której 
rozdano słodycze, książki, zeszyty, a 
także ciepłe ubrania.

Opłatek

Turkowianie 
a tradycja

Jak wspomniano wyżej czas Bo
żego Narodzenia, N ow ego Roku i 
karnawału to nie tylko czas dzielenia

B yć m oże już w  XIX w. dzielono 
się publicznie także opłatkiem. Tra
dycja ta jest dalekim echem  form 

kultu i życia wspólnotowego pierw
szych chrześcijan, o których św. Łu- 

. kasz pisał w  Dziejach Apostolskich, 
że „trwali oni w  nauce apostołów i 
w spólnocie, w  łamaniu chleba i w  
m odlitw ie” /2,42,46/. Symboliczny 
gest dzielenia się opłatkiem towarzy
szył na pewno życiu publicznemu  
turkowian w  okresie dwudziestole
cia m iędzyw ojennego. Jak można 
przeczytać w  nr 59 „Echa Tureckie
go” z  1928 r. w  w igilijny poranek 
przedstawiciele miejskich władz na 
czele  z burmistrzem Grzeszkiewi- 
czem  i starostą Borysławskim, pre
zesem Towarzystwa Dobroczynności 
-  ks. Majewskim zwiedzili miejsco
w e instytucje dobroczynne „niosąc  
w spółczucie bezdom nym, opuszczo

nym , s ta rcom , ka lekom , chorym , 
oraz gw ia zd ko w e dary  sierotkom , 
dzia tw ie  n iezam ożnych  rodziców ". 
Dzieci z  ochronki otrzymały od dele
gacji przeszło sto porcji bakalii, a tak
że po jednej strucli i opłatku. Gwiazd
kowe prezenty wręczono też w  Szkole 
Powszechnej - 400 dzieciom i bied
nym. Natomiast chorzy ze szpitala 
św. Pawła usłyszeli słowa pociechy i 
łamali się opłatkiem ze starostom.

Już po II wojnie światowej, 24 grud
nia 1946 r. w  kuchni ludowej należą
cej do Opieki Społecznej rozdawano 
najuboższym specjalne zasiłki gwiazd
kowe. Nie zapomniano też o samotnych 
matkach i wdowach po zmarłych w  
obozach koncentracyjnych dla których 
Społeczno-Obywatelska Liga Kobiet 
przygotowała 220 specjalnych upomin
ków. Paczki dla dzieci zawierały ciast
ka, pierniki, kilka jabłek oraz niewiel
ką liczbę cukierków, natomiast 32 wdo
wy otrzymały po 2 kg mąki. Wszyst
kie członkinie tej organizacji wraz ze 
starościną Kruszyńską podzieliły się 
także opłatkiem, życząc sobie „owoc
nej współpracy, opartej na szczerym i 
mocnym pragnieniu dobra dla umiło
wanej ojczyzny” (w ówczesnej sytuacji 
politycznej było to rzeczywiście spra
w ą wyjątkową).

Jedyne wówczas funkcjonujące w  
m ieście przedszkole z  okazji świąt 
otrzymało od p. Figurskiego przeróż
ne zabawki, zeszyty, tabliczki i rysiki 
za niebagatelną sumę 6.885 zł. Har
cerze na ten sam cel przekazali arty
stycznie wykonane zabawki i ozdoby 
choinkow e, a Opieka Społeczna -  

wielkie pudła biszkoptów.
Przy okazji roku 1946 warto wspo

mnieć o ciekawej inicjatywie. Miano
wicie w pierwszy dzień świąt Bożego 
Narodzenia z  radiowęzła w  Turku, któ
rym kierował p. Szydłowski nadawa
ne były uroczyste życzenia świąteczna, 
„które na falach eteru popłynęły przez 
głośniki domowe zainstalowane na te
renie naszego miasta i powiatu”.

Warto podkreślić fakt, że tradycyj
ne opłatki organizowano w  XX w. nie 
tylko w  instytucjach społecznych czy 
dobroczynnych. Tradycję tę kultywo
wano też w  starostwie, jednostce woj
skowej, harcerstwie, Spółdzielni Spo
żywców czy przedwojennych: Związ
ku Strzeleckim, Związku Rzemieślni
ków Chrześcijańskich.

Bożonarodzeniowe
drzewko

Nieodłącznym elementem świą
tecznego wystroju domu jest choinka. 
Zwyczaj ustawiania w  pom ieszcze
niach leśnego drzewka powstał w  Al
zacji około 1495 r. Początkowo na pa
miątkę raju zawieszano na choince tyl
ko jabłka, później przyszedł zwyczaj 
strojenia jej ozdobami z papieru. Do 
Polski tradycja świątecznego drzewka, 
tak jak i do Francji i Anglii przeniosła 
się z Niemiec dopiero w  XIX w. Dziś 
ozdabiamy nasze choinki bombkami, 
sztucznymi światełkami i łańcuchami. 
Tradycja naszych przodków ubierania 
jej w  papierowe, bibułkowe ozdoby 
ręcznie robione, zawieszanie na niej ja
błek czy orzechów „odeszło w  kąt”. Je
dyne chyba tak ubrane drzewko może
my dziś obejrzeć w miejscowym mu
zeum. Ważnym jest, że właśnie tam, 
podczas warsztatów etnograficznych 
możemy powrócić do starych polskich 
zw yczajów  robienia tradycyjnych  
ozdób choinkowych.

Karnawałowe \

bale 1
W dzisiejszym  Turku nie słyszy  

się  ju ż  o karnaw ałow ych balach  
charytatywnych, które tak modne i 
popularne były 100 lat temu, a na
w et w czasach w czesnego PRL-u. 
Już w 1882 r. „Gazeta Kaliska” in
form owała o „publicznym  w ieczo 
rze tańcującym ”, który odbył się w

„d zięk i z a p o b ie g liw o śc i pan0
urządzających, pow iódł się znak
m ic ie”, zasila jąc dobroczynno
pow ażną kwotą.

N iew iele, ponad dziesięć lat po 
niej na podobnych balach turko*1 
skie „urocze danserki, w  bardzo 
stow nych, jakkolw iek skromny^
tualetach” tańczyły z partner:ai11
mazury i kontredansy, do który'1 
stawało po 24 pary. Na okres dr1 
giej i trzeciej dekady X X  w. pr:
padła popularność charlestona.,Jee

nak jak podawała uczestniczka je 
nego z balów  z 1927 r., taniec t 
m iał n ie lic z n y c h  zwolennik^ 
wśród m ieszkańców  Turku, mir 
że organizow ano specjalne ku 

taneczne.
W dw udziestoleciu  m iędzy  

jennym  taneczne imprezy dob 
czynne w okresie karnawału or 
nizow alo przede wszystkim Tm 
rzystw o M uzyczno-D ram atyc: 
„Lutnia” oraz Związek RzemieS! 
ków  Chrześcijańskich. Na pev 
interesującym musiał być bal r 
skaradow y urządzony 15 lutl 
1930 r. Atrakcją tego wieczoru 
bow iem  japoński wystrój salt o 
konkurs na najciekaw sza maS * 
Dochód przeznaczono oczywiści?8 

cele dobroczynne. Ie
Specjalny charakter miał te/ 1°' 

sylwestrowy w 1934 r., gdyż zostuptt 
urządzony przez byłych w;

[
v y c h o y

ków miejscowego gimnazjum. Go®t

bawili się aż do 8 rano, „a następ111i.yi

dnia „poprawiono” do 4 rano
d atkow o bufet zaopatrzony 1 
„pierwsza klasa”. Szczególną uvV! 
podczas tej zabawy zwracały wspal 
łe dekoracje, które wykonał Józei 
kalski, absolwent gimnazjum.

Dla w ielu ludzi święta Boż ^ 
Narodzenia i czas karnawału 
piękniejszym  okresem w ciągu^  
łego roku, czasem, na który czejjf 
z w ielką niecierpliwością. O eS , 
się nim tak jak każdy potrafi najP^* 
niej, lecz nie zapominajmy o 'v3'~ 
niałych tradycjach naszych Pr\ ]  
ków, ponieważ są one podstaw ^ ; 
skiej tożsam ości i kultury narflł0<

wej.
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Wspaniała dekoracja salonów.
Orkiestra jazz-bandowa.

ATRAKCJE: Konkurs maseczek (trzy najpiękniejsze otrzymuje 
cenne nagrody).
Baloniki, serpentiny, parasolki 1 Inne.

Część osiągniętego dochodu przeznacza się 
na rzecz bezrobotnych.

Wejście zl. 4 — 7̂
C
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Wejście tylko za okazaniem zaproszenia które nie może być 
odstąpione innej osobie.

oc

*1 c

O
a
3

Prcren Ciut. Zw. Rztm. 
(—) Fr. Stawicki,

P i t i a  To w. Maz.— Drun. 

(—) U. Kacterowtki.
o

■o

(u
M

Co
te

fes
rÓ;

pZ
lal
'ó\

k
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Władysławów * Władysławów * Władysławów * Władysławów * Władysławów * Władysławów
joj W m ieszk ań cam i sp otk a ł się  

tstępca w ójta, T om asz P aw lick i, 
p(jkretarz gm iny , E w a R óżyck a , 
c0fłty i zarazem  radny z R u ssoc ic  
ggMgniew Bartosik oraz drugi rad- 
nyly z tej w s i ,  M arek  P ie tr za k . 
raImianę granic so łec tw a  zapropo
now ali w ła śc ic ie le  d zia łek  w  czę-  
j l i  n o w o b u d o w a n e g o  o s ie d la  

jJm k ów  od ul. K onińskiej do Po- 
j^runku P o lic ji i o c z y sz c z a ln i

W środę, 15 grudnia w Domu Rolnika w Russocicach odbyło się spotkanie z dze gm iny n ic nie robią dla R usso- 

mieszkańcami w sprawie propozycji zmiany granic sołectwa i włączenia części 
wsi do Władysławowa.

Niezadowolone Russocice
-  Za kw otę 7.180 złotych  w yku

piono grunty przy cmentarzu na bu
dow ę kaplicy przycmentarnej.

Jednak m ieszkańcy nie dali się  
przekonać twierdząc, że  takie in

m asz Pawlicki w yjaśnił, że  dokład
ny koszt nie jest jeszcze  znany, ale 
m oże w ynieść około 3 .000 złotych. 
W tedy odezw ały  się  g łosy  krytyki:

ias Zebrani zapoznali się z mapą z zaznaczonym obszarem Russocic, który 
jcidalby być włączony do Władysławowa

Pęków w R u ssocicach . Ł ączn ie  
e ż M z i o ponad sz e ść  hektarów  
stafcmi. N a ich w łą czen ie  do W ła
dysław ow a m usi w yrazić  60 pro- 
Q(#t dorosłych  m ieszk ań ców  w si, 
,pn|yii 265 osób .
i (Zgromadzeni na sali pytali, jaki 

fJzie koszt zmiany granic w si. To-

— Od dw óch lat czekam y na ka
nalizację. Podczas spotkania dwa 
lata temu w ójt nam ja ob iecyw ał i 
nie ma do tej pory.

M ieszkańcy chcieli również w ie
dzieć, jakie będą dla nich korzyści 
lub straty z tej operacji. Okazało się, 
że  k o rzy śc i b ęd ą  m ie li je d y n ie

wnioskujący o zm ianę granic, gdyż  
w tedy będą m ieli lepiej uregulowa
ne sprawy adresow e, a R ussocice  
stracą kilka hektarów ziem i. G łos 
w sprawie zabrał jeden  z w niosku
jących , który w yjaśnił, jak ie  obec
nie są  problem y z napisaniem  ad
resu.

-  M ożna  p is a ć  o s ied le  dom ków  
je d n o ro d zin n ych  w  R u sso c ica ch  i 
w tedy w szystko  będzie  ja sn e , a  p ie 
n iądze  zao szczęd zo n e  w  ten sposób  
p rze zn a czyć  na  drogę na  tym  o sie 
dlu, c zy  na ka n a liza c ję  w  R u sso c i
cach  — zaproponow ał m ieszkaniec  
R ussocic, K rzysztof Zając.

Zebrani pytali, co w  m inionym  
roku zrobili dla R ussocic dwaj rad
ni z tej w si i k iedy będzie budow a
na kanalizacja. Sekretarz gm iny, 
Ewa R óżycka pow iedziała, że:

-  Budowa kanalizacji rozpocz
nie się w  2001 roku, jak pow stanie  
h ala  sp ortow a  i g im n azju m  w e  
W ładysław ow ie.

-  W  W yszynie będzie  sala, w  K u 
nach cm entarz, w e W ładysław ow ie  
będzie  hala, a  w  R u sso c ica ch  n ic  
-  zgłaszali pretensje do rządzących  
m ieszkańcy w si.

Radny Z bigniew  Bartosik że  to 
dlatego, gdyż budżet gm iny jest za

Niezadowolenie mieszkańców wsi wynikało głównie z niespełnionych 
dotąd obietnic wybudowania kanalizacji
niski i nie tylko potrzeby R ussocic  
są  pomijane.

-  J a k  d z ia ła  o c z y s z c z a ln ia  
śc iekó w , k tó ra  b y ła  ta k a  droga . 
M ia ła  b y ć  n a jn o w o c z e ś n ie js z a ,  
m ia ło  n ie  śm ierdzieć . A  j a  m ie sz 
kam  o b o k  i j a k  w ia tr  za w ie je , to  
n o s  w y k rę c a  -  ża lił s ię  jed en  z 
m ieszkańców .

Zastępca wójta, Tomasz Pawlic
ki zapew nił, że  oczyszczaln ia  dzia
ła praw idłow o i zaprzeczył, że  w ła-

w estycje nie są  skierowane tylko do 
nich, ale dla w szystkich. Zebrani 
pytali o perspektywy pow stania w  
R u ssocicach  zbiornika w odnego , 
którego oddanie do użytku zaplano
wano na rok 2003. O statecznie w  
trakcie zebranie tylko trzy osoby z 
50 obecnych złoży ły  podpisy na li
ście wyrażających zgodę na zm ia
nę granic sołectw a.

AZ

5o/Na wniosek grupy mieszkańców gminy Władysławów prowadzących działal
ność gospodarczą, w Urzędzie Gminy zorganizowano spotkanie z wójtem Stani- 
T^wem Kasprzakiem. Przedsiębiorcy byli zbulwersowani sposobem dokonywa

ł e ś ?  przez pracowników Urzędu pomiarów, potrzebnych do obliczenia podatku od 
ajp&ruchomości.

N a  p r z y k ła d  u m n ie  -  m ów i 
PrZlen z r zem ieś ln ik ó w  - d o  p o -  

^ j r z c h n i  za ję te j na  p ro w a d ze n ie  
*ar% ła ln o ś c i  g o s p o d a r c z e j  z a ł i-  

■no p o m ie s z c z e n ie ,  w  k tó ry m  

e c h o w u ję  p a s z ę  d la  s w o ic h  

e rzą t, g d y ż  je s te m  te ż  ro ln i-  
*n. U rzęd n icy  uznali, ż e  p ro w a -  
jc d z ia ła ln o ść  g o sp o d a rc zą  n ie  

Jj> ]Sę p r z e c h o w y w a ć  p a s z y  d la  
o ;snych  p o tr ze b .

^ “odobne sytuacje zdarzały się  
3  ^zostałych  z 50 przyb y łych  na 

’tk a n ie  m ie s z a ń c ó w  g m in y  
M ysław ów . Z anotow ane przez  
Równików U rzędu G m iny m e- 

nie zg a d za ły  s ię  ze  w cze -  
jjszym i deklaracjam i. P ow sta- 

ró ż n ic e  z o s ta ły  p o m n o ż o n e  
staw k ę podatku i w ydane  

R ły  d ecyzje  o nakazie zap łaty  

ównania za ca ły  m ijający rok. 
^ J lw e r s o w a ło  to przed sięb ior- 
ifz > gd yż w y lic z o n e  k w oty  n ie  
•ol'll> maje> a w  dodatku w y lic z o -  

^ ^ ''e s łu sz n ie .

N a  p o czą tk u  sp o tk an ia  w ó jt  
uzn a ł, że  najlep iej b ęd z ie , je ś li  
w sz y sc y  zap ozn ają  s ię  z p rzep i
sam i od n ośn ie  p odatków  od n ie 
ru ch o m o śc i, k tóre p rzed staw iła  
skarbnik  gm in y , U rszu la  W aw 
rzyniak . Ponad p ó łg o d z in n y  w y 
kład n ic z e g o  n ie  w y ja śn ił, a z e 

brani ch c ie li p rzed staw ić  sw o je  
sprawy.

Inicjator spotkania, K rzyszto f  
Z a ją c  z R u s s o c ic ,  w ła ś c i c ie l  

w arsztatu napraw y sam ochodów  
w y lic z y ł  b łęd y , ja k ie  p o p e łn ili  
urzędnicy, n ie tylko w m ierzeniu  
p ow ierzch n i do opodatkow an ia ,

Przedsiębiorcy zdecydowali się interweniować w Samorządowym 
Kolegium Odwoławczym

; B ę d ą  s ię  o d w o ły w a ć
ale i w  w ydanej d ecyzji. O kazało  
się , że  decyzje w ydane zosta ły  bez  
podstaw y prawnej, co  d ysk w a lifi
kuje je  w  św ietle  obow iązującego  
prawa.

— K o n tro lu ją cy  n ie  z n a li p r z e 

p isó w . P o za  tym  d e c y z je  zo s ta ły  
w y d a n e  b e z  p o d s ta w y  p ra w n e j,  
w ięc  p rz y s łu g u je  nam  p ra w o  z a 
sk a r ż e n ia  ich  w  S a m o rzą d o w ym  

K o leg iu m  O d w o ław czym  -  m ów i 
K rzysztof Zając.

O d w o ła ć  s ię  do  K o le g iu m  
b ęd ą  m o g li c i, k tórzy n ie  zap ła 
c i l i  w y r ó w n a n ia  

n a l ic z o n e g o  p o 
d a tk u , to  j e s t  

w ię k s z o ś ć  z e  
sk o n tr o lo w a n y c h  
przedsięb iorców .

-  P r a c o w n ic y  
U rzędu  G m in y  p o 

tr a k to w a li  n a s  j a k  
p r z e s tę p c ó w . Z a 

p o m n ie li ,  ż e  to  m y  
ic h  u tr z y m u je m y .
P o za  tym  n ie  m o ż
n a  w szy s tk ic h  j e d 

n ą  m i a r k ą  m i e 

r z y ć .  S ą  w ś r ó d  

n a s  tacy, k tó r z y  w  

c z y n i e  s p o ł e c z 

n ym  o d p r a c o w a li  
d u ż o ,  n i e k t ó r z y  

n a w e t  n a  k w o t ę  

o k o ło  3 0 .0 0 0  z ło 

ty c h  i to  p r z y  b u d o w ie  in w e s ty 

c ji  g m in n y c h  -  ża lą  s ię  prow a
d zący  d z ia ła ln ość  gospodarczą.

W ójt g m in y , S ta n is ła w  K a 
sprzak zg o d z ił się  z postu latam i 
przed sięb iorców  i zap ow ied zia ł, 
że n ied ługo ponow nie przeprow a
dzona zostan ie  kolejna kontrola i 
metraż pow ierzchni zajętej na pro
w ad zen ie  d zia ła ln ości gospodar
czej zo stan ie  w y liczo n y  p o n o w 
nie.

AZ

Krzysztof Zając wyliczył błędy popełnione przez 
urzędników gminnych
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ECHO TURKUS#-.
-Tj^ggiS?

C iekaw ie pod s ia tkąS I A T K Ó W K A

S iatkarze KWB „Turów” zdobyli 
puchar prezesa KWB „Adamów”

S.A., wygrywając w Turku IX Barbórko
wy turniej piłki siatkowej. O te trofeum 
walczyło sześć drużyn, podzielonych na 
początku na dwie grupy. Los sprawił, że 
w grupie „B” znalazły się zespoły KWB 
„Adamów” S.A. i TKKF „Elektron” Tu
rek. Trzecią drużyną byli górnicy z kopal
ni „Turów”, którym przyszło zainauguro
wać rywalizację w tej grupie meczem z 
„Elektronem”. Siatkarze „Turowa” zaczęli 
z większym animuszem i wygrali pierw
szego seta do 18. W drugiej odsłonie 
musieli jednak skapitulować przed ambit
nie grającym „Elektronem”, który zwy
ciężył 25:21. Tie-Break zaczęli lepiej bu
kowianie, ale bardziej spokojna gra „Tu
rowa” przyniosła im zwycięstwo 15:10 i 
końcowy sukces 2:1. W drugim meczu 
doszło do lokalnych derbów, kiedy to 
„Adamów” spotkał się z „Elektronem”. 
Górnicy rozpoczęli z wysokiego pułapu i 
po bardzo dobrej grze wygrali pierwszą 
partię do 17. Uśpieni trochę tym sukce
sem, w drugim secie oddali inicjatywę ry
walom, którzy prowadzili już 11:6. Od 
tego stanu siatkarze z „Adamowa” zno
wu się zmobilizowali i zaczęli mozolnie od
rabiać straty, doprowadzając do stanu 
19:19. W nerwowej końcówce bardziej 
skuteczni byli energetycy i to oni cieszyli 
się ze zwycięstwa 25:22. W tie-breaku 
dwa pierwsze punkty zdobyli górnicy. 
Siatkarze „Elektronu” pokazali jednak, że 
są drużyną z charakterem i będą walczyć

do końca. Zdobyli kolejno pięć punktów
1 od tego momentu cały czas utrzymując 
kilkupunktowąprzewagę doprowadzili do 
końcowego sukcesu w tie-breaku 15:9 i 
całym spotkaniu 2:1. Pojedynek lokal
nych rywali tradycyjnie był bardzo zacię
ty i emocjonujący. Tym razem lepsi oka
zali się energetycy. Tak w sporcie bywa. 
Zespół „Adamowa” podenerwowany jed
nak tą porażką nie sprostał w następnym 
meczu siatkarzom „Turowa”, ulegając im 
0:2. Końcowa klasyfikacja grupy ”B”: 
1. KWB „Turów” -  4 pkt. 2. TKKF 
„Elektron”-  3 pkt. 3. KWB „Adamów” 
S.A. -  2 pkt.

Rywalizację o pierwsze miejsce w gru
pie „A” rozstrzygnęli na swojąkorzyść siat
karze Elektrowni „Bełchatów”, którzy 
wygrali po 2:0 z „Aluminium” Konin i 
KWB „Bełchatów”. W meczu przegra
nych, lepsi okazali się hutnicy, pokonując 
górników 2:0.

Końcowa klasyfikacja grupy „A”: 1. 
El. „Bełchatów”- 4  pkt. 2. „Aluminium” 
K onin-3pkt. 3. KWB „Bełchatów” -
2 pkt.

W meczu o trzecie miejsce pomiędzy 
TKKF „Elektron” Turek a „Aluminium” 
Konin decydowały końcówki setów. W 
pierwszym , przy stanie 24:24 dwie de
cydujące piłki wygrali energetycy. W dru
gim, o trzy punkty lepsi okazali się hutni
cy. Na szczęście w tie-breaku ostatnie sło

wo ponownie należało do turkowian, któ
rzy wygrali 16:14. Zdobywcy trzeciego 
miejsca wystąpili w składzie: A. Szczap, 
Z. Nowak, D. Rzadkiewa, D. Groblica, 
K. Iwaniak, W. Fligiel, Z. Kolasiński,

G. Kolasiński i Z. Szczeciński. Kapitan 
drużyny, Andrzej Szczap po spotkaniu po
wiedział m.in. -  Poziom sportowy tego 
turnieju należy ocenić wysoko, bowiem 
w wielu drużynach wystąpili zawodnicy,

którzy grali w siatkówkę wyczynowo. 
Sporą sensacją jes t na pewno niska lo
kata drużyny z „Adamowa”. My nato
miast jesteśmy zadowoleni z 3. miejsca, 
bo zagraliśmy w tym turnieju bez spe

cjalnych przygotowań. Jest nawet pewien 
niedosyt, bo gdyby inaczej potoczył się 
trzeci set z KWB „ Turów ", to mogliśmy 
powalczyć o pierwsze miejsce. Przed me
czem finałowym więcej szans dawano gór

nikom z „Turowa”, gdy tymczasem ener 
getycy z Bełchatowa stawili duży opor 
łatwo skóry nie sprzedali. Zwłaszczaento 
cjonujący i długi był tie-brak, który P1 
prostych i niewymuszonych błędach bel 
chatowian w końcówce, przyniósł sukce 
drużynie KWB „Turów”. Pojedynek 1 
pierwsze miejsce stal na dobrym pozi°
mie i mógłby być ozdobą niejednego tur
nieju siatkarskiego. Barbórkowy turniej v 
Turku, tradycyjnie już dobrze przygo'0 
wany przez organizatorów, okazał sięuda 
ny pod względem sportowym. Gościnn 
górnicy z „Adamowa” uhonorowali pu 
charami wszystkie drużyny, a trzy pier'v 
sze otrzymały jeszcze nagrody rzeczowe 
Upominkami nagrodzono też najstarsze 
go zawodnika, 53-letniego Zdzisława Ta 
daja z KWB „Turów” i najmłodszego, kl° 
rym był 20-letni Michał Gruszczyński I 
KWB „Adamów” S.A.

WIS

Mecz o 3. miejsce 
„Elektron” -  „Aluminium” ^  
(26:24,22:25,16:14)
Mecz o 1. miejsce 
KWB „Turów” -  El. Bełcható"’ 
2:1 (25:22,21:25, 20:18) 
Końcowa klasyfikacja turnieju
1. KWB „Turów”
2. El. Bełchatów S.A.
3. TKKF „Elektron” Turek
4. Huta „Aluminium” S.A.
5-6. KWB „Adamów” S.A.

KWB „Bełchatów” S.A.

Trzecia drużyna turnieju, TKKF „Elektron” Turek

Joker II Piła -  Zryw Przykona 2:3 i 1:3 B O Z S L E J E

N ie  z a p rz e p a ś c ili s za n s y
Po dwóch zwycięstwach 3:0 w pierw

szych meczach półfinałowych odnie
sionych w Przykonie, siatkarze Zrywu po

trzebowali w rewanżowej konfrontacji z Jo
kerem II wygrania jednego seta, aby zapew
nić sobie awans do finałowej czwórki. Zada
nie to wykonali w drugiej odsłonie pierw
szego meczu w Pile. Od początku tego spo
tkania widać było, że zawodnicy Zrywu grali 
pod ogromną presją wyniku. Pilanie nato
miast nie mieli nic do stracenia. Na swoim 
parkiecie każdy zespół zawsze gra lepiej. W 
pierwszym, najdłużej trwającym secie byli 
więc górą wygrywając 28:26. W drugiej 
partii nie było już jednak wątpliwości, kto 
jest lepszy. Po wygraniu jej 25:23 i wywal
czeniu awansu, zawodnicy Zrywu zaczęli grać 
zmniejszym obciążeniem. Parkiet opuścił An
drzej Malczewski i możliwość ogrywania się 
dostawali na przemian Szypnicki z Gawla
kiem. Trzeci setprzyniósłjeszcze sukces go
spodarzom, ale dwa kolejne ponownie nale
żały do naszych siatkarzy, którzy po 88 mi
nutach walki wygrali całe spotkanie 3:2. W

drugim meczu Joker II zwyciężył tylko w 
pierwszym secie, a tak mecz toczył się pod 
dyktando Zrywu i następne trzy partie za
kończyły się ich zwycięstwem. Po wygraniu 
obu spotkań można powiedzieć, że zespół zdał 
egzamin. W perspektywie ciężkich spotkań 
w turniejach finałowych o II ligę trzeba na
uczyć się odnosić zwycięstwa w trudnych me
czach. Cieszy, że Zryw znalazł się w gronie 
najlepszej czwórki III ligi. Awansował do niej 
jako jedyny zespół z grupy „B”. To trzeba 
docenić i mieć nadzieję, że swojądobrągrą 
sprawi kolejnym rywalom wiele kłopotów. 
Będą nimi trzy drużyny, które walczyły w gru
pie „A”: Joker I Piła, Tonsil Września i Lux- 
Dom Trzcianka. O tym, że zespół Zrywu do
cenia klasę swoich przeciwników może 
świadczyć fakt, że gra jednego z nich, Tonsi- 
lu Wrześniazostałazarejestrowana na taśmie 
podczas niedzielnego meczu w Krotoszynie 
z Polonem.

Pierwszy z czterech finałów zostanie ro
zegrany w dniach 15-16 stycznie 2000r. Jego 
gospodarzem będzie Piła lub Września. De

cyzję w tej sprawie Wielkopolski Związek 
Piłki Siatkowej podejmie do końca grudnia 
br. WIS

2:3 (28:26, 22^25^5:19, 19:25, 
11:15)
1:3 (25:19,21:25,21:25,18:25) 
Zryw: Zagozda, Groblica, Jóźwiak, 
Andrzejak, Kmieciewski, A. Malczew
ski -  Szypnicki, Gawlak.

Wyniki rewanżowych meczów pół
finałowych
Polon Krotoszyn -  Tonsil Września 

0:3 i 0:3
Joker I Piła -  Astra Krotoszyn

3:0 i 3:0
Joker II Pila -  Zryw Przykona

2:3 i 1:3
Lux-Dom Trzcianka -  Kania Gostyń 

3:0 i 3:0
(Drużyny wytłuszczonym drukiem 
awansowały do finału)

N o w o ro c z n e  s z a c h y
Turkowskie Towarzystwo Szachowe 

„Tęcza” i Ośrodek Upowszechnia
nia Kultury w Przykonie zapraszają sym

patyków „królewskiej «» gry na I Nowo
roczny Otwarty Turniej Szachowy Przyko
na ’99.

Turniej rozegrany zostanie w niedzie
lę drugiego stycznia, na sali gimnastycz
nej Szkoły Podstawowej w Prykonie. Pro
wadzony będzie systemem szwajcarskim 
kontrolowanym na dystansie dziewięciu 
rund w tempie po piętnaście minut na za
wodnika. Pary kojarzone będą kompute
rowo. Honorowy patronat nad imprezą 
objął wójt gminy Przykona Józef Zając. 
Ufundowany przez niego puchar, będzie 
głównym trofeum zawodów. Patronat me
dialny nad turniejem objęło „Echo Tur
ku” i Radio „Konin”.

W turnieju uczestniczyć mogą wszy
scy miłośnicy szachów, bez względu na

przynależność klubową i prezentowany 
poziom gry. Jedynymi wymogami są' 
opłacenie jednozłotowego wpisowego 
oraz ewentualne przywiezienie z sobąjed- 
nego kompletu szachowego na dwóch gra
czy (szachownica z bierkami i zegar), po
nieważ organizator zapewnia sprzęt jedy
nie dla pierwszych trzydziestu złoszonych 
uczestników.

W turnieju nagrody otrzymają:
- sześciu najlepszych szachistów w 

klasyfikacji generalnej
- najlepszy junior i najlepsza juniorka 

do lat piętnastu
- najlepszy szachista z gminy Przyko

na
- najmłodszy zawodnik turnieju
Dodatkowo rozlosowane zostaną na

grody pocieszenia wśród wszystkich 
uczestników. Regulamin mówi, że w tur
nieju można być nagrodzonym tylko raz.

Kierownik ośrodka Upowszechniania 
Kultury w Przykonie Zbigniew Bartosik 
powiedział nam, że pula nagród, która 
prawdopodobnie yulegnie jeszcze zwięk
szeniu, wynosi obecnie ponad 1500 zł. W 
czasie trwania turnieju czynny będzie bu
fet, gdzie będą się mogli posilić zarówno 
uczestnicy jak i widzowie. Kierownik Bar
tosik oczekuje, że w turnieju wezmą udział 
nie tylko szachiści z wielkopolski, ale i z 
województw ościennych, dokąd również 
wysłano zaproszenia.

Turniej rozpocznie się o godzinie 
10.00. Zapisy prowadzone będą pomię
dzy 8.30, a 9.45. Wszelkich dodatkowych 
informacji o turnieju udzielająpod nume
rami telefonów:

- (0-63) 278-21-60, wiceprezes TTS 
„Tęcza” Dariusz Młynarczyk;

- (0-63) 278-61-19, kierownik OUK 
Przykona Zbigniew Bartosik. (art)

Turkowski akcent
Polska czw órka bobslejow a w 

s k ła d z ie :  N o r b e r t F o lt in ,  
K rzysztof Sieńko, D awid Kupczyk  

i Tom asz Gatka, zajęła doskonałe  
6. m iejsce podczas trzecich zaw o
dów  Pucharu Św iata, które odby
ły  się w austriackim  Igls. B iało- 
czerw ona załoga, w której w y stę
puje turkowianin Tomasz Gad
ka, popraw iła sw oje dotychczaso
w e o s ią g n ię c ie  -  sprzed  roku, 
rów nież w  Igls -  aż o p ięć pozycji. 
W yw alczona lokata podczas trze
cich  zaw odów  o Puchar Św iata to 
naprawdę coś w spaniałego w p o l
sk ic h  sp o rta ch  z im o w y c h . B o  
w szak boby przed laty zaczęły  u

nas raczkow ać i... do dnia dzisiel 
szego  tego raczkow ania nie skofc 
czy ły . T ym czasem  zupełn ie  
oczek iw an ie  młoda czwórka b<̂  
siejow a z załogantem  TomasZen 
Gatką stała się jed n ą  z najwtój 
szych  polsk ich  nadziei na sukcu 
sy w sportach zim ow ych . W p°W
w ie  styczn ia  w ezm ą udział W m

dMstrzostwach Europy, będące je ^ f  
cześn ie  kolejnym i zawodam i Pu
charu Św iata. Jednak najważń1̂
szą  im prezą w tym sezonie dla pij 
sk ich  rep rezen tan tów  będą ńlj] 
strzostw a Świata, które odbędaj, 
w lutym  na torze w n iem iec%
A ltenbergu. w t

T E N I S  S T O Ł O W Y

W ła d y s ła w ó w
n a jle p s zy

Wśród w ielu dyscyplin sporto
w ych, dużą popularnością  
cieszy się tenis stołowy. Zwłaszcza 

w okresiejesienno-zimowym, ta kon
kurencja króluje w szkolnych salach 
sportowych. W czwartek, 16 grudnia, 
w Szkole Podstawowej nr 5 w Turku 
odbyły się drużynowe Mistrzostwa 
Powiatu szkół podstawowych w te
nisie stołowym. Rywalizowali w  nich 
uczniowie klas VI i młodsi. Były one 
zarazem powiatową eliminacją w ra
mach Igrzysk M łodzieży Szkolnej. 
Do eliminacji rejonowych awanso
wała tylko drużyna z p ierw szego  
miejsca. Po kilku godzinach zmagań 
przy tenisowych stołach, w ścisłym  
finale, w  którym w alczyły cztery ze
społy, w yłoniono zw ycięzców . Naj

lepsi okazali się Łukasz AnKzfl 
Arkadiusz Drzewiecki ze Sz ĉ 
Podstawowej w e W ładysław ^  
Drugie miejsce zajęli Adrian Ś" 
czyński i Grzegorz Lakonii^’ 
Szkoły Podstawowej w Dobrej-  ̂
dzi tenisiści z tych szkól prezen*^ 
bardzo wyrównany poziom- ^
grze ważnym elementem jest Je
koncentracja. W tym dniu b y ^ ^ j  
atutem zawodników z Włady^1̂  
wa. Milą niespodziankę spraW1 1 
mon Wypych i Łukasz Dop1 
którzy dla swojej niedużej sz . 
Chylinie wywalczyli trzecie111 ^
Tuż za podium uplasowali
Dawid i Kacper Łączny
tujący Szkołę P od sta w o w i11 ^
Turku.

26 grudnia
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bei%jazd do Włoch lub Hiszpanii oraz pięć tysięcy złotych nagrody, obiecał Ryszard Bocian - właściciel firmy „Płyto- 
H k” , zawodnikowi Turkowskiego Klubu Karate, który jako pierwszy zdobędzie tytuł Mistrza Polski. Deklarację taką 
; ! >  na zakończenie I Mistrzostw Powiatu Tureckiego w Oyama Karate, które odbyły się w Przykonie.
turJV Mistrzostwach, wzięto udział kil- 
[ej gęsięciu  karateków, uczniów szkół 
ot Jtawowych z: Turku, Dobrej, Tulisz- 
ud̂ K Malanowa, Kawęczyna i Przyko- 
-innfCh jak również przybyłych gości, 
i <iców i kibiców powitał Zbigniew 
' osik - prezes Turkowskiego Klubu 

(e. Sensei Włodzimierz Rygiert - 
oV/e ia główny zawodów, wyjaśnił zasa- 
rŝ ehvalizacji. Młodzi karatecy starto- 
3 , W konkurencjach: kata (walka z wy- 
> ktc linowanym przeciwnikiem) i kobu- 
s''1 todobnie tylko z użyciem broni). W 

startujący podzieleni zostali na dwie 
,VłS y, dla mniej i bardziej zaawansowa- 
"r'' • Sędziami punktowymi byli: sen- 
if;‘ oman Zielonka, sempai Paweł Ko- 
2:1 ii sempai Krzysztof Kowalczyk.

C z e k a ją  n a  m is trz a

kowskiego Klubu Karate uhonorowano: 
Mirosława Broniszewskiego - starostę 
tureckiego, Józefa Zająca - wójt gminy 
Przykona, Ryszarda Bociana, Grażynę i 
Włodzimierza Bartczaków oraz redak
cję „Echo Turku”.

Dziękując za wyróżninienie wójt Za
jąc obiecał, że nadal w miarę możliwo
ści finansowych gminy, będzie wspierał 
działalność Turkowskiego Klubu Kara
te. Podstawą do tego jest to, że klub pro-

W najliczniej obsadzonej kategorii 
kata dla początkujących, najwyżej ocenio
no umiejętności Jakuba Kowalczyka. 
Kolejne miejsca zajęli: 2. Roksana Szy
mańska, 3. Kacper Pasturek, 4. Mateusz 
Lusztyk, 5. Mateusz Szymański. Naj
większe brawa zebra! najmłodszy, trenu
jący dopiero półtora miesiąca zawodnik 
Bartosz Kamiński - uczeń pierwszej kla
sy Szkoły Podstawowej nr 5 w Turku.

W kategorii kata dla zaawansowa
nych zwyciężył Dominik Wróbel, w któ-

z a w a g

rym sensei Rygiert upatruje przyszłego 
Mistrza Polski i być może zdobywcę 
nagrody Ryszarda Bociana. Zaledwie o 
jedną dziesiątą punktu mniej, uzyskał 
drugi w klasyfikacji Konrad Urbańczyk 
- również niezwykle obiecujący karate
ka. Trzeci był Dariusz Wróbel, czwarty 
Piotr Wasiak, a piąty Damian Powązka.

W konkurencji kobudo, klasyfikacja 
była następująca: 1. Dominik Wróbel, 2. 
Konrad Urbańczyk, 3. Arkadiusz Żeleś- 
kiewicz, 4. Damian Powązka, 5. Dawid

ajlepsi karatecy w kategorii kobudo: Dominik Wróbel, Konrad Urbaniak, Arkadiusz Żeleśkiewicz

Uczestnicy turnieju z sędziami i
Powązka. Zdobywcy trzech pierwszych 
miejsc w każdej kategorii i najmłodszy 
uczestnik turnieju, otrzymali nagrody 
ufundowane przez: Starostwo Powiato
we, Urząd Gminy Przykona i firmę „Pły- 
tomex” . Dyplomami upamiętniającymi 
20-lecie działalności sekcji karate w 
Turku otrzymali: Krzysztof Kowalczyk 
i Roman Zielonka. W podziękowaniu za 
wieloletnie.wspieranie działalności Tur-

sponsorami
wadzi w Przykonie sekcję, której zawod
nicy szczycą się szeregiem znaczących 
osiągnięć. Ryszard Bocian przypomniał, 
że pomaga klubowi już dwa lata i nie ma 
zamiaru na tym poprzestać. Czeka na 
zdobycie przez któregoś z zawodników 
tytułu Mistrza Polski, za co nagrodzi go 
wyjazdem na wycieczkę zagraniczną i 
pięcioma tysiącami złotych.

(art)

bo1
iszej
wi?
ukc!
pot?

w, J  twarte Mistrzostwa Karate Re- 
c „jgionu K ujawsko-Pom orskie- 
11 . jzegrano w ramach cyklu tur- 
1 ty „Pierwszy krok olim pijski”. 
ta t1 /ły się w Inowrocławiu i zgro
mi '^iły na starcie 267 zawodników  
lam entu jących  style kyokushin, 
cCjj!Jkan i goyu-ryu. Reprezentacja 

ow sk iego  K lubu Sportów  i 
Walk składała się z 11 m ło

dych karateków, trenowanych przez 
Dariusza Jasiakiewicza, Marka Mo- 
zio i Jakuba B aszkow skiego. B ył to 
ich pierwszy start w  turnieju rozgry
w a n y m  sy s te m e m  o lim p ijsk im  
WKF. Najlepiej zadebiutowała Na
talia Zagozda, która nie dała żad
nych  szan s ryw a lk om , w ygra ła  
w szystk ie sw oje walki i zdobyła ty
tuł mistrzowski. N ie mniej udanie

jc° 'hiijskie nadzieje Turkowskiego Klubu Sportów i Sztuk Walk wraz 
y!t> °ruktorami

W s z y s tk im  ludz iom  s p o r tu  
- sp o k o jn y c h  i p o g o d n y c h  

Ś w ią t  B o żeg o  N a rodze n ia  
o ra z  szczęś liw ego  i 

p o m y ś ln e g o  N o w e g o  R o k u ^  
życzy

r  re d a kc ja  s p o r to w a  l  \  
"€cha Turku"

za p rezen to w a ła  s ię  K atarzyna  
Mila, która wystartowała po prze
rwie spowodowanej chorobą. Wal
czyła jednak znakom icie i dotarła do 
finału. W decydującej rozgryw ce  
lepsza okazała się zaw odniczka z 
B ydgoszczy, która m oże się już po
s z c z y c ić  ty tu łem  w icem istrzy n i 
świata. W śród ch łopców  sporego  
pecha m ieli Adrian Pawlak i Ka
mil Bogacz, którym przyszło spo
tkać się w  ćwierćfinale. W bezpo
średniej konfrontacji kolegów  klu
bowych, tym razem lepszy okazał się 
Kamil. Trzecie miejsce zajął również 
Krystian Graczyk. Pozostali za
w odnicy zajęli następujące miejsca: 
Bartek Bartczak -  piąte, Dariusz 
Szymczak -  szóste, Paulina Szalek 
i Marcin Zawada -  ósm e, Adrian 
Kokot -  dziew iąte, Marcin Szym
czak -  dwunaste. K olejny w ażny  
sprawdzian przed turkowskimi ka
ratekami, to M łodzieżow e M istrzo
stwa Kyokushinkai. Wystartuje w  
nich reprezentacja dzieci, kadetów i 
juniorów . T ym czasem  turkow scy  
szkoleniow cy po turnieju w  Inowro
cławiu zostali zaproszeni na zgrupo
wanie pośw ięcone przygotowaniem  
zawodników do udziału w  zawodach 
przeprow adzanych w g przepisów  
olim pijsk ich . Karate, dyscyp lina  
bardzo popularna w św iecie, czeka  
na swój olim pijski debiut.

WIS
Zapraszamy do sekcji karate ky

okushin. Treningi w  Szkole Podsta
wowej nr 1,4 i 5. Informacja telefo
niczna: 21 —41 — 150.

W piątek, 17 grudnia na tradycyjnym Brudzewa, który zadebiutował w tym se- 
opłatku spotkali się piłkarze, trener i dzia- zonie w klasie A, spisał się bardzo dobrze, 
łącze Kasztelani Brudzew oraz włodarze zajmując po rundzie jesiennej 4. miejsce, 
gminy reprezentowani przez wójta Rocha W dziesięciu rozegranych meczach od-
Kicińskiego i przewodniczącą Rady Gmi- niósł pięć zwycięstw i pięć razy przegrał.

sztelański opłatek
ny Jadwigę Jaroszewską-Pilarz. W sym
patycznej atmosferze dokonano podsumo
wania tego roku, w którym znaczącym 
osiągnięciem dla klubu i gminy był awans 
drużyny piłkarskiej do klasy A. Sporto
wa brać Kasztelani podzieliła się następ
nie opłatkiem, życząc sobie jak najwięk
szych sukcesów sportowych. Zespół z

Zdobył 19 goli i tyle samo stracił. Naj
więcej bramek strzelił Piotr Trybus, któ
ry uczynił to siedem razy. Po pierwszej 
rundzie sezonu 1999/2000, Kasztelania 
Brudzew, prowadzona przez Mariana Do- 
narta lokuje się w tabeli najwyżej z dro
żyn powiatu turkowskiego, grających w 
tej klasie rozgrywek. WIS

Tenis stołowy dla wszystkich
Zgłoszenia do udziału w  I Grand Prix 

Powiatu Tureckiego w tenisie stołowym, 
gwarantujące w  nim udział przyjm ują do 
końca grudnia 1999 roku osobiście lub li
stownie:

- M arek Olek, Urząd Gminy Kawęczyn, 
62-704 Kawęczyn, tel. 288-50-14

- Z bigniew  B artosik , O środek U po
wszechniania Kultury w  Przykonie, ul. Szkol
n a ? , 62-731 przykona, tel. 278-61-19

- Stanisław Stasiak, Urząd Gminy i M ia
sta Dobra, plac Wojska Polskiego 10,62-730 
Dobra, tel.279-90-11

- M arek Pietrzak, Urząd Gminy W łady
sławów, Rynek, 62-710 Władysławów, teł.

- Maria Kujawa, Urząd Gminy Brudzew, 
ul. Turkowska 29,62-720 Brudzew, tel. 279- 
70-47

- Andrzej Sochacki, Urząd Miejski w 
Turku, ul. Kaliska 59, 62-700 Turek, tel. 
278-41-40

- Roman Antosik, Starostwo Powiatowe 
w  Turku, ul. Kaliska 59, 62-700 Turek, tel. 
278-41-40 w. 259

Oni też udzielają wszelkich informacji 
dotyczących regulaminu rozgrywek. Cykl 
turniejów rozegrany zostanie w  pierwszym 
kwartale 2000 roku w  pięciu kategoriach 
wiekowych - od pierwszoklasistów szkół 
podstawowych po old boy’ów.

279-51-64 (a rt)

I----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 1

K A R T A  Z G Ł O S Z E N I A
do udziału w I Turnieju Grand Prix tenisa stołowego 

o Puchar Starosty Powiatowego

imię.............................
nazwisko....................
wiek............................
miejsce zamieszkania, 
podpis.........................
wytnij, wypełnij i przekaż lub prześlij do upoważnionych osób w poszczególnych mia
stach i gminach lub na adres redakcji „Echo Turku”, ul. 3 Maja 9,62-700 Turek.

Rudnia 1999 r. 19
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Choinki wielkości:
•- 1 5 0  cm O od 1 0 5 , 0 0  zł 
«r 1 8 0  cm o  od 1 4 0 , 0 0  zł 
( • " 2 1 0  cm o  od 1 7 0 , 0 0  zł 
( • " 2 4 0  cm O od 3 9 0 , 0 0  zŁ
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Zakład Wylęgu Drobiu
Turek, ul. Folwarczna 14, tel. 278 45 26 (10®

i i * .  i n f o r m u j e ,  ż e  |
p r z y j m u j e  z a m ó w i e n i a  n a  r o k  2 0 0 0  n a  p i s k l ę t a : ^
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i  i n d y c z e 1727/DH

B .  A . C 4 C  S k l e p  o d z i e ż o w y
i \  O  &  u l .  O g r o d o w a  5

i p a w i l o n  h a n d l o w y

l obok "Biedronki" I p i ę t r o
n o w A  m o D A

Z a p r a s z a m y  d o  n o w o  o t w a r t e g o  

s k l e p u  z  o d z i e ż ą  d a m s k ą  ii m ł o d z i e ż o w ą

■ o m a  O i i i i i  i  m m m a

b a r d z o  a t r a k c y j n e  c e n y
1728/DK

INFOWUJEMY POSmClY
6 tomowej encyklopedii m,
ŻE SĄ DO ODBIORU SUPLEMENTY 
DO TEGO WYDANIA (7 TOM)
2YC2ĄC WS2YSTKIEG0 NAJLEPS2EG0 
i om ŚWIĄT I L

NAJWIĘKSZY WYBÓR PŁYTEK CERAMICZNYCH W pÓlŚ W
TU R E K  ul. Konińska 24, tel. (063) 278 44 9f~

tel./fax (063^27844 3 b

NOWEGO TYSIĄCLECI* 
2YC2YMY MIŁYCH 2AKIIP0W

BESTSELLER S.C.

p ł y t o m e x  > :
A Z U R A  1 2 % s  K L E J  1 3 % »  ^  5GLAZURA 12 % * KLEJ 13%%

TERAKOTA 16%* GRES 23%%

STYROPIAN FS12 69%* STYROPIAN FS 15 7 9 ¥
Księgarnia
ul 3 Maja 2J  19

O  t a k i c h  c e n a c h  i n n e  s k l e p y  m o g ą  m a r z y c  
W y k o r z y s t a j  u l g ę  b u d o w l a n ą  !  ,a

KOM INEK SC
Sprzedaż i montaż kominków mieszkaniowych 
z wkładem żeliwnym firmy CHEMINEES PHT1.TPPE
✓  CEAjy KOMINKÓW 

JUŻ OD 5300 zt brutto
✓  CENI/ WKŁADÓW ŻELIWNYCH 

OD 1600 zł brutto
Moc znamionowa 12 KW

Kalisz, ul. Warszawska 16 
tel./fax (062) 7664041

Czynne: od pn do pt 
od 9.00 do 17.00 

w soboty
___ od 9.00 do 1-1,00

' f *
r s nCAFE BA R "M

Z a p ra sza  na P IZ Z Ę  z  p ieca  - 29 rod zajów  

p rzy jm u jem y  za m ó w ien ia  te le fon iczn ie  

z  d ow ozem  do k lien ta  G R A T IS  

ju ż  od god zin y  1 0 00 

SERDECZNIE ZAPRASZAM Y  
( 0 6 3 )  2 7 8 - 2 1 - 4 Z

Radosnych i spokojnych 
Świąt Bożego Narodzenia 

oraz pomyślności 
w Nowym Roku 2000 

wszystkim klientom
zyczy

Kierownictwo 
CAFE BAR ‘■MAXWF.I L” l a s

O d d z i a ł  B a n k u  S p ó ł d z i e l c z e g o

w  T u r k u  u l .  P i ł s u d s k i e g o  2
informuje,

iż z dniem 1.12.99r. uruchomił kredyt gotówkowy “GWIAZDKA 2000”,który będzie udzielany ji
do dnia 1.03.2000r. na sfinansowanie prezentów świątecznych, wypoczynku zimowego i Sylwestra j
Maksymalna kwota kredytu do 5.000 zł uzależniona od dochodów stałych i zdolności kredytowej 
kredytobiorcy, okres spłaty do 10 m-cy, oprocentowanie stałe -17,5 % w stosunku rocznym, prowizja fj

łiUdzielamy również kredytów “Okolicznościowych” w kwocie do 3.000 zł z maksymalnym terminem 
spłaty do 9 m-cy, przy których odsetki pobieramy z góry w wysokości od 6,5 % do 11 % od kwoty L 
kredytu, w zależności od okresu kredytowania. Prowizja od udzielonego kredytu wynosi 3 %
Oferujemy kredyty preferencyjne dla rolnictwa jak też kredyty gotówkowe obrotowe i inwestycyj11̂  
dla wszystkich grup ludności z oprocentowaniem od 20 % w  stosunku rocznym ze zmienną stopą,^ 
procentową M Ą

Prowadzimy pełną obsługę oszczędnościowo-rozliczeniową w walucie krajowej. \  $

Szczegółowych informacji udzielają pracownicy:
- o/BS w  Turku, ul. Piłsudskiego 2, tel. 278 52 96 i 278 55 11
- Filia o/BS w  Przykonie, ul. Szkolna 7, tel. 278 61 70
- Filia o/BS w e W ładysławowie, ul. Rynek, tel. 279 50 01

199i4/Ć

F I R M A

© P A W O
PRODUCENT ODZIEŻY MĘSKIEJ

S A L O N  F IR M O W Y
"P A W O "Zaprasza

n a  z im o w ą  p r o m o c j ę  p ł a s z c z y !
D o  k a ż d e g o  z a k u p io n e g o  p ł a s z c z a  -  

e le g a n c k i  s z a l  w  p r e z e n c ie .  

P o n a d t o  w y ją t k o w a  o k a z ja  d o  n a b y c ia  

m o d n y c h  g a r n i t u r ó w ,  m a r y n a r e k ,  s p o d n i  

(  r ó w n i e ż  w  n ie t y p o w y c h  r o z m i a r a c h  )
Z a p r a s z a m y  n a  u l .  K o l s k ą  2 8  ( I  p i ę t r o ) ,  t e l .  2 8 9 - 1  7 - 5 2

Wszystkim klientom 
Salonu Firmowego

“P A W O ”
z okazji zbliżających się 

Świąt Bożego Narodzeni* 
oraz

Nowego Roku 2000 
składamy 
najserdeczniejsi' 

życzenia

20 26 grudnia 199



ECHO TURKI

☆

\t Bożego Narodzenia/
m ☆

&  ☆  

Hm Członkom i ich Rodzimi

☆
5#  Tureckiej Izby Gospodarczej

WYPOSAŻENIE 
SKLEPÓW

ul. 3 Maja 106  
tel/fax 272-37-68

i r ri>

SKlfPCZVNNY10.00-18.00 
Soboty-po uzgodnieniu

t
•4 Dariusz P ękacz  

U. F. C hop ina 9 9  
6 2 -7 0 0  Turek

C E N T R A L N E  Z A M K I

fiUT08L0KADYi y j r
D o m o f o n y

ImOALAMY/AA
^0M0F0NY/A<r

01 81 02 50

‘U  KUCHENNE
&dług indywidualnego 
ektu * Sprzęt AGD * 
itaż * Szafy-sypialnie* 
!ble młodzieżowe #
B ERT OCH AL

a
i i ‘

Oo Turek, ul. Czysta l O
•63) 289-11-31
0GO3 389 309 ,51WG

R G A N I Z U J E M  Y  

S Y L W E S T R O W Y  

D L A  G R U P Y  

* 0 - 4 0  O S Ó B  
STA U R A C JA
'B STW A LłA  "

2*9-/4
GI PIELĘGNIARSKIE
b ie g i p ie lę g n a c y jn e  
i 'a u /o u /a n ie  o p ie k i  
' ie tę g n ia r s k ie j  
N ie ta n ie  ś w ia d c z e ń  
' h a b i l i t a c y jn y c h
Sarzyna Siepka

I 143-31 lub 289-56-09 do 21~JA
99 9
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MASZ PROBLEM  ?
P O T R Z E B U JE S Z  ZAKUPIĆ: 

O D Z IE Ż  Z IM O W Ą  -  W Ę G IEL  
M ATERIAŁY D O  R E M O N T U  M IE SZ K A N IA  

L U B  M A SZ  IN N E  P R O B L E M Y  F IN A N SO W E

T W Ó J  K Ł O P O T  R 0 Z W I A Z E

* 1  ; 1  su  » v «

G  O T O  W K O  W Y
BEZ PORĘCZYCIELI

889*16*96ZADZWOŃ DO NAS ^ I
- W szelkie porady bezpłatne ‘ / / f m  

- Pełna dyskrecja
- Minimum formalności

TRANS-KREDYT
TUREK, u l. BROW ARNA 2 4  

(skrzyżowanie ul. Piłsudskiego z ul. Kolską,nad jubilerem)
W CIĄGU 10 LAT PROWADZENIA DZIAŁALNOŚCI W NASZYCH PLACÓWKACH W 
KONINIE, SŁUPCY, WRZEŚNI, GNIEŹNIE, INOWROCŁAWIU, TORUNIU, TURKU, 
KOLE I KALISZU Z NASZYCH USŁUG KORZYSTAŁY J u ż  TYSIĄCE KLIENTÓW1752jjg

R E W E I
K R E D Y T

REWELACYJNY KREDYT ŚWIĄTECZNY
■ m in im alne d o ch o d y  6 0 0  zł netto

■ m ax. kredyty 1 0 0 0  zł (bez poręczycieli) okres sp łat 12 m ie s ię c y  

• m a łżeń stw a  o b o je  pracujący 2 0 0 0  zł b e z  poręczycie li

T O W A R Z Y S T W O  I N W E S T Y C Y J N E  A . R . T .
A g en cja : T urek  ul. O b w o d n ic a  P ó łn o c n a  3 a , tel. 2 8 9 -1 4 - 6 6 ,7,,„rJ

MAliUeffl PALI0.WEEKEND

BRAVO

PUNTOi BRAVĄ-

rSIENA MAREAi

KAMPANIA ZŁOMOWANIA
SEICENTO OD 2 1 .4 0 0  

2 . 0 0 0  zł ta n ie j
p r z y  z ł o m o w a n i u

1.500 zł taniej 
przy złomowaniu

możliwość przerobienia 
na ciężarowy

OO 3 2 .9 0 0

2 .500  zł taniej 
•zv złomowaniu

OD 3 0 .9 0 0
AC, CC, MW gratis

OD 2 9 .8 0 0
AC, 0C, NW gratis 

2.000 zł taniej 
przy złomowaniu

OD 3 9 .1 0 0
bogate wyposażenie 
AC, 0C.NW  grata

OD 3 9 .6 0 0
1500  zł taniej dla 
posiadaczy FIATA 
bogate wyposażenie 
AC, QC, ŃW gratis

SEDANOD 50.700
WEEKENDOD 53.100

możhmść przerobi arua na oężarwrj

NOWE ATRAKCYJNE OPROCENTOWANIE W
FIAT BANK POLSKA (przy zakupie SEICENTO oprocentowanie już od 4,9%) 

□ la  n o w y c h  k ie r o w c ó w  w s z y s tk ie  m o d e le  t a ń s z e  o  4 %  
(p r a w o  jazd y  o d  0 1 . 1 1 . 1 9 9 8  r. ]

TUREK, ul. Komunalna 4, tel. 289-19-24_________________  " B84/DK

S P E C JA L IS T A .M oc n a jlep szych
C H O R Ó B  S K Ó R Y ż y c z e ń  świątecznycłwJSSF'''

P i o t r  C z y ż w ielu p rezen tów
pod choinką •jSfek  ̂

z a b a w y  sy lw estrow ej

Asystent Kliniki Dermatologicznej 
W A M w Łodzi 

Przyjmuje zaw sze  
w piątki w godz. 16.00-18.00  

Turek, ul. Kaliska 35
Z A P IS Y  N A  T E L E F O N  

0 6 0 1  2 0 6 0 4 0codzienni* w godz. 13.00 - 14.00M1V>
ż y c z y

Grzegorz Szubert
ShmlB sklacl ‘ Serwis Ogumienia 

Turek, ul. Łąkowa
A utoryzow any 

G a b in e t K osm etyczny
" E R I S # /

1734/DK
*0 Z a b ie g i k o s m e ty c z n e  

fi rm  o w e -  r e g e n e r u j ą c e  
«D P r z e k u c ie  n o s a , p ę p k a  
«0 E k sfo lia c ja  
•O GUAM b e x te r

(b a n d a ż e  lo d o w e )

Lek. Andrzej Chmielewski
specjalista ginekolog-połoźnik

"PULSMED"
Turek ul. Kaliska 35, tel. 0601 75 70 50
w to r e k s ^  _ _ _ _ ,  _ _ _p ią t e k  S . 3 0  - 1 Q.OO

Joanna Sp isz
Turek, Al. Piłsudskiego 16Tel. W 278-49-22  isi*jg

lCrioterapia nadżerek  
P ełn y  zakres usług  

Możliwość znieczulenia ogólnego

Zdrowia, radości i spokoju 
na nadchodzące 

Święta Bożego Narodzenia 
oraz pomyślności w Nowym Roku 

życzy

PEUGEOT
P E U G E O T  K O N I N  S C

KONIN u l.  T o ro w a  4 , te l .  2 4 5  7 9  79
___________ F2217Syl

T W Ó J  P A R T N E R  
W  I N T E R E S A C H

* cena nie zawiera podatku VAT

cena od 34 ,180 z ł

D o  k o ń c a  ro k u  p re z e n t ś w ią te c z n y  
-  o d  f irm y  R A D IO  +  G Ł O Ś N IK I

*
PEUGEOT

P E U G E O T  K O N I N  S C
K O N IN  u l.  T o ro w a  4 , te l .  2 4 5  79  79

________________________  2215/Syl
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z d r o w y c h ,  s p o k o j n y c h  i  r a d o s n y c h
Ś W I Ą T  B O Ż E G O  N A R O D Z E N I A

O R A Z
S Z C Z Ę Ś L I W E G O  N A D C H O D Z Ą C E G O  

N O W E G O  R O K U  2 0 0 0

W s z y s t k i m  k l i e n t o m
ż y c z y

P R E Z E S  O R A Z  P R A C O W N I C Y
P S S  “ S P O Ł E M '

‘ W S Z C y s C E D K J lM  ‘J < J C I E E U W Ź J O lM  

f ę t ó r o y  o B c C a r o y C i  n a s z  ą  j i r r n ę  
s z a  o  i m  a , a  u j a  n  i e  r n  

m a r n y  p r o y j c m n o ś ć  o ( o ś y ć  
ż y c z e n i a

a ^ D o s o ^ y c ^ -c ś ‘iasim\‘T  
‘B o y i y o  y y t i y ę y j j z ,  ‘ł c y j M i  

o r a z  s z c z ę ś c i a  i  s u / ę c e s ó z v  
z a  n a c C c f i o d z ą c y n i

a y r W y M  crysisĄ C LcrB ci(iL
P O W S Z E C H N Y  Z A K Ł A D  U B E Z P I E C Z E Ń  

N A  Ż Y C I E  S . A .  

P r z e d s t a w i c i e l s t w o  

w  T u r k u

REKLfiM fi W
Echu

ZAWSZE SKUTECZNA
T u r e k

3-go Maja 9 
TEL. 278 53 41

•  P R O D U K C J A  
I  H A N D E L

U S Ł U G I  , 
[S Ł U Ż B A  Z D R O W I A

1 9 9 6 /D K

f\ „LINDA”
8

OKNA I DRZWI, ROLETY, FASADY 
Z PCV I ALUMINIUM, WITRAŻE

U  N A S  „ V E K A  ” Z E  S K R Z Y D Ł E M  L I C O W A N Y M  
I  N I E L I C O W A N Y M  W  P Ł A S Z C Z Y Ź N I E  O K N A

N A J W Y Ż S Z A  J A K O Ś Ć
A T R A K C Y J N E  C E N Y

WEKA -  WINKHAUS -REYNOLDS -SPECTRAL
Spokojnych, zdrowych i radosnych 

św iąt IBożego Ylarodzenia 
oraz

wszelkiej pomyślności 
w Ylowym 2 0 0 0  Tłoku

zyczą dyrekcja j pracownicy 
PPH “Linda”

Zakład Produkcyjny: Konin Turek Koło
Chrapczew, 62-730 Dobra, ul. 3 Maja 62A ul. Gorzelniana l uL Wojciechowskiego 40 
lel7fax (0-63) 214-13-00; 278-30-55 tel7fax (O-63) 244-50-19 tel7fax (0-63) 214-13-71 teL/far (043)272-61-06

614/Ceg

Najtańsze w Turku
RADIO m i  TUK

TUR11K
Ł a tw o  z a p a m ię ta s z  

k r ę c is z  ty lk o  c z te r y  c y fr y

9 6 - 6 1
C zyn n e  całą dobę 

D o j a z d ,  d o  k l i e n t a  n a  
t e r e n i e  T u r k u  c / r a t ió !

i i  * J  ; b n
T U R C H E M IK

Z O S T A Ł A  " P R Z E N I E S I O N A  

Z  U L .  K O L S K A  S Z O S A  2 8  

N A  U L .  M I L E W S K I E G O  I O  ( G S )
T E L  S  2 7 8 -5 5 -3 9  W E  W. 3 8 , 2 7 8 -5 5 -7 1  P O  15.00 

TEL./FAX. 2 1 -4 1 -2 2 0
S p r z e d a ż  d e t a l i c z n a  i  h u r t o w a  

p r o w a d z o n a  j e s t  w  b u d y n k u  
p o  s k l e p i e  z e  s p r z ę t e m  A Q D

O f e r u je m y  s z e r o k i w y b ó r :
^ ^ b o m b e k  ^  ^

ła ń c u c h ó w  ^
■“*“ c h o in e k☆

s tr o ik ó v ^ św ią tec z n ^ ch  
o ś w ie t le ń  c h o in k o w y c h

Zapraszamy Szanownych Klientów a: 
do nowo otwartego 
Sklepu Elektrotechnicznego 
w Turku przy ul. Legionów Polskich. 1 2

oferujemy |
po atrakcyjnych cenach

s z e r o k i  w y b ó r  
o p r a w  o s w i e t l e n i o w y c h M M P | B  

o r a z  o s p r z ę t u  e le k t ro in s t a la c y jn e
* PROMOC/A ŚWIĄTECZN.
ź r L Ś W IETLÓ W K I e n e r g o o s z c z ę d n a

w f  ż y r a n d o l e  r a b a t  1 0 % ,  1
^  C Wszystkim Klientom życzymy 
^ “I M Wesołych i Pogodwyck Świqt oi»a2

V y  >> s z częśliwego Nowego "Rokw -częśliwego /sJowego "Roku

I N F O R M A T O R  E C H A
Punkty pomocy medycznej .

Gabinet zabiegowy:- „M edyk”, ul. Armii Krajowej 3, czynny: pv 
od 800do 1830, sb-nd od 800 do 900 i od 1700 do 1800, teł. 278 44 73 ^
-  „Medicus” , ul. Łąkowa 4, czynny: pn-pt od 800 do 1900, sb-nd01 
do 1100 i od 1700 do 1900, tel. 278 44 40 lub 278 45 50 wew. 346 
Poradnia ogólna i dziecięca: -„M edyk”,ul. Armii Krajowej 3 
na: pn-pt od 800 do 1800, tel. 278 44 73
-  „M edicus” , ul. Łąkowa 4, czynna: pn-pt od 800 do 1800, tel. 2 
40 (ogólna), tel. 278 42 74 (dziecięca)
Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna: ul. Kościuszki, tel. 278 *,n 
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Da  
tel. 279 93 03 ' p ogotovvia
Ciepłownicze: ul. Wyszyńskiego 10, tel. 278 41 78 
Energetyczne: ul. Górnicza, 14 tel. 278 42 20 
Gazowe: ul. Polna, 4 tel. 992 
Policyjne: ul. Legionów Polskich, tel. 997 
Straż Pożarna: tel. 998 
Pogotowie Ratunkowe: tel. 999

Wielkopolska Kasa Chorych, oddział w Turku
ul. Łąkowa 4a, tel. 289 16 84, tel. 289 16 85

Muzeum
czynne od 8.00 do 15.30 ,w pon. i śr. od 8.00 do 19.00, w soboty i niedz” 
10.00 do 14.00

Kościoły
P arafia  R zy m sk o k a to lick a  Najświętszego Serca Pana

Msze święte: godz. 7.00, 8.30, 10.00, 11.30, 13.00, 19.00
P arafia  R zy m sk o k a to lick a  Świętej Barbary 

Msze święte: godz. 8.00, 10.00, 11.30, 13.00, 16.00, 19.00 
Parafia p.w. M atki Bożej Fatimskiej
Msze święte: godz. 8.00, 10.00, 12.00

J w£
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ECHO TURKI

BARAN 21 .03 -2 0 .0 4
Podejmowanie trudnych decyzji 
będzie teraz ryzykowne. Odłóż je 
na później i zacznij żyć świętami. 
Musisz dokładnie wszystko obli- 

ć, żeby nie zaskoczył Cię brak gotówki pod 
liec roku. Czeka Cię spotkanie z kimś daw
nie widzianym.

BYK 21 .04 -20 .05
Masz szanse na to, by te święta na 
długo zostały w Twej pamięci. Je
żeli przestaniesz się dąsać i wycią
gniesz rękę do najbliższych, spę- 

iz najwspanialej ten czas. Brak czasu do na- 
słu zastąp intuicją. Ona na pewno Cię nie 

‘fiedzie.

BLIŹNIĘTA 21.05-21.06
Nie ma sensu wystawiania wszyst
kich na próby. Zostaw za sobąprze- 
szłość, zapomnij o niepowodze
niach. Istnieje duża szansa, że 

fystko zacznie układać się pomyślnie. Mo- 
Kteż zaufać nowej miłości. Pomyśl o świą- 
ptych prezentach!

RAK 22 .06 -22 .07
Niespodziewane zmiany wytrącą 
Cię z równowagi, ale nie ma powo
dów do niepokoju. Twój refleks po
zwoli Ci zapanować nad wszystkim, 

prawach sercowych nie daj się nabrać na 
s sztuczki. Nie obawiaj się świąt -  będąra-

LEW 23 .07 -23 .08
Jeśli ktoś teraz nadepnie Ci na od
cisk, wystarczy, że przestaniesz da
rzyć go swoim zaufaniem. Nie myśl 
o odwecie. Szkoda Twojej energii. 

Qij się świątecznymi zakupami, żeby 
ŝtko było dopięte na ostatni guzik. Czas 

|toi w miejscu.

PANNA 24 .08 -2 3 .0 9
Masz dużo zajęć, pamiętaj, by 
uwzględnić też przedświąteczną 
bieganinę. Zaplanuj zakupy i przy
gotowania tak, by zostało Ci trochę 

(i na zrelaksowanie się przed uroczystąwie- 
.. Nie bierz wszystkiego na swoje barki -  

f>gąCi domownicy.

n  WAGA 24 .09 -23 .10
Dajesz się ponosić emocjom, a 
wiesz przecież, że przynosi Ci to 
same szkody. Wycisz się, nie użalaj 
się tak nad sobą. Masz w sobie dużo 

y; flty przezwyciężyć niepowodzenia. W okre- 
kiąt skup się raczej na uczuciach, w któ- 

 ̂pj^asz spore zaległości.

r
SKORPION 24.10-22.11
Najbliższe dni będądla Ciebie bar
dzo mile. Otrzymasz wiele dowo
dów s y m p a t i i  i  prezentów, które 
sprawią, że będziesz tryskać do- 

ihumorem. Doceń to i nie zapomnij o re- 
. Nie pozwól, by ktoś popsuł Ci dobry 
fczny nastrój.

STRZELEC 23.11-21.12
ffU, Ostrożnie z wydatkami. Masz do 
W* obdarowania wiele osób i nie unik- 
7  niesz wydatków związanych ze 

świętami. Jeśli możesz, odłóż po
lej sze decyzje na jakiś czas. Teraz skup 
r swoich bliskich -  potrzebują Cię. Od- 

[U R pełną satysfakcję z dobrze spełnionego 
pzku.

KOZIOROŻEC22.12-20.01
Męczy Cię chandra, ale jeśli się po
starasz, to zły humor szybko mi
nie. Nawet świąteczna krzątanina 

jgjnie Twoje myśli od problemów. Szczera 
1 \ ' a  z bliską Ci osobą na pewno dobrze

t>ie wpłynie. Pamiętaj też, ze otacza Cię 
[Przyjaciół.

, WODNIK 21.01-19 .02
•J Zaczyna się dobra passa. Czekają 

Cię pochwały, może nawet jakaś 
premia świąteczna. Odczujesz życz
liwość otoczenia. Wygospodaruj 

[Czasu, aby spokojnie dokonać zakupów 
jZnych prezentów. Postaraj się, by w;0).
panowała pełna harmonia.

RYBY 20.02 -  20.03
Święta zapowiadają się bardzo 
sympatycznie. Masz to szczęście, 
że ktoś wyręczy Cię z obowiązków 

ąciak domowych. Pamiętaj, aby się zre- 
41 âć. Na razie nie rób zbyt wielkich pla-

rZyna 

r pa*

'e powinno Cię to zbyt martwić, po- 
*do nich już wkrótce.

jW*1

Rudnia 1999 r.

STUŁBIA PRZEDMIOTNIEZGODY ►
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DOKUMENTY SŁYNNYAGENT Y ŚWIECENIABISKUPE
“ ł PEWNANIEWIADOMA~~ł

2

ZATOKAMORZACZERWONEGO Krzyżówka nr 52
Litery z pól oznaczonych cyframi od i 

do 25 utworzą hasło. Wśród Czytelników, 
którzy nadeślą na adres redakcji: ul. 3 
Maja 9, 62-700 Turek, do 6 stycznia po
prawne rozwiązania, rozlosowane zosta
ną nagrody niespodzianki.

Nagrodę za rozw iązanie krzyżów ki 
nr 50 otrzym uje J a cek  D ob ro szew sk i 
z Brudzewa.

WYSTĘPUJE W CYRKU OKRĄGŁESKRZYŻOWANI! POSTERUNEKGRANICZNY
V l>
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Y <
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Y

17

DŹWIĘK ► NAGŁOWIEMOTOCYKLISTY►

m  , y .  * *  ^ ŻOŁNIERZŻANDARMERII URAZA.NIECHĘĆ

k

l* Y

18

W MUZYCE ZWINNIE, SZYBKO

CUKIEREKZRULONIKA PORADWA
ROGACZ,KREZUS
AUTORPOWIEŚCI

► Y

l*
21

Y Y

6

PIESMYŚLIWSKI ► TYTUŁ WŁADCY TURCJI “ ł ZONAWARSA ~ ł SYMBOLPROTAKTYNUPREZYDENTFILARETÓW
JEDNOSTKA MONETARNA W BIRMIE DOPIECZĘTOWANIA
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14
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►
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ZAŁOŻYCIELKRAKOWA ► CHOROBABYDŁA ►
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CYRKLODOWCOWY

Y
RODZAJUCZESANIA►DOPŁYWDUNAJU

GR. BOGINI NIESZCZĘŚCIA

KRZEWIGLASTY ►
~ ^ r ~ MISTRZ

MIESZKANIEPSZCZÓŁ
OOMiANAANTYLOPY ►

Y
KOLEŻANKAOU ►

KUZYNKAKAKTUSA
JEJ NIE WYPADA

► POJAZDJEDNOŚLADOWY►
Y

16
POTRAWAMIĘSNA ►

4
RODZAJRACHUNKU►

11

U
15
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KRATERWULKANU ► NIEJEDNA W BANKU ►

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25

• /

KRZYŻÓWKA NR 52 ,1. Upust ceny to...
3. Rzeka płynąca w Afryce, 

a dokładnie w Egipcie.
4. Do paznokci
6. Największe państwo w 

Ameryce Południowej . (
7. Np. górski 
11. Część sztuki 
13. Zawsze w parze z widelcem

☆

☆

HAS 10:

___ ł ___ l 3___ i

POZIOMO:
2. Choroba nosa to...
5. Znak zodiaku po Byku 

2 8. Jej stolicąjest Moskwa
9. Telewizyjna na dachu 

każdego domu.
10. Jak nazywa się naj

większy kontynent ?
12. Gotujesz w nim wodę

Piękno, czar to inaczej

☆

Z  okazji Świąt Hożego flaroazenia 
» oraz Nowego Roku 2000 

wszystkim Dzieciakom składamy 
najserdeczniejsze życzenia

N a g r o d z e n i
ALEKSANDRA KOTOWSKA

n o m
m i m  ciupryńska

2E SKARBEK
Nogrodq będzie talon wartości 

30 złotych do zrealizowania uu skle
pach "Natalia" i "Oleńka", który moż- 
na_odebrać_tu_ redakcji "€cho Turku".

R ozw iązan ia  krzyżówek^ w łasne" ~ 
p ropozyc je  (krzyżów ki, k tóre  sam i 
u łożycie, rysunki, k tóre  sam i 
narysu jec ie ,zabaw ne  zd jęc ia , itp.) 
p rzesy ła jc ie  pod ad res  redakcji: 
62 -700  Turek, ul. 3 -M a ja  9

Nagrody czekają!

E c h o s i a  o p r a c o w a ł a  
J o a n n a  G a w r o ń s k a
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fu £01* im ttją
Urodzenie

Joanna Kamila Dudka,
Bartosz Wojciech Andrzejewski, 
Marcel Marczewski,
Weronika Zomer,
Piotr Wieczorek,
Jacek Andrzej Araszkiewicz, 
Mateusz Jan Mikołajczyk, 
Dawid Norbert Pacześny,
Dawid Opszalski,
Klaudia Maria Szymczak

Zgony

V.

Turek: Eugenia Kempf,
Paweł Stasiak,
Zofia Bartczak,
Kazimierz Witczak 
Brudzew: Eleonora Krygier, 
Kazimierz Marciniak 
Uniejów: Władysław Jedyński, 
Zofia Zbytniewska,
Antoni Krysztofiak,
Bolesław Woźniak

godnych  Św ią t P r ja ^ łjw c  Św iąteczne Ż yczenia
g ra z  wszelkiej 
;m 2000 Roku

ię z Wami 
:ystym, dobroi

jOluci 
z Wydziału

^  'azz kolegami 
Marketingu Banku 

Przemysło

■ością.

Podnieś rączkę Boże Dzj
Błogosław Ojczyznę mił; 
S p o ko jn yc h  Ś w ią t 
N a ro d zen ia  o ra z  radoyM  
spełnienia wszystkich marzeń 
2000 Roku składają:

Burmlsfctz G;
Tuliszkó 

Z:

Dyrekcja, p
wycho _  

SOSW w Stemplewie

W esołych Ś w ią t i ^  
'owego Roku  życ: 

arząd Spółki

wego

i Miasta 
szewski 

sta w 
kowie

dosnych Świąt Bożego 
dzonych w atmosferze 

•nnego ciepła oraz wielu 
'owym Roku 2 ^ f )  70ągy  
Prezes Zar*

„Ada ^  
ZdzisłaJf Czapla

niu Świąt Bożego Narodzenia 
nadchodzącego Nowego Roku 
wszystkim naszym członkom 

ich rodzinom oraz sympatykom 
naszego Stowarzyszenia okładamy 
najlepsze życi.ifl4kdobra®feA)wia,
dobrego s 
gronie rodzi 
i zgody v 
Zarząd

w KI

W esołych T y p o k o jn y c h  Ś w ią t 
B ożego N arodzenia  oraz w iele  
szczęścia i pom yślności w Nowym  
2000 R okuj

tarządu Huty 
,Konin” S.A. 

Isław Bartczak

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia  
oraz szczęśliwego Nowego Roku 2000 
życzy

Wie

Mocy Boś 
N arodzeń  
Nowym Ri

Serdeczne  życzen ia  zdrow ych i 
sp o ko jn ych  św ią t Bożego 
Narodzenia oraz sukcesów w pracy 1 
i pomyślności w życiu osobistym w ki 
Nowym Roku 2000  składa

Poseł Ziemi Konińskiej1 
Tomasz Szyszko •

ygminy Kawęczyn 
Jan Nowak

Wesołych Świąt Boż 
życzy
Ryszard Rychlik, firma PROFI” I

radosny, 
Izupach wiosny 

tą życzenia  
powodzenia  

N iech Ci słońce zawsze świecy 
N iechaj czas radośnie leci{ 
Kochanej M amie 
najserdeczniejsze życzem ^jddada  

córka Yioeltta z n 
Mirkiem i synkiem Dawidh

hwili, zawsze i 
•clifCi żypie dobrym bęć 

’i ClWobry los obdaą 
Wszystkim o czym tylko \
Z okazji urodzin najlepsze! 
W ioJef®e Bąkowskiej

składają 
i Magda, Ania i Joasia

syn

da m inuta Tw

„ W  dniu ij 
wspania 
ŻyczynĄ
Zdrowiaf%$S$ścia,^4Sffiyślności 
100 lat życia i radości”
Spóźnione lecz, szczere życzenia 
M agdalenie Kotowskiej

składają  
żanki Wioletta, 

Ania oraz Joasia

NieclĄ  
im ien in
Żyje swym własnym piękn  
słońce niech Ci ciepło daje, 
gwiazdy niech Ci błyszczą, 
wiatr niech Cię owiewa miłością, 
a reszta życia w szczęści£  upływ a” 
Super przyjj^WUfeyi DąifpRł>®[ M.

ochanem u  
ujkowi

inowi Drzewió
owa
azji imienin i Świąt Bożeg 

arodzenia
życzymy dużo zdrowia, szczęścia, 
aby szczęśliwie odsłużył służbę 
wojskową,
Niech się sf °jE
marzenia
Tego waWpKiego l jdsżb

M n M tźyń  urddzinę 
lin  Spisz

składają Joanna, Mirek oraz rodzice

Z okazji urodznr 
kochanej mamie i żonie

Danucie Kalużnej
wszystkiego najlepszego, dużo 
zdrowia
uśmiechu na twarzy, szczęścia 
samych pogodnych dni w życiu, 
zadowolenia z rodzinki 
oraz spełnienia

dzieci Karolina
Kochający mąż AndłfiI

l i i

Nasze dzieciaki J u :

izej ł

rzeu:

Przedszkole Sam orządow e nr 8 w Turku. Grupa IV, 6-latki: Aga
ta Bałwas, P iotr Bukowiecki, Aleksandra Bukowska, Magdalena 
Cichoń, Roksana Ciepłucha, Aneta Ćwiklińska, Marta Dziura, 
Justyna Gaj, Damian Jarek, Agnieszka Kolenda, Sylw ia Koń- 
czak, Kacper Kustosz, Dariusz Maj, Bartosz Nitecki, Dawid 
Osajda, Nikola Pilarska, Mateusz Purcel, Anna Szulc, Olga Trem - 
basiewicz, Łukasz W alaszczyk, Łukasz Wesołek, Justyna Jeżew 
ska. Opiekunka Danuta Jastrzębska.

Przedszkole Sam orządowe nr 8 w Turku. Grupa II, 4-5-12' 
Ewelina Adamek, Monika Bednarek, Judyta Dłoniak, Patr^t 
Dudek, Jakub Grzelczak, Maciej Janczak, Marcin K o w a le ^v: 
Adrian Krzyżak, Monika Macierowska, Michał Nawrocki, Ro*1* h 
Nawrocki, Anna Pietrzak, Kacper Stankiewicz, Dżesika ' 
Paulina Sylw estrzak, Kinga Szuberska, Marta Szulc, M°2‘ 
Walaszek, Agnieszka W łodarczyk. Opiekunki: Nina Ciepłu^'1 “ 
Bogumiła Urbańczyk.
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